
روزنامه

بیش   ۱۴۰۰ سال  نخست  سه ماهه  در  گفت:  قم  شهردار 
این  در  سرمایه گذاری  پروژه  تومان  میلیارد  و ۴۰۰  هزار  سه  از 
با اشاره   ، کلان شهر آغاز می شود. سید مرتضی سقائیان نژاد 
به برنامه ریزی های مدیریت شهری برای بهره برداری از پروژه ها 
انجام شده  برنامه ریزی های  با  داشت:  اظهار  ماهیانه  به صورت 
در هر ماه از سال جاری تعدادی از پروژه ها کلنگ زنی و افتتاح 
ملزومات  از  یکی  را  سرمایه گذاری  جذب  وی  شد.  خواهد 
شهرداری  بودجه  کل  کرد:  ابراز  و  دانست  شهر  در  پیشرفت 

رئیس کمیسیون حقوقی و نظارت شورای اسلامی شهر قم با 
اشاره به بیشتر بودن کشف جرایم در قم به دلیل حساسیت های 
موجود خواستار استفاده بیشتر قضات از جایگزین های قانونی 
شورای  روزدوشنبه  نشست  در  اسلامی  حسین  شد.  حبس 
اسلامی شهر قم، زندانبانی را وظیفه ای سخت و در عین حال 
ظریف توصیف و بیان کرد: اشاره به تعداد زندانیان در یک شهر 
لزوما به معنای کم یا زیاد بودن تعداد این زندانیان نیست، چراکه 
این تعداد با شدت کشف جرایم نیز رابطه ای مستقیم دارد. وی 

شهردارقم خبرداد:

آغاز ۳۴۰۰ میلیارد تومان پروژه 
سرمایه گذاری 

رئیس کمیسیون حقوقی و نظارت شورای اسلامی شهر قم :

کشف جرایم در قم از متوسط کشور 
بیشتر است

۴ 8

جلسه ستاد اطلاع رسانی استان روز دوشنبه در سالن کرامت 
استانداری برگزار و در آن، وضعیت نامطلوب کرونا در قم با توجه 
به آمار روزانه مبتلایان و فوتی ها مورد تاکید قرار گرفت.  معاون 

سیاسی، اجتماعی و استانداری قم در این جلسه گفت: آمارهای 
روزانه کرونا در استان حکایت از ضرورت توجه بیشتر به رعایت 
نباید تصور شود در حال  و  دستورالعمل های بهداشتی دارد 

در جلسه ستاد اطلاع رسانی استان مطرح شد:

وضعیت کرونا درقم 
همچنان نامطلوب 

۴

۴
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بر اساس اعلام رسمی اپلیکیشن ماسک ؛

وضعیت کرونایی قم نارنجی شد

 

رئیس سازمان بسیج سازندگی استان قم گفت: بیش از ۲۰۰ هزار بسته معیشتی 
سال گذشته تامین و بین نیازمندان توزیع شد که سهم سپاه از این تعداد بسته توزیع 
شده ۹۵ هزار بسته بوده است. سرهنگ محمود داوود آبادی عصر روزیکشنبه در جمع 
خبرنگاران با اشاره به اقدامات عمرانی سازمان بسیج سازندگی استان قم اظهار کرد: 
سال گذشته ۹۷ واحد مسکونی در روستای ابراهیم آباد از توابع معمولان که درگیر سیل 
اخیر در این منطقه شده بودند احداث کردیم. وی افزود: همچنین احداث زمین ورزشی، 
حفر چاه در ۷ روستا و بازسازی ۱۲۵ واحد مسکونی از دیگر اقدامات انجام شده در حوزه 

رئیس سازمان بسیج سازندگی استان قم  خبرداد:

توزیع ۲۰۰ هزار بسته معیشتی بین نیازمندان 

فراخوان تجدید مناقصه عمومی بصورت یک مرحله ای شماره 
1۴۰۰/1/ق.م)نوبت دوم(

اداره کل پست استان قم در نظر دارد از طریق مناقصه عمومی یک مرحله 
ای توزیع مرسولات پستی خود را به صورت رکوردی )دانه شمار( و از طریق 
موتور سیکلت به تعداد 15 دستگاه و مطابق با شرایط و مفاد مندرج در اسناد 
مناقصه به مدت یکسال به پیمانکار واجد صلاحیت )موضوع اصلی فعالیت 
آن با موضوع مناقصه مطابقت داشته و دارای مجوز از مرجع ذیربط در امور 
حمل و نقل می باشد( واگذار نماید. کلیه مراحل برگزاری مناقصه از دریافت 
اسناد مناقصه تا ارائه پیشنهاد مناقصه گران و بازگشایی پاکت ها از طریق 
www.setadiran.درگاه سامانه تدارکات الکترونیکی دولت )ستاد( به آدرس
ir    انجام خواهد شد و لازم است مناقصه گران در صورت عدم عضویت قبلی،  
مراحل ثبت نام در سایت مذکور و دریافت گواهی امضای الکترونیکی را جهت 
شرکت در مناقصه محقق سازند. لازم به ذکر است شماره فراخوان مذکور در 

سامانه ستاد 2099001124000005 می باشد.
مورخ  دوشنبه  روز    ۹ ساعت  سامانه:  در  مناقصه  انتشار  1-تاریخ 

۱۴۰۰/۰۲/۱3 می باشد.
2-مهلت زمانی دریافت اسناد مناقصه از سامانه: از تاریخ انتشار لغایت ساعت  

18  روز یکشنبه مورخ ۱۴۰۰/۰۲/۱۹
مورخ  پنجشنبه  روز   12 ساعت  پیشنهاد:  ارسال  زمانی  3-مهلت 

۱۴۰۰/۰۲/3۰

4- تضمین شرکت در فرآیند ارجاع کار:
5- مبلغ تضمین شرکت در فرآیند ارجاع کار 6۱۰.۰۰۰.۰۰۰ ریال)ششصد 

و ده میلیون ریال( است که به یکی از دو روش ذیل می باشد:
5/1- ارائه ضمانتنامه بانکی از یکی از بانک ها یا موسسات مالی تحت نظارت 

بانک مرکزی با اعتبار سه ماهه و قابل تمدید.
5/2- فیش واریزی بابت تضمین شرکت در فرآیند ارجاع کار به حساب شبای 
شماره IR 320100004101047771208007 بانک مرکزی بابت شرکت 

در مناقصه.
6- زمان و مکان افتتاح پاکت ها : ساعت ۱۰ روز شنبه مورخ ۱۴۰0/۰3/۰۱ 

در محل اداره کل پست استان قم.
* حضور پیشنهاد دهندگان در جلسه افتتاح پاکت ها )بررسی قیمت های 

پیشنهادی( بلامانع است.
*هزینه های مربوط به درج آگهی فراخوان بعهده برنده مناقصه می باشد.
اطلاعات تماس دستگاه مناقصه گزار جهت دریافت اطلاعات بیشتر در خصوص 

اسناد مناقصه:
نشانی: قم- بلوار 15 خرداد- بلوار محتشم کاشانی- اداره کل پست استان 

قم- واحد حقوقی تلفن: 025-37786441
مرکز تماس سامانه ستاد: 1456

شناسه آگهی: ۱۱3۰۵6۱
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 آیت الله عبدالله جوادی آملی از مراجع تقلید گفت: وظیفه 
حاکم آن است که فقرزدایی کند، نه فقیر را کمک کند؛ چون 
کمک به فقیر کاری عاطفی است و از غیر رهبران الهی هم 

الهی  فقرزدایی وظیفه رهبران  اما  ممکن است صادر شود، 
امام  ویژه برنامه  در  وی  حوزه،  خبر  مرکز  گزارش  به  است.  
المتقین که به مناسبت ایام شهادت حضرت علی)ع( از لایو 

5می2021   شماره 5262  سال بیست وچهارم   2000 تومان 22رمضان1٤٤2   چهارشنبه 15اردیبهشت1٤00 

آیت الله جوادی آملی: 

وظیفه رهبران الهی فقرزدایی از 
جامعه است نه کمک به فقرا

۴

 آیت الله عبدالله جوادی آملی از مراجع تقلید گفت: وظیفه 
حاکم آن است که فقرزدایی کند، نه فقیر را کمک کند؛ چون 
کمک به فقیر کاری عاطفی است و از غیر رهبران الهی هم 
ممکن است صادر شود، اما فقرزدایی وظیفه رهبران الهی 

است. 
به گزارش مرکز خبر حوزه، وی در ویژه برنامه امام المتقین 
که به مناسبت ایام شهادت حضرت علی)ع( از لایو آیین 
های مرکز مدیریت حوزه های علمیه خواهران پخش شد، به 
تبیین مقام و جایگاه امیرمومنان علی)ع( پرداخت و افزود: 
نهج البلاغه کتاب علی بن ابیطالب)ع( است، نه آن طوری 
که مولفان و مصنفان کتاب دارند؛ این کتاب سخنان الهی 
است که در سخن و نوشتار حضرت علی)ع( تجلی پیدا کرده 

است.
آیت الله جوادی آملی اضافه کرد: امیرمومنان)ع( خلیفه الله 

است، خلیفه حرف مستخلف عنه را می زند، نه حرف خود 
را؛ چون علی بن ابیطالب)ع( جانشین رسول گرامی اسلام 
است و آن حضرت خلیفه الله است؛ لذا سخنان الهی را به 

جامعه منتقل می کند.
وی با اشاره به سخن امیرمومنان علی)ع( در خطبه 147 
نهج البلاغه در وصف قرآن، گفت: خداوند متعال مولف و 
کاتب قرآن و مصنف قرآن نیست، او در کلماتش تجلی کرده 
است، آن که قرآن را می فهمد و تفسیر می کند، در آغاز راه 
است و وقتی به پایان راه می رسد که متکلم را با قلب و جانش 

در کلماتش مشاهده کند.
وی با بیان این که علی بن ابیطالب)ع( همان بیانات الهی را 
می گوید و قرآن ناطق است، ادامه داد: دیگران اگر بخواهند 
وقتی  هستند،  راه  آغاز  در  کنند،  تفسیر  را  نهج البلاغه 
می توانند بگویند ما نهج البلاغه را درست ارزیابی کردیم که 
ولایت، امامت و خلافت را در کلمات، گفته ها و نوشته های 

علی بن ابیطالب)ع( مشاهده کنند.
آیت الله جوادی آملی با بیان این که حضرت علی)ع( با فقر 
مبارزه می کرد و گاهی می فرمود من فقر را ریشه کن می کنم، 
گفت: یعنی وظیفه حاکم آن است که فقرزدایی کند، نه فقیر 
را کمک کند؛ چون کمک به فقیر کاری عاطفی است و از 
غیر رهبران الهی هم ممکن است صادر شود، اما فقرزدایی 

وظیفه رهبران الهی است.
وی در ادامه بیان کرد: در لیالی قدر حقیقت قرآن  که یک 
طرف آن علی حکیم است و یک طرف آن عربیِ مبین تجلی 
پیدا کرد، نه تجافی و خداوند قرآن را به عنوان حبل المتین به 

زمین آویخت، نه به زمین انداخت.

وی با بیان این که انزال قرآن نظیر انزال باران نیست که به 
زمین بیندازد، بنابراین این طناب طولانی یک طرفش به 
دست خداست و یک طرفش به دست خلق، افزود: اگر در 
مراسم قرآن به سر، این کتاب الهی را بالای سر می گذاریم و 
خدا را به قرآن و چهارده معصوم)ع( قسم می دهیم یعنی ذیل 
حبل المتین را گرفته ایم که به اندازه معرفت و اعتقاد خود از 

این استفاده کنیم و بالا برویم.
این مرجع تقلید ادامه داد: ممکن است این لیالی قدر بر 
بعضی از معصومین همچون حضرت زهرا)س( نیز تطبیق 
بشود؛ اگر در بعضی از تعابیر از حقیقت لیالی قدر به عنوان 
یاد می شود، این همه مقام آن حضرت  حضرت زهرا)س( 
نیست، زیرا آن حضرت همانند سایر معصومین)ع( ادل قرآن 

هستند.
وی افزود: وقتی ادل قرآن شدند، یقینا بالاتر از لیله القدر 

هستند، زیرا به برکت قرآن لیله القدر شرف پیدا کرد.
وی افزود: حضرت رسول)ص( بنیانگذار دین اسلام است، 
خود به آن عمل کرد و هر کس تا روز قیامت به آن عمل کند 
و این عملش با حسن فعلی و فاعلی همراه باشد، ثواب این 
عمل او را همان طور که در نامه اعمالش می نویسند در نامه 

وجود پیامبر اکرم)ص( نیز نوشته می شود.
آیت الله جوادی آملی اضافه کرد: ما می توانیم به حضرت 
رسول)ص( استنان کنیم و صاحب کوثر شویم، اگر کسی کار 
و سنت خوب در نظام اسلامی اجرا کرد، بهترین های دین و 
دنیای مردم با او محفوظ می شود؛ این سنت حسن است و 
همه را می برد، بدون اینکه در نامه اعمال دیگران چیزی از 

ثواب آن کم شود.

آیت الله جوادی آملی: 

وظیفه رهبران الهی فقرزدایی از جامعه است نه کمک به فقرا

مدیرکل زندان ها و اقدامات تأمینی و تربیتی استان قم :

وجود ۵ هزار زندانی
 زیبنده استان قم نیست
ضرورت توجه بیشتر مسؤولان به مشکلات زندان ها
کاهش 3۴ درصدی ورودی زندانیان جرایم غیرعمد

معاون بهداشتی دانشگاه علوم پزشکی قم مطرح کرد:

قم از استان های پیشتاز
 در تست سریع کرونا

معاون بهداشتی دانشگاه علوم پزشکی قم، این استان را از استان های پیشتاز در انجام 
تست سریع )رپید( کرونا اعلام کرد و گفت: آخرین آمار میانگین استفاده از ماسک و 
همچنین رعایت محدودیت ها در شرایط قرمز کرونایی استان به ترتیب عدد 66 و 60 

درصد را نشان می دهد. 
سیامک محبی کرد: آخرین آمار مراجعه به مراکز  9گانه بهداشت در طول یک هفته، 
چهار هزار و 160 نفر است، ضمن آن که آخرین آمار نمونه گیری های هفتگی بیانگر 
انجام 18 هزار و 679 مورد نمونه گیری است که از این نمونه گیری ها، حدود چهار هزار 

بیمار شناسایی شده است.
وی با اشاره به این که 88 درصد این نمونه گیری ها در مراکز بهداشت استان انجام می 
شود، قم را جزو استان های پیشتاز در انجام تست رپید کرونا اعلام و اضافه کرد: آخرین 
بررسی ها و نظارت ها درباره رعایت شیوه نامه های بهداشتی در مشاغل و اماکن مختلف 
نشان می دهد که جایگاه های سوخت، آرامستان ها، پایانه های مسافربری درون و برون 
شهری، دفاتر اسناد رسمی و ازدواج، هتل ها و مسافرخانه ها، نانوایی ها، آبمیوه و بستنی 
فروشی ها، رستوران ها، قنادی و سوهانی ها، اغذیه فروشی ها و فروشگاه های زنجیره 
ای جزء مواردی هستند که رعایت شیوه نامه های بهداشتی در آن ها کمتر از 75 درصد 
بوده است.  رئیس مرکز بهداشت استان قم یادآور شد: متأسفانه مطب ها نیز جزء مواردی 
است که میزان رعایت شیوه نامه های بهداشتی در آن ها کمتر از 75 درصد است و از این 

رو برخی پزشکان متخلّف در روزهای اخیر به تعزیرات معرفی شده اند.
وی با تذکر نسبت به برگزاری نماز جماعت در برخی مساجد قم در شرایط قرمز کرونایی 
اذعان کرد: بخش گردشگری استان باید ورود و خروج اتباع خارجی را به قم به سیستم 
دانشگاه علوم پزشکی استان اطلاع دهد تا بتوان نظارت ها در این مورد را به حداکثر 
رساند. محبی با ابراز تأسف از نقض شیوه نامه های بهداشتی در برخی باشگاه ها و اماکن 
ورزشی، درباره آخرین آمار استفاده از ماسک نیز گفت: میزان استفاده عمومی از ماسک 

68 درصد و میزان استفاده از آن در وسائل نقلیه عمومی نیز 64 درصد است.

بر اساس اعلام رسمی اپلیکیشن ماسک ؛

وضعیت کرونایی قم نارنجی شد
بر اساس اعلام رسمی اپلیکیشن ماسک، قم از امروز 14 اردیبهشت ماه به رنگ نارنجی 
کرونایی تبدیل شد.  براساس گزارش این اپلیکیشن، 124 شهرستان از وضعیت قرمز 
خارج و 29 شهرستان وارد وضعیت قرمز شدند. با کاهشی شدن روند بستری در نقاطی 
از کشور، از امروز تعداد شهرستان های قرمز به 102 شهرستان کاهش یافت. علاوه برآن 
235 شهرستان نارنجی و 111 شهرستان زرد هستند. با افزایش مبتلایان در استان 
سیستان و بلوچستان، تعداد شهرستان های آبی به صفر رسید. قم از 25 اسفندماه سال 
گذشته از منطقه آبی وارد زرد کرونایی شد  و مسئولان ذی ربط درباره احتمال وخیم تر 
شدن وضعیت در صورت انجام سفر و دورهمی و دیدوبازدیدهای عید از سوی شهروندان 
و همچنین رعایت نکردن شیوه نامه های بهداشتی هشدار داده بودند. از 13 فروردین ماه 
هم زمان با خیز چهارم کرونا در کشور، استان قم نیز از جمله مناطقی است که در وضعیت 
نارنجی و از 18 فروردین ماه نیز در وضعیت قرمز قرار گرفت. رنگ نارنجی به عنوان منطقه 

پرخطر کرونایی محسوب می شود.
 

در مسجد امام حسن عسکری )ع( در قم برگزار شد ؛

آیین گرامیداشت هفتمین روز درگذشت 
آیت الله حسینی کاشانی 

 آیین بزرگداشت هفتمین روز ارتحال آیت الله سید محمد حسینی کاشانی از اعضای 
سابق مجلس خبرگان رهبری عصر دوشنبه با حضور برخی از مسئولان و روحانیان در 

مسجد امام حسن عسکری )ع( در قم برگزار شد. 
در این آیین که با رعایت پروتکل های بهداشتی همراه بود، پس از تلاوت آیه هایی چند 
از کلام الله مجید، یکی از ذاکران و مداحان اهل بیت )س( به مناسبت ایام شهادت 

مظلومانه و جانسوز نخستین امام شیعیان به نوحه سرایی و ذکر مصیبت پرداخت.
آیت الله علیرضا اعرافی مدیر حوزه های علمیه کشور، حجت الاسلام و المسلمین سید 
محمود علوی وزیر اطلاعات و تعدادی از طلبه ها و فضلای حوزه علمیه  از جمله حاضران 

این آیین بودند.

تاثیر مذاکره ایران و 
عربستان بر مذاکرات وین 

گفت وگوهای منطقه ای از دهه 90 در جریان بوده 
اما تا الان توفیقی نداشته است چون خاورمیانه یک 

نظام منطقه ای شکننده و وابسته است و مداخله کشورهای خارجی در آن خیلی 
تعیین کننده است و وقتی کشورهای منطقه تصمیم بگیرند مذاکره را شروع کنند 
بدون جلب نظر قدرت های بزرگ قابل تصور نیست. یکی از دلایل اصلی میزان 
آسیب پذیری این مذاکرات حوزه خلیج فارس است که ضعف نظام منطقه ای 
در خاورمیانه را نشان می دهد. در قیاس با اروپا و آمریکای لاتین نظام منطقه ای 
مطلوب و کارآمدی در منطقه وجود ندارد و کما اینکه اتحادیه آفریقایی در مواردی 

موفق تر از اتحادیه عرب عمل کرده است.
آنها اول این ایده را دنبال کردند که تمام طرف های منطقه ای را دور یک میز 
جمع کنند اما این ایده موثر نبود و متوجه شدند که نمی توانند به توافق کلی بر  سر 
همه مسایل دست پیدا کنند از این رو سعی دارند مسایل را موضوع به موضوع پیش 
ببرند. به نظرم در مورد ایران و عربستان و آنچه تحت عنوان گفت وگوی منطقه ای در 
حال انجام است از این الگو توسط آمریکا تبعیت می کند. آنها می دانند که مذاکرات 
در سطح فراگیر وجود ندارد. این مذاکرات از طریق گام های عملی تر شروع شده 
است و بحث یمن بهترین و فوری ترین موضوع است. از طرفی هم عربستان از 
جنگ یمن خسته شده، هم سازمان ملل دنبال حل این مساله است و هم آمریکا و 
ایران خواستار حل آن هستند از این رو منطقی است که مذاکرات ایران و عربستان 
بر یمن متمرکز باشد. این می تواند کمک کند که طرفین ببینند تا چه حد می توانند 

در موضوعات دیگر همکاری کنند.
بعید است به طور کلی یک گفت وگوی منطقه ای شکل گیرد. آمریکا سعی دارد 
نظم پسا آمریکا در منطقه را طراحی کند تا به سمت مهار چین برود. این اخباری 
که از تیم بایدن می آید موید این تصمیم است. به ترکیب شورای امنیت ملی امریکا 
نگاه کنیم دیپلمات آشنا به خاورمیانه در آن نیست و متخصصانی که سالیوان به 
کار گرفته بیشتر در حوزه آسیا و چین هستند و یک قاعده کلی که در این صد روز 
گذشته از دولت بایدن به آن رسیدیم این است که بایدن قصد ندارد همه سیاست 
های ترامپ را کنار بگذارد. به نظر می رسد مهار چین جزو سیاست هایی است که 
بایدن باید آن را ادامه دهد . معتقدم تلاش های فعلی آمریکا در منطقه را از سطح 
تحلیل دیگری ببینیم؛ اینکه آمریکا تلاش دارد نظم و پازل های نظم منطقه ای را 
بعد از کاهش حضورش در منطقه طراحی کند و در این چارچوب عربستان را وادار 
می کند در عراق با ایران مذاکره کند، کشتار ارامنه را شناسایی می کند و به اسراییل 

صریح می گوید نمی تواند مانع احیای برجام شود.
به نظرم سفری که ظریف به منطقه داشت در حالی که بودنش در تهران مهم بود به 
خاطر صوت مصاحبه منتشر شده اما ماموریت منطقه ای اش به قدری مهم بود که 
ترجیح داد سفر را ادامه دهد. اینها نشان می هد که موضوع حتما مهم است و بعد 
از این سفر منطقه ای احتمالا به سمت وین برود تا توافق در وین بر سر برجام را به 
نقطه قابل اتکا در سطح وزیران خارجه برساند. اگر موضوع مذاکره ایران و عربستان 
در بغداد را کنار سفر منطقه ای ظریف بگذاریم، می بینیم که روند مهم و حساسی را 
داریم طی می کنیم. در شورای همکاری خلیج فارس عربستان در راس قدرت این 
کشورهاست و بعد کشورهای عربی منطقه و به نوعی به جز بحرین آقای ظریف و 
وزارت خارجه ایران با بقیه اعضای عضو این شورا رایزنی داشته است حتی با اماراتی 
ها هم گفت وگوهایی انجام شده است. مذاکرات با عربستان بی ارتباط با مذاکرات 
وین نیست و تردیدی نیست که با فشار آمریکا عربستان و سایر کشورها وارد رایزنی 
با ایران شدند. به نظرم هدف این است که به آنها تفهیم شود، احیای برجام خلاف 
منافع آنها نیست و در سطحی مهم تر ایران و عربستان در موضوع یمن وارد مذاکرات 

جدی تر شوند و در آینده نزدیک شاهد پایان جنگ و درگیری در یمن باشیم.
وقتی توافقات اولیه شکل گیرد ممکن است مذاکرات ادعایی ایران و عربستان به 
شکل رسمی و علنی در آینده صورت گیرد ، اما نمی دانیم توافق اولیه ممکن است 
انجام شود یا نه. به هر حال مساله ما و عربستان مساله ای طولانی است و فقط بحث 
سفارت عربستان در ایران نبوده است؛ ما بارها بر سر مسایل مختلف طی چند دهه 
گذشته اختلاف نظر داشتیم. از این رو نمی شود امیدوار بود به این زودی حل شود 
اما اگر این اتفاق بیفتد بسیار عمیق است و معادلات منطقه را به کلی تحت الشعاع 

 کارشناس مسایل بین الملل قرار خواهد داد.

رحمان قهرمان پور*

 

معاون بهره برداری سازمان قطار شهری قم گفت: با بهره برداری کامل از مترو قم علاوه 
بر تسهیل در جابه جایی زائرین و مجاورین حرم کریمه اهل بیت)س(، بحث اشتغال 
جوانان نیز تاحدودی مرتفع خواهد شد. حسین شعبان زاده اظهار داشت: با عملیات 
احداث و بهره برداری طرح مترو قم به میزان قابل توجهی شغل مستقیم و غیرمستقیم 
ایجاد خواهد شد تا صنایع بومی و جوانان از این فرصت به دست آمده استفاده نمایند. 
معاون بهره برداری سازمان قطار شهری قم با بیان اینکه شغل های ایجادشده توسط 
مترو بخشی از معضلات اشتغال استان را مرتفع می کند، ابراز کرد: با بهره برداری کامل 

معاون بهره برداری سازمان قطار شهری قم مطرح کرد:

اشتغال قابل توجهی از جوانان با راه اندازی کامل مترو
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مدیر امور برق منطقه سه قم خبر داد؛ 

خسارت 25 میلیارد ریالی آتش سوزی
 شهرک شکوهیه به شبکه برق



چهارشنبه -پانزدهم اردیبهشت ماه 1400-    سال بیست  وچهارم -   شماره 25262

قائم مقام شورای هماهنگی تبلیغات اسلامی :

رهبر معظم انقلاب در روز قدس
سخنرانی می کنند 

قائم مقام شورای هماهنگی تبلیغات اسلامی از سخنرانی رهبر معظم انقلاب در روز 
جمعه پیش رو )17 اردیبهشت( مصادف با روز قدس خبر داد. 

نصرت الله لطفی روز دوشنبه در نشست خبری بزرگداشت روز قدس در شورای 
هماهنگی تبلیغات اسلامی گفت: با توجه به اینکه هیچگونه راهپیمایی و تجمعی برای 
روز جهانی قدس نخواهیم داشت؛ برنامه جایگزین آن سخنرانی رهبر معظم انقلاب در 
ساعت 11 جمعه 17 اردیبهشت خطاب به مردم ایران و جهان اسلام را به صورت زنده 

خواهیم داشت که از شبکه های داخلی و برون مرزی پخش می شود.
وی از برگزاری دو نشست تخصصی در روزهای چهارشنبه و پنجشنبه )14 و 15 
اردیبهشت( خبر داد و گفت: یک نشست تخصصی با حضور نمایندگان حزب الله 
لبنان، جنبش اسلامی فلسطین و جنبش حماس در شورای هماهنگی تبلیغات 
اسلامی برگزار می شود. نشست دیگر روز پنجشنبه در مسجد امام صادق میدان 
فلسطین با حضور دبیر کل مجمع جهانی تقریب مذاهب اسلامی، سفرای یمن 
و فلسطین در ایران و برخی شخصیت های خارجی بدون حضور مردم و با حضور 
اصحاب رسانه برگزار خواهد شد سپس آیین برافراشتن پرچم فلسطین در میدان 

فلسطین را خواهیم داشت.
لطفی گفت: دومین کنگره بین المللی قدس شریف در بستر فضای مجازی و 
شبکه های اجتماعی با سخنرانی شخصیت های علمی، فرهنگی و سیاسی بیش از 
20 کشور به ریاست آیت الله علیرضا اعرافی، مدیر حوزه های علمیه کشور در روزهای 
سه شنبه و چهارشنبه برگزار خواهد شد.  به گفته قائم مقام شورای هماهنگی تبلیغات 
اسلامی کنگره قدس آستان قدس رضوی در ذیل کنگره بین المللی قدس شریف با 
ویژه برنامه هایی در جمعه 17 اردیبهشت از جمله محفل بین المللی قرآنی و شب شعر 
قدس، گروه سرود چند زبانه برگزار می شود.  وی با بیان این که هشتگ و شعار روز 
قدس با هدف ایجاد پویش های مجازی گسترده داخلی و بین المللی به زبان های 
فارسی، عربی و انگلیسی تعیین شده، اظهار داشت: شعار واحد عبارت است از »آزادی 
قدس نزدیک است« که هشتگ های آن عبارت است از #القدس اقرب، #قدس 

 .quds_is_closer # شریف_نزدیکیم و
جمهوری اسلامی ایران خاستگاه اصلی روز جهانی قدس

قائم مقام شورای هماهنگی تبلیغات اسلامی گفت: با عنایت به انتظار به حق از ایران 
اسلامی به عنوان خاستگاه اصلی روز جهانی قدس، منادی و پرچمدار دفاع از آرمان 
فلسطین، با وجود شرایط خاص کرونایی و محدودیت های مترتب بر آن، از چندین هفته 

قبل مبادرت به برنامه ریزی برای بزرگداشت مطلوب روز جهانی قدس صورت گرفت. 
وی با اشاره به فعالیت ها از تشکیل جلسات برنامه ریزی در دفتر مرکزی شورای 
هماهنگی تبلیغات اسلامی، تشکیل ستادهای بزرگداشت در تمامی استان ها و برنامه 
ریزی ها در ستاد مرکزی هماهنگی امور فلسطین، کمیته حمایت از انقلاب اسلامی 
مردم فلسطین و دیگر تشکل ها اعم از بعثه مقام معظم رهبری  در امور حج و زیارت، 
مجمع جهانی تقریب مذاهب اسلامی سخن گفت.  لطفی ادامه داد: با توجه به 
امکان پذیر نبودن برگزاری راهپیمایی پرشور سالیانه به دلیل شیوع ویروس کرونا و با 
توجه به تجربه موفق برگزاری راهپیمایی خودرویی و موتوری در یوم الله 22 بهمن، با 
هدف برگزاری راهپیمایی سراسری خودرویی روز جهانی قدس، اقدامات گسترده ای 
صورت گرفت ولی مواجه شدن با موج جدید و رشد فزاینده و صعودی ویروس کرونا در 

این ایام و آمار بسیار بالای فوتی های روزانه تغییراتی در برنامه ها صورت گرفت.

حسین کنعانی مقدم: 

رئیسی تمایلی به کاندیداتوری ندارد 
فعال سیاسی اصولگرا، گفت: گمانه زنی ها درخصوص حمایت شورای وحدت از یک 
کاندیدای »از پیش تعیین شده« صحت ندارد؛ کاندیدای شورای وحدت با توافق و 

اجماع اعضاء و در درون شورا انتخاب خواهد شد. 
حسین کنعانی مقدم عضو شورای وحدت اصولگرایان در گفت وگویی، درخصوص 
آخرین خبر یا شنیده پیرامون کاندیداتوری سید ابراهیم رئیسی، با توجه به ابراز تمایل 
این شورا برای حمایت از وی، گفت: چیزی که ما اکنون رصد می کنیم، این است که 

ایشان تمایل به کاندیداتوری ندارند.
وی در پاسخ به سوالی درباره روند دعوت از کاندیداها و ارائه برنامه  آن ها به شورای 
وحدت، اظهار داشت: این فرآیند اکنون درحال انجام است و کاندیدا ها به شورای 
وحدت می آیند و برنامه های خود را ارائه می دهند. لیست دقیق افرادی که تاکنون 
آمده اند را سخنگوی شورای وحدت اعلام خواهد کرد اما تا جایی که درخاطرم هست 
آقایان محسن رضایی، سعید جلیلی، عزت الله ضرغامی و حسین دهقان از جمله 
کسانی بودند که برای ارائه برنامه به شورای وحدت آمدند؛ از حضور آقای لاریجانی در 

شورا اطلاع دقیقی ندارم.
دبیرکل حزب سبز در واکنش به اینکه سایر گروه های اصولگرا، گزینه اصلی شورای 
وحدت را علی لاریجانی می دانند، تصریح کرد: این حرف ها گمانه زنی است، طبیعتاً 
هر کسی که قرار باشد در شورای وحدت مورد حمایت قرار گیرد و درباره او تصمیم گیری 
شود، این تصمیم گیری با حضور همه اعضا و اجماع روی آن فرد انجام می شود؛ اینکه 
گزینه ای از قبل مشخص باشد یا تصمیم گیری خاصی انجام شده باشد، واقعیت ندارد.

وی همچنین در خصوص فرآیند انتخاب و انتشار فهرست انتخاباتی شوراها، بیان 
داشت: درخصوص انتخابات شورای شهر منتظر آغاز فعالیت های تبلیغاتی هستیم، 
چون همه ثبت نام ها انجام و هم در تهران، هم در شهرستان ها بخش قابل توجهی 
اکنون تعیین شده و بخشی هم در وضعیت رزرو هستند، لذا لیست هنوز کامل نشده و 

قابل اعلام نیست اما بخش قابل توجهی از فرآیند کار انجام شده است.

عضو مجلس خبرگان رهبری:

دشمن درصدد شیوع ویروس بی اعتنایی 
در جامعه است

عضو هیئت رئیسه مجلس خبرگان رهبری گفت: دشمن درصدد این است که 
ویروس بی اعتنایی را به جان مردم ما بیندازد. 

حجت الاسلام والمسلمین احمد خاتمی دوشنبه شب در مراسم ویژه شب قدر در 
مصلای اعظم تبریز با بیان اینکه این ویروس بی اعتنایی چهره های مختلفی دارد، 
اظهار کرد: گاهی در قالب اینکه در انتخابات شرکت نمی کنیم و گاهی با ناامید کردن 
مردم و تکرار این جمله که " چه فرقی می کند در انتخابات شرکت کنیم یا نه"به جان 

جامعه رخنه می کند.
وی در تشبیه شرایط سیاسی حاکم به جامعه با برخی از ویژگی های ویروس منحوس 
کرونا گفت: چهارده ماه است که دنیا گرفتار این ویروس منحوس است و شمار زیادی 
را درگیر و یا جان شان را گرفته است  با وجودی که نحوه برخورد با این ویروس را می 

شناسیم اما ایا ما با ویروس گناه که جان را تهدید می کند، آشنا هستیم.
وی با بیان اینکه ویروس گناه، عبور از خطوط قرمز خداست و خطرش از ویروس 
جسم بیشتر است، خاطرنشان کرد: شب قدر فرصتی برای دوری از این ویروس است.

 حجت الاسلام خاتمی یادآور شد: ویروس جسم حداقل عمر 100 ساله را تباه می 
کند اما ویروس گناه ابدیت را تباه می کند.

عضو مجلس خبرگان رهبری ادامه تاکید کرد: اگر ویروس کرونا شیوع پیدا کند، دنیا 
را تباه می کند حال آنکه اگر ویروس گناه گسترش پیدا کند این دنیا و آخرت تباه می 

شود.
 

همه بنگاه های تولیدی تعطیل و نیمه تعطیل پایش می شوند

دستور ویژه رئیس قوه قضاییه برای 
حمایت از تولید 

 رئیس قوه قضاییه در راستای حمایت از تولید، دستور ویژه  اجرای طرح »پایش« همه 
بنگاه های تولیدی تعطیل و نیمه تعطیل در سراسر کشور ظرف یک ماه آینده را صادر 

کرد. 
آیت الله سید ابراهیم رییسی روز دوشنبه در جلسه شورای عالی قوه قضایی، در 
ادامه طرح موفق »پایش« در زندان ها که موجب عفو و تخفیف و آزادی هزاران زندانی 
در سراسر کشور شد، دستور اجرای طرح پایش سراسری بنگاه های تولیدی تعطیل و 
نیمه تعطیل در سراسر کشور را صادر کرد. بر اساس این دستور مقرر شد، با سه هدف 
شناسایی بنگاه های تعطیل قابل احیا، شناسایی بنگاه های نیمه فعال نیازمند حمایت 
قضایی و شناسایی و برخورد کیفری با متخلفان و عاملان تعطیلی کارخانجات در 
سراسر کشور، کارگروه مشترکی با مسولیت دادستانی کل کشور و عضویت سازمان 

بازرسی و اداره کل امور ورشکستگی و نماینده وزارت صمت تشکیل شود.

ساختار صنعتی کشور 
مناسب اشتغال زایی نیست

و  ارزش افزوده بخش صنعت  به رشد  رو  روند  به رغم   
معدن، نرخ بیکاری که انتظار می رود رابطه معکوسی با 

رشد بخش صنعت و معدن داشته باشد، کاهش نیافت و رونق اندک اشتغال صنعتی، 
تاثیر قابل توجهی در مهار نرخ بیکاری نداشته است. 

»قانون اوکان« به عنوان یکی از قوانین رایج در تحلیل رابطه رشد اقتصادی و نرخ 
بیکاری در ادبیات علوم اقتصادی از  اعتبار خاصی برخوردار است. طبق این قانون 
در آمریکا به ازای هر 5.2 درصد رشد اقتصادی مستمر طی یک سال، نرخ بیکاری به 
میزان یک درصد کاهش می یابد؛ به این ترتیب بین رشد اقتصادی و نرخ بیکاری رابطه 

معکوس وجود دارد.
 یعنی با افزایش رشد اقتصادی، هم نیاز به نیروی کار و هم میزان استخدام متقاضیان 
کار افزایش می یابد. در مقابل رشد ناپایدار اقتصادی، بنگاه ها را مجبور می کند تا کمبود 
نیروی کار خود را از طریق افزایش ساعت های کار کارکنان موجود، جبران کنند، چون 
تعدیل نیروی کار در چارچوب قوانین و مقررات حمایت از کارکنان به آسانی امکان پذیر 

نیست و تعهداتی را برای بنگاه ها ایجاد می کند.
در کشور ما طبق گزارش های مرکز آمار ایران، به رغم روند رو به رشد ارزش افزوده بخش 
صنعت و معدن، نرخ بیکاری که انتظار می رود رابطه معکوسی با رشد بخش صنعت و 
معدن داشته باشد، کاهش نیافت و رونق اندک اشتغال صنعتی، تاثیر قابل توجهی در 
مهار نرخ بیکاری نداشته است. کاهش نرخ بیکاری مستلزم افزایش سطح اشتغال در 

تمام بخش های اقتصادی اعم از خدمات، کشاورزی، صنایع و معادن است.
 با این وجود، آمار اشتغال در کارگاه های صنعتی نشان می دهد که ایجاد شغل در 
کارگاه های صنعتی در مجموع این دوره، تنها 212 هزار نفر بوده که به هیچ وجه با 
نیازهای بازار کار کشور تناسب ندارد. طبق تحلیل الگوی اشتغال مرکز پژوهش های 
مجلس شورای اسلامی در بخش صنعت ایران، تعداد واحدهای فعال صنعتی)10  نفر 
کارکن و بیشتر( از میانه دهه 80 به شدت تنزل یافت و طی 1386 تا 1393 تعداد این 
واحدها به بیش از 3 هزار واحد کاهش پیدا کرد، اما تعداد شاغلان در مجموع دارای روند 

یکنواخت ثابت یا افزایشی بوده است.
 عمده اشتغال ایجاد شده در بخش صنعت در سال های 1394 و 1395 اغلب به 
صنایع خرد کمتر از 12 نفر یا 5 نفر کارکن اختصاص داشته که این امر با چگونگی جذب 
جوانان دانش آموخته دارای تحصیلات کارشناسی و بالاتر به استثنای فعالیت های 
دانش بنیان، چندان سازگار به نظر نمی رسد. ترکیب اشتغال بخش صنعت، بیشتر 
معطوف به کارگران ساده و کارگران ماهر غیردانشگاهی است، سهم این گروه ها در 
اشتغال بخش صنعت بیش از 70 درصد است. در سال های اخیر نیز این رقم افزایش 
یافت و متاسفانه سهم جوانان فارغ التحصیل دانشگاهی در اشتغال بخش صنعت نه 

تنها افزایش نیافت، بلکه روند نزولی داشته است.
یکی از ویژگی های بازار کار ما که باید به صورت جدی مورد توجه قرارگیرد، بالابودن 
نرخ بیکاری فارغ التحصیلان دانشگاهی است که با افزایش ظرفیت های اشتغال در 
بخش صنعت و معدن، تاحد زیادی می توان آن را کنترل کرد. طبق گزارش مرکز آمار 
ایران و سرشماری  عمومی نفوس و مسکن، نرخ بیکاری دانش آموخته های دانشگاهی 

در سال 1365 تنها 3.3 درصد بوده که رقم بسیار ناچیزی است.
نرخ رشد وقتی می تواند اشتغال زایی کند که پایدار و مستمر باشد. در چنین شرایطی 
است که بنگاه ها می توانند براساس چشم انداز باثبات رشد اقتصادی برنامه ریزی و 
نیروی کار بیشتری استخدام کنند. بنگاه های صنعتی در شرایط اقتصاد پُرنوسان 
و ناپایدار، حتی اگر نرخ  رشد اقتصادی بالایی را نیز تجربه کنند برای افزایش تولید، 
تمایلی به جذب نیروی کار جدید ندارند و تنها ساعات کار کارگران را افزایش می دهند 
یا حتی از نیروی کار قرارداد موقت استفاده می کنند. روشی که اکنون در بازارکار بسیار 

شایع است.
بررسی ضریب تغییرات رشد اقتصادی بخش صنعت که معیاری برای سنجش میزان 
بی ثباتی در رشد اقتصادی است، نشان می دهد که طی این تغییرات و نوسانات، رشد 
اقتصادی صنعتی افزایش یافته است. به عبارت دیگر بعد از برنامه سوم توسعه، علاوه بر 
اینکه با کاهش متوسط رشد صنعتی مواجه بودیم، نوسان رشد صنعتی نیز افزایش یافت 

که این خود مانعی برای اشتغال زایی صنعتی محسوب می شود.
ساختار عقیم بخش صنعت و معدن نیز یکی دیگر از موانع اشتغال زایی بخش صنعت 
ومعدن است. این بخش طی سال های اخیر با تحولات ساختاری خاصی روبرو بوده 
است. متاسفانه تحت تاثیر شرایط خاص کنونی، این ساختار نامناسب تر و ظرفیت 
اشتغال زایی بنگاه های بزرگ صنعتی محدودتر شده است. صنایع بزرگ، سرمایه بَری 
بسیار بیشتری دارند؛ لذا تقویت و حمایت از بنگاه های کوچک و متوسط می تواند 
راهبرد صنعتی کم هزینه تری برای رونق اشتغال باشد؛ چون این بنگاه ها برای ایجاد 

شغل به منابع مالی کمتری نیازمندند.
علاوه بر این به دلیل تمرکز ساختار صنعتی کشور بر صنایعی که به طور نسبی 
اشتغال زایی کمتری دارند، قابلیت تولید شغل پایین آمده است. به طوری که بالاترین 
سهم فعالیت های صنعتی ما طی دوره زمانی 1332 تا 1333 به طور متوسط بیشتر 
به صنایع تولید مواد و محصولات شیمیایی، تولید فلزات اساسی و تولید وسایل نقلیه 
موتوری اختصاص داشته است. در مقابل صنایعی مانند نساجی و پوشاک که توان 
اشتغال زایی بالاتری به ازای هر واحد سرمایه گذاری دارند، از سهم اشتغال صنعتی 

کمتری برخوردارند.
صنعت پوشاک دارای بیش از 2 میلیون ظرفیت اشتغال است، اما اکنون فقط 450 
هزار نفر در این صنعت مشغول به کارند. از منظر کارشناسان اقتصادی، صنایع مختلف 
در دوران تحریم به طور یکسان با رکود مواجه نمی شوند، بلکه برخی صنایع مانند صنایع 
پایین دستی پتروشیمی، مبلمان و پوشاک فرصت رونق می یابند، به شرطی که بیشتر 

مورد حمایت سیاست گذاران و متولیان فضای کسب و کار باشند.
از یک دهه گذشته با تعطیلی واحدهای صنعتی به دلیل افزایش مشکلات و موانع 
تولید، سهم کارگاه های صنعتی روند نزولی یافت. نوسانات رشد اقتصادی صنعتی نیز 
در این مدت، علاوه بر کاهش متوسط نرخ رشد صنعتی معین در برنامه سوم توسعه، 

مانعی برای رشد اشتغال زایی صنعتی شد.
با تکمیل حلقه های مفقوده بخش صنعت و تقویت پیوند بین فعالیت های صنعتی 
بزرگ و سرمایه بر با صنایع کوچک و متوسط، می توان سرریز رشد صنایع بزرگ را در 

صنایع کوچک و اشتغال زا از جمله صنعت نساجی تغییر داد.
 بررسی سهم اشتغال صنایع به تفکیک رشته فعالیت های اقتصادی نسبت به کل 
اشتغال صنایع کارخانه ای نشان می دهد که صنایع غذایی و آشامیدنی بیشترین سهم 
اشتغال را در میان صنایع کارخانه ای به خود اختصاص داده است. همچنین صنایع 
تولید محصولات کانی غیرفلزی، تولید وسایل نقلیه موتوری تریلر و نیم تریلر، صنایع 
تولید مواد و محصولات پتروشیمی، بیشترین میزان سهم اشتغال را در بین صنایع 

کارخانه ای به تفکیک رشته فعالیت های اقتصادی دارند.
صنایعی مانند بازیافت، تولید چوب و محصولات وابسته، تولید ماشین آلات اداری، 
صنایع نشر و چاپ، تولید پوشاک و تولیدات دباغی و چرم، سهم پایینی در اشتغال 

صنایع کارخانه ای دارند.
متاسفانه صنعت پوشاک که از صنایع با اشتغال زایی بالا است، اکنون سهم پایینی در 
اشتغال دارد و در سال های گذشته  نیز به دلیل قاچاق گسترده و ضعف سیاست های 
دولتی، خلأ سیاست های توسعه بازار کار و عدم توجه به بازارهای فروش، برای تولید 

اشتغال ظرفیت چندانی ندارد.
در شرایط دشوار امروز که همه گیری ویروس کرونا تمام شاخص های اقتصادی به 
ویژه تولید و اشتغال را با چالش های عمیق و اُفت 1.5 میلیونی مواجه کرده، رونق و 
پایداری صنایع مولد اشتغال، گام اساسی برای کاهش بیکاری و مهار تبعات اجتماعی 

و اقتصادی آن است.
برآوردشده کرونا، تحریم و تنش های سیاسی-اقتصادی حاکم بر کسب و کار تا نیمه 
سال 99 نرخ مشارکت اقتصادی را تا بیش از 3 درصد کاهش داده  و تعداد کل نیروی 
شاغل در بازار کار کشور را به نزدیک 26 میلیون نفر تنزل داده است. هرچند طبق 
گزارش مرکز آمار ایران، این ارقام با آنچه در واقعیت بازار کار رُخ داده، فاصله زیادی دارد.
مجلس شورای اسلامی نیز از احتمال بیکاری 2.87 تا 6.04  میلیون نفر در نتیجه 

بحران کرونا تا پایان اردیبهشت 99 گزارش کرده بود.
کارشناسان، علت اصلی این بحران را همانطور که در گزارش مرکز آمار ایران آمده، 
رکود اشتغال در بخش صنعت قلمداد می کنند، بخشی که به رغم شیوع کرونا، تحریم 
و سایر ریسک های تحمیلی اقتصادی، حدود 43 هزار فرصت شغلی را از دست داد. 
هم چنین بخش کشاورزی حدود 347 هزار و بخش خدمات 818 هزار شغل را در این 

مدت از دست داده  است.
طبق آمارهای صندوق بین المللی پول، رشد اقتصادی ایران در نیمه نخست سال 
پیش نزدیک 5 درصد اُفت را تجربه کرده است. گزارش اکتبر 2020 صندوق بین المللی 
پول نشان می دهد که کل حجم اقتصاد ایران براساس قیمت های ثابت حدود 583 هزار 
میلیارد تومان بوده است. شرایطی که درکنار نرخ تورم بیش از 40 درصدی و نرخ بیکاری 

حدود 13 درصدی، خبر از تداوم و تعمیق مشکلات پیش روی اقتصاد ایران دارد.
گزارش تازه صندوق بین المللی پول به شاخص های صنعتی ایران اشاره چندانی 
نداشته، اما با توجه به پیش بینی رشد اقتصادی 3 درصدی برای سال 2021، افزایش 
رشد اشتغال مردان و نیز نشانه های بازگشت رشد اقتصادی در برخی صنایع کشور به 
عنوان موتور رشد و توسعه اقتصادی کشور، می توان چشم انداز پیش رو را تاحدودی 

مثبت ارزیابی کرد.
استاد دانشگاه

اخبار

 
عضو شورای مرکزی حزب اعتماد ملی گفت :بجای 
جناح و حزب باید اول به کشور بیندیشیم. سربلندی 
کشور در انتخابات حداکثری است و هرچه در توان 
داریم را باید برای آوردن مردم به پای صندوق انجام 
هم  بیشتر  دهند  رای  ما  داوطلبان  به  اگر  و  دهیم 
خوشحال می شویم ولی دغدغه ما باید مشارکت بالا 
باشد تا زمینه های سوء استفاده دشمن از بین برود و 
برهم زنندگان وحدت ملی در کارشان شکست بخورند.  
خرداد،   28 انتخابات  درباره   خباز  محمدرضا 
اظهارداشت: دو نگاه در کشور ما نسبت به انتخابات 
حاکم است. دیدگاهی به مشارکت حداقلی و دیدگاهی 
هم بر انتخابات حداکثری تاکید دارد و همه کسانی که 
بدون نگاه جناحی به سربلندی کشور می اندیشند این 

دیدگاه را دنبال می کنند.
مشارکت  اسلامی،  شورای  مجلس  ادوار  نماینده 
حداکثری را موجب ارتقای انسجام داخلی و امنیت 
در  مشارکت  بودن  بالا  افزود:  و  کرد  ارزیابی  ملی 
نداشته  بهانه ای  بیگانگان  می شود  باعث  انتخابات 
باشند و آنها را مجبور خواهد کرد توطئه ها را به حداقل 

برسانند.
با اشاره به خط تخریب برخی گروه ها علیه  خباز 
ریاست  و  شوراها  انتخابات  احتمالی  داوطلبان 
جمهوری، تخریب شخصیت سیاسی محمد جواد 
ظریف وزیر امور خارجه در روزهای اخیر را یادآور شد 
و گفت: خط تخریب در پی برگزاری انتخابات حداقلی 

در کشور است.
وی، نقد منصفانه برنامه های داوطلبان انتخابات را 
اقدامی شایسته دانست و افزود: نقد برنامه نامزدها با 
استدلال های روشن برای اطلاع مردم کار خوبی است 
اما اتهام زنی و توهین نه تنها خلاف شرع بلکه خلاف 

عقل سلیم، عرف و اخلاق است.
خباز درباره وضعیت اردوگاه انتخاباتی اصلاح طلبان 
اما  دارند  زیادی  داوطلب  طلبان  اصلاح  گفت:  نیز 
اینکه کدام بیایند باید تا زمان نام نویسی صبر کنیم 
بعد ببینیم که چه کسانی از سوی نهاد نظارت احراز 
صلاحیت می شوند و آنهایی که تایید شدند باید برنامه 
و تیم خود را معرفی کنند تا بهترین انتخاب انجام شود.
وی به معرفی محمدرضا عارف و مسعود پزشکیان 
از سوی »جبهه اصلاح طلبان ایران« برای داوطلبی 
انتخابات ریاست جمهوری اشاره کرد و افزود: اسحاق 
است  نگفته  چیزی  تاکنون  اول  معاون  جهانگیری 
ولی طبیعتا از کسانی است که در محافل سیاسی از 
احتمال نامزدی اش سخن گفته می شود و غیر از این 
سه نفر، تعداد دیگری از اصلاح طلبان یا اعلام آمادگی 

کرده اند یا قصد اعلام داوطلبی دارند.
استاندار پیشین سمنان ادامه داد: نخستین قدم 
که  است  این  انتخابات  داوطلبان  رای آوری  برای 

خودش برنامه داشته باشد. نامزدهای انتخابات باید 
در حداکثر در 10 صفحه برنامه ای قابل فهم برای عامه 
مردم را ارائه کنند و بگویند که برای حل مسائل کشور 
در حوزه های مختلف به ویژه  اقتصادی و معیشتی چه 

برنامه ای دارند.
عضو شورای مرکزی حزب اعتماد ملی در گفت وگو 
با ایرنا درباره احتمال ایجاد اجماع میان ائتلاف های 
اصلاح طلب نیز گفت: جبهه اصلاحات ایران و جبهه 
اصلاح طلبان ایران می توانند با هم به تفاهم و اجماع 
برسند زیرا ما یک نهاد اجماع ساز درست کردیم و این 
نهاد اجماع ساز با روش و منش دموکراتیک انتخاب 

شده و با همان روش هم وارد ارزیابی می شود.
سبد رای اصولگرایان با رویگردانی مردم از 

اصلاح طلبان پر نمی شود
در  پیروزی  درباره  دولت  منتقدان  ادعای  وی، 
انتخابات را ناآگاهانه دانست و گفت:  فکر می کنند اگر 
اینطوری مسائل را مطرح کنند مردم حتما به آنها رای 

خواهند داد غافل از اینکه اینطور نیست.
خباز، رقابت دو تیم مطرح فوتبال کشور را یادآور شد 
و گفت: هر کدام از این تیم ها باید آرزو کند که رقیبش 
با نشاط باشد زیرا حیات هر کدام از آنها به یکدیگر 
وابسته است و وقتی رقابتی نباشد جریان هواداری 

مردمی از تیم ها هم معنا ندارد.
این نماینده ادوار تصریح کرد: فکر می کنند اگر 
نمی دهد  رای  اصلاح طلبان  به  دیگر  کسی  بگویند 
آرا به سبد آنها خواهد آمد غافل از اینکه ممکن است 
نکنند  شرکت  انتخابات  در  و  شوند  ناامید  ای  عده 
البته ممکن است خواسته آنهایی که در پی انتخابات 

حداقلی هستند همین باشد.  
وی، این فرض که اکنون نوبت اصولگرایان است و 
باید اصلاح طلبان کنار بروند را رد کرد و گفت: اتفاقا 
اگر نگاه کنید از ابتدای انقلاب تا الان هیچ دوره ای 
انتخابات  در  اصولگرایان  نژاد،  احمدی  دوره  جز  به 
ریاست جمهوری رای نیاورده و افراد پیروز انتخابات، 

فراجناحی و یا اصلاح طلب بوده اند. 
این فعال اصلاح طلب خاطرنشان کرد: فقط آقای 
احمدی نژاد اصولگرا بود که رای آورد که آن هم تقصیر 
خود اصلاح طلبان بود که سه تا چهار نامزد معرفی 
کردند و آرای اصلاح طلبان شکست و به جای یک 

کاسه در چهار کاسه ریخته شد.
اصلاح طلب  داوطلبان  تعدد  مورد  در  خباز 
ساز  اجماع  نهاد  گفت:  رو،  پیش  انتخابات  در 
اصلاح طلبان به این دلیل تشکیل شد که فقط یک 
داوطلب برای انتخابات ریاست جمهوری معرفی شود 

تا همه به او رای دهند.
وی درباره احتمال معرفی داوطلب معتدل اصولگرا 
امکانی  از سوی اصلاح طلبان، گفت: هر  )نیابتی( 

محتمل است و این موضوع محال نیست ولی عزم 
اصلاح طلبان جزم است که یک داوطلب اصلاح طلب 

معرفی کنند و اگر نشد تصمیم خواهند گرفت. 
استاندار سابق خراسان شمالی، انتخابات ریاست 
جمهوری سال 92 را یادآور شد و گفت: 8 سال پیش 
داوطلب اصلاح طلبان، مرحوم هاشمی رفسنجانی 
بر اساس نظرسنجی  بود که احراز صلاحیت نشد. 
رای محمدرضا عارف خوب ولی کمتر از 50 درصد 
بود. بنابراین رییس دولت اصلاحات از عارف خواست 
حسن  رای  سبد  به  عارف  آرای  تا  کند  گیری  کناره 

روحانی اضافه شود.
خباز درباره دیدگاه حزب متبوعش درباره انتخابات 
نیز گفت: حزب اعتماد ملی هم یکی از ارکان نهاد 
اجماع ساز است و از 46 نفر اعضای این نهاد، 2 نفر 
از حزب ما هستند و نظرات حزب را منتقل می کنند. 
حزب اعتماد ملی نامزد مستقلی برای انتخابات ندارد و 

از نامزد نهاد اجماع ساز حمایت خواهد کرد.
از  خمینی  حسن  سید  انصراف  دلایل  درباره  وی 
حضور در انتخابات، گفت: حاج حسن آقا چون جد 
بزرگوارشان به دلیل علاقه ای که به این آب و خاک، 
مردم و اسلام دارند، احساس کرد که در این شرایط 
آبروی خودش را به وسط بیاورد و برای سربلندی نظام 
خرج کند.   این فعال سیاسی، تبعیت سید حسن 
از  کناره گیری  برای  انقلاب  معظم  رهبر  از  خمینی 
انتخابات را ستود و افزود: بجای جناح و حزب باید 
اول به کشور بیندیشیم. سربلندی کشور در انتخابات 
باید برای  حداکثری است و هرچه در توان داریم را 
به  اگر  و  دهیم  انجام  صندوق  پای  به  مردم  آوردن 
داوطلبان ما رای دهند بیشتر هم خوشحال می شویم 
ولی دغدغه ما باید مشارکت بالا باشد تا زمینه های سوء 
استفاده دشمن از بین برود و برهم زنندگان وحدت 

ملی در کارشان شکست بخورند.  

 نماینده ولی فقیه در سپاه گفت: حاج قاسم سلیمانی کشور را وارد جنگ نکرد بلکه با 
تدبیر مانع از تبدیل شدن کشور به میدان جنگ شد و دشمن را در خانه اش نابود کرد و 

پشتوانه قدرت را برای دیپلماسی و مذاکره فراهم کرد. 
حجت الاسلام و المسلمین دکتر عبدالله حاجی صادقی دوشنبه 12 اردیبهشت ماه 
مصادف با سالروز شهادت استاد مطهری در همایش گرامیداشت هفته عقیدتی سیاسی 
سپاه  اظهارداشت: متاسفانه انگیزه انتخاباتی پشت تخریب دیگران و کوچک کردن 
انسان های بزرگ بوده و برخی در پی بزرگ کردن خود از طریق کوچک نشان دادن 

انسان های دیگر هستند.
 وی افزود: مگر خورشید نورانی حاج قاسم را می توان کمرنگ کرد و با رویکردها و 

هدف گذاری های انتخاباتی به تحریف تاریخ و توجیه عملکردهای غلط پرداخت؟
 نماینده ولی فقیه در سپاه با اشاره به محتوای این صوت افزود :متاسفانه در این فایل 
صوتی اتهامات دروغ و نسبت های ناروایی به صورت مستقیم و یا غیر مستقیم به سپاه 
پاسداران، نیروی قدس و شهید بزرگوار حاج قاسم سلیمانی داده شده است که عموماً 
هم واقعیت ندارد.  وی با اظهار تاسف نسبت به این ادعا که حاج قاسم جوانان را به میدان 
جنگ برد، خاطرنشان کرد: باید سوال کرد کدام میدان جنگ؟ حاج قاسم نگذاشت 
جنگ وارد کشور شود و ویروسی که طرف های مذاکره شما طی دو دهه در تولیدش کار 
کردند، ویروسی که در برابر اندیشه شیعی به عنوان تفکر تکفیری و وهابی ایجاد شد و 
جوانان را فریب می داد، یعنی همان ویروس داعش هدف اصلی اش کجا بود؟ دقیقا 
ایران و مرکز تفکر اسلام ناب بود، هنر حاج قاسم این بود که در سرزمین های دوردست 
با آنها درگیر و با نابودی آنها و نگذاشت این ویروس نه در عراق و سوریه و نه در هیچ جای 
دیگر باقی بماند.  دکتر حاجی صادقی ادامه داد: اگر حاج قاسم نبود الان چه وضعی 
داشتیم؟ حاج قاسم از ورود جنگ به کشور جلوگیری کرد و اگر ویروس داعش در عراق و 

سوریه خفه نمی شد در کوچه و بازار خودمان باید با آن می جنگیدیم.
 نماینده ولی فقیه در سپاه با تاکید بر مراجعه این افراد به پیشینه خود به ویژه در دوران 
دفاع مقدس و اینکه مردم اقدام عملی و حضور در صحنه می خواهند و حاج قاسم در 
دفاع، کمک، مردم یاری، امنیت، سیل، زلزله و ... همراه مردم بود گفت: چرا از قهرمانان 
تان دفاع نمی کنید؟ چرا نمی گویید حاج قاسم و راهبرد نیروی قدس و شهدای مقاومت 

کمر رژیم صهیونیستی را شکست؟ و زوال آمریکا را رقم زد؟
 حجت الاسلام والمسلمین حاجی صادقی با بیان اینکه حاج قاسم مشتاق جنگ نبود 
و حتی اگر می توانست جلوی جنگ تحمیلی را هم می گرفت، اظهار داشت: او با تبعیت 
از امامین انقلاب در دفاع مقدس 40 ساله خود ، نگذاشت مردم با حضور دژخیمان بعثی 

و تکفیری گرفتار بدتر از مرگ شوند . 
وی با اشاره به ادعای مطرح شده پیرامون نحوه ورود روسیه به محور مقاومت و نقش 

شهید حاج قاسم سلیمانی در این زمینه افزود: باید یادآوری کنیم که ما سه سال قبل از 
روسیه به دعوت دولت سوریه به این کشور وارد شدیم و جنگیدیم. هنر حاج قاسم این بود 
که روسیه را هم به میدان آورد و سرباز جبهه مقاومت کرد، این در حالی است که 8 سال 

مذاکره به اندازه مذاکرات دیپلماتیک حاج قاسم تاثیر نداشت.
 نماینده ولی فقیه در سپاه افزود: قرآن در سوره ممتحنه مبنای تعامل ما با دنیای 
غیر اسلامی را این دانسته است که اگر با شما بر سر دین جنگ نداشته باشند و دنبال 
استثمار و استعمار نباشند با عدل و قسط با آنان رفتار کنید و اگر دشمن دین شما هستند 

با آنها مبارزه کنید.
 حجت الاسلام والمسلمین حاجی صادقی افزود: حاج قاسم پیرو امام علی علیه 
السلام بود که فرمود"کونا للظالم خصما وللمظلوم عونا" اسلام مدافع مظلومان است و 
هر جا که ندای مظلومیت بلند شود باید جواب بدهیم، حال اگر این مظلومان مسلمان 

باشند مسئولیت ما بالاتر و افزون تر است .
نماینده ولی فقیه در سپاه گفت: اگر معتقد به دین اسلام هستیم باید بدانیم که دین 
ما محدود به مرزهایمان نیست و در میدان عمل هم دیدیم که قبل از این که کس دیگری 

از دفاع از حرم سود برد این خود ما بودیم که با تضمین امنیت کشورمان سود بردیم.
 وی تاکید کرد: حضور  با افتخار و سربلند در مذاکرات موسوم به هسته ای مرهون 

مجاهدت ها و تولید قدرتی است که حاج قاسم ها برای کشور رقم زدند.
 دکتر حاجی صادقی گفت: شما با آن اظهارات بی اساس و نادرست نه فقط به حاج 
قاسم بلکه در حق همه شهدا و خانواده های معظم آنان جفا کردید و انگار مفهوم شهادت 

را نمی دانید !
نماینده ولی فقیه در سپاه با بیان این که سزاوار نبود نسبت به افتخارات ملت اینگونه 
سخن بگویید خاطرنشان کرد: بدانید خدا ناظر و حاضر است و شهیدان این انقلاب را 

حفاظت می کند و اگر کسی در حق آنها ظلم و جفا کند عاقبت خوبی ندارد.
 حجت الاسلام والمسلمین حاجی صادقی با اشاره به اینکه برخی به رغم همنشینی 
با حاج قاسم او را نفهمیدند گفت: حاج قاسم یک هنرمند جامع الاطراف بود، او با به 
کارگیری ظرفیت های مختلفی که در کشورهای دیگر وجود داشت، با استفاده از تقویت 
روحیه جهادی اجازه تحمیل جنگ تروریستی به کشور را نداد تا تلفات متوجه مردم ما 
شود و به جای ورود توپ و تانک صدام، شاهد جولان داعش و تروریست های تکفیری در 
ایران باشیم.  دکتر حاجی صادقی در پایان با تاکید بر اینکه هزینه های میلیاردی برای 
کارنامه سازی نه تنها محبوبیت نمی آورد بلکه منافع کشور را به چالش می کشد گفت: 
محبوبیت ناشی از تصرف قلب مردم است همان چیزی که پشت پیکر قطعه قطعه شده 
حاج قاسم آفریده شد؛  بدانید این بی عدالتی ها و بی انصافی ها را تحمل می کنیم اما 

هرگز فراموش نمی کنیم.

نماینده ولی فقیه در سپاه در همایش هفته عقیدتی سیاسی در سپاه:

حاج قاسم سلیمانی با تدبیر مانع از تبدیل شدن کشور به میدان جنگ شد

محمدرضا خباز: 

سربلندی کشور در انتخابات حداکثری است 
بجای جناح و حزب باید اول به کشور بیندیشیم

امیرحسام اسحاقی*

درباره  اسلامی،  موتلفه  حزب  مرکزی  شورای  عضو 
بیانات رهبر انقلاب، گفت: تاکیدات موکد رهبری این 
است داوطلبانی که برای اداره کشور برنامه و توانمندی 
لازم را دارند در انتخابات شرکت کنند و آنهایی که صرفا 
برای مطرح کردن خود وارد صحنه می شوند، با افکار 
عمومی جامعه بازی نکنند.  حمیدرضا ترقی با اشاره 
به بیانات رهبر معظم انقلاب در روز نوزدهم ماه مبارک 
رمضان خطاب به مردم ایران، گفت: آنچه که از سخنان 
مقام معظم رهبری استنباط می شود مبتنی بر قانون 
اساسی در کشور ماست. در قانون اساسی چارچوب 
ملی  امنیت  عالی  شورای  سوی  از  خارجی  سیاست 
را  این شورا  اعضای  تنظیم می شود.  رهبری  و  کشور 
اعضای دولت و دستگاههای نظامی و اطلاعاتی تشکیل 
می دهند که در سطح کلان و استراتژیک به مسایل بین 
المللی و سیاست خارجی نگاه می کنند. عضو شورای 

افزود: شاکله سیاست  اسلامی  موتلفه  مرکزی حزب 
به  و  تصویب می شود  این مجموعه  از سوی  خارجی 
وزارت خارجه و سایر دستگاه ها و نهادها برای اجرا ابلاغ 
می شود. بنابراین سیاست خارجی منحصرا در اختیار 
وزارت خارجه نیست. در یک دوره خود شورای امنیت 
ملی مذاکرات را پیگیری می کرد و در یک دوره مذاکرات 
برجام و دیپلماسی را به دولت و وزارت امور خارجه سپرده 
است. ترقی درباره رهنمودهای رهبر انقلاب در مورد 
انتخابات، گفت: ایشان در بحث انتخابات جمع بندی و 
آسیب شناسی بسیار دقیقی را مطرح کردند که حاکی 
از این مساله بود که ما در انتخابات با چند مشکل روبرو 
هستیم یکی اینکه همیشه دشمن تلاش می کند با 
زیر سوال بردن صحت و سلامت انتخابات، مردم را از 
حضور در انتخابات و مشارکت سیاسی باز دارد.   وی 
یادآور شد: رهبر انقلاب به این مساله تاکید کردند که 

همه انتخابات در کشور سالم برگزار شده است. حتی در 
وقایع سال 88  که ماهها کشور را به اغتشاش کشیده 
شد و خسارت زیادی را وارد کرد کسی نتوانست اثبات 
کند که تقلبی رخ داده است. بنابراین سلامت انتخابات 
به لحاظ قانونی، نظارتی و اجرایی تضمین شده است 
و مردم نباید نگران سلامت انتخابات و حفظ آرای خود 
اسلامی  موتلفه  حزب  مرکزی  شورای  عضو  باشند. 
تصریح کرد: آسیب دیگر انتخابات این است که افرادی 
داوطلب انتخابات می شوند که واقعا توانمندی، برنامه و 
شعار درست برای این سمت را ندارند. این داوطلبان در 
فضای احساسی مردم را به طرف خود جذب می کنند 
و بعد هم نمی توانند شعارهای خود را عملیاتی کنند و 
مردمی که به این شعارهای غیرواقعی و غیرعملی رای 
داده اند ناامید می شوند و احساس می کنند رای آنها 

بی تاثیر بوده است.

حمیدرضا ترقی:

 داوطلبان دارای برنامه  و توانمند در انتخابات شرکت کنند
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از بیماران مبتلا به کرونا در منزل تابع رعایت برخی نکات و دستورالعمل های بهداشتی 
است تا ضمن بهبودی فرد بیمار، از ابتلای دیگر اعضای خانواده نیز جلوگیری شود.

کرونا هنوز با تمام قوا می تازد و برخی افراد را در مراکز درمانی و برخی را در خانه 
زمینگیر می کند و آمده تا با تمام وجود جسم و روح افراد مختلف را فارغ از هر رنگ و 

نژادی بیازارد.
برخی بیماران به علت میزان درگیر شدن اندام های مختلف خود با بیماری کرونا و 
تشخیص کادر درمانی در مراکز درمانی بستری می شوند اما هستند افراد زیادی که بنا به 
میزان درگیری بدنشان با کرونا ویروس به تشخیص کادر درمان در منزل ماندگار خواهند 

شد و دوران قرنطینه و نقاهت بیماری را در منزل طی می کنند.
در چنین شرایطی داشتن برنامه مشخص و رعایت پروتکل های بهداشتی توصیه شده 
در مواجه با افراد بیماری که دوران قرنطینه را در منزل می گذرانند ضمن بهبودی خود 
بیمار، از احتمال ابتلای دیگر اعضای خانواده به این بیماری می کاهد؛ چراکه اگر در 
مسیر درمان فرد بیمار سهل انگاری و ساده انگاری صورت گیرد، چه بسا خسارات 

جسمی و مادی زیادی را به اعضای خانواده متحمل خواهد کرد.
در ادامه این گزارش به چند توصیه مهم در خصوص نحوه مراقبت از بیمار کرونایی 

در منزل می پردازیم.
کدام دسته از بیماران با تست مثبت کووید-19 را می توان در منزل تحت مراقبت قرار 

داد؟
افراد بدون علامت و همچنین افراد مبتلا به نوع خفیف یا متوسط کووید19، در 

صورتی که زیر 60 سال باشند، سیگاری نبوده، چاق نباشند و بیماری های زمینه ای 
مانند بیماری های قلبی عروقی، دیابت شیرین، بیماری های مزمن ریوی، سرطان، 
مشکلات کلیوی و نقص در سیستم ایمنی نداشته باشند در صورت تایید پزشک 
چنانچه به طور مناسب قرنطینه و از دیگران جدا شوند می توانند در خانه تحت مراقبت 
قرار گیرند. بنابراین لازم است تیم بهداشتی درمانی در ابتدا مواردی همچون علائم 
بیمار، عوامل خطرساز و سابقه پزشکی بیمار را بطور کامل بررسی کنند. همچنین محل 
زندگی و مراقبین بیمار را مورد ارزیابی قرار دهند تا مشخص شود محل زندگی بیمار و 

اعضای خانواده برای مراقبت در منزل مناسب هستند.
اعضای خانواده نیز باید توانایی تبعیت از توصیه های بهداشتی مانند شستشوی 
دست، بهداشت تنفسی و تمیز کردن محیط را داشته باشند. بیمار را به نحو صحیح 

قرنطینه کنند و در خانه از هیچ فضایی به صورت مشترک با بیمار استفاده نکنند.
در صورت مراقبت از فرد مبتلا به ) COVID-19( در منزل، جهت پیشگیری از ابتلای 

سایر اعضای خانواده چه مواردی را باید رعایت کرد؟
باید دقت کنیم در صورت رعایت موارد زیر می توان از انتقال COVID-19 به سایر 

افراد در خانه جلوگیری کرد.
1( فرد بیمار باید در یک اتاق جداگانه بماند. اگر این امکان وجود ندارد، حداقل 1 متر 

از او فاصله داشته باشید.
2( در اتاق بیمار تهویه مناسب برقرار شود تا هوای اتاق عوض شود. برای این کار باید 

پنجره ها و یک درب را باز کرد.

3( بیمار در صورت تنها بودن در اتاق، نیاز به استفاده از ماسک ندارد ولی در صورت 
زندگی با اعضای خانواده و استفاده مشترک از برخی فضاهای خانه، باید از ماسک 

استفاده کند و به طور کامل جلوی دهان و بینی را بپوشاند.
4( فرد بیمار نباید هیچگونه ملاقاتی داشته باشد.

5(در صورت امکان، تعداد مراقبان بیمار را به یک نفر که هیچ گونه بیماری زمینه ای و 
عامل خطرساز ندارد محدود کنید.

6( فرد مراقب و اعضای خانواده نیز زمانی که با بیمار در یک اتاق قرار می گیرند باید 
ماسک بزنند، به صورت و ماسک خود دست نزنند و پس از خارج شدن از اتاق ماسک را 

در کیسه زباله انداخته در آن را ببندند و بعد از آن دست های خود را بشویند.
7( فرد بیمار باید لیوان، ظرف، وسایل غذاخوری، حوله و ملحفه اختصاصی داشته 
باشد و بطور مشترک با دیگران استفاده نکند. لازم است که وسایل مورد استفاده بیمار به 

دقت با آب و صابون شسته شوند.
8(تا حد امکان برای بیماران از سرویس بهداشتی مجزایی استفاده شود. در صورت 
عدم امکان، پس از هر بار استفاده بیمار، سرویس بهداشتی با محلول هیپوکلریت %1 

ضد عفونی شود.
9( سطوح لمس شده توسط فرد بیمار باید حداقل روزانه تمیز و ضد عفونی شود.

همه افراد خانه باید مرتباً دست خود را با آب و صابون بشویند؛ به ویژه:
بعد از سرفه یا عطسه
قبل و بعد از تهیه غذا

قبل از غذا خوردن
بعد از استفاده از سرویس بهداشتی

قبل و بعد از مراقبت از فرد بیمار
وقتی دستها به وضوح کثیف هستند

هنگام سرفه و عطسه باید جلوی بینی و دهان با یک دستمال پوشانده شود و بلافاصله 
پس از استفاده دور ریخته شود. در صورت عدم دسترسی به دستمال، فرد باید با آرنج 

خم شده جلوی دهان و بینی را بپوشاند.
درِ کیسه های زباله ای که زباله های بیمار در آن ریخته می شود باید کاملا بسته شده 

و سپس دفع شود.
فرد مبتلا به )COVID-19( تا چه مدت باید در منزل تحت قرنطینه قرار بگیرد؟

افراد مبتلا به COVID-19 که در منزل تحت مراقبت قرار می گیرند، باید تا زمانی که 
دیگر قادر به انتقال ویروس به دیگران نباشند، در قرنطینه بمانند:

افراد بدون علائم باید حداقل 10 روز پس از مثبت شدن آزمایش در قرنطینه بمانند.
بهترین زمان خروج از قرنطینه در افراد دارای علائم، 14 روز بعد از شروع اولین علامت 

است؛ مشروط بر اینکه در سه روز آخر بیمار تب و علائم تنفسی نداشته باشند.
اعضای خانواده نیز باید توانایی تبعیت از توصیه های بهداشتی مانند شستشوی 
دست، بهداشت تنفسی و تمیز کردن محیط را داشته باشند.، بیمار را به نحو صحیح 

قرنطینه کنند و در خانه از هیچ فضایی به صورت مشترک با بیمار استفاده نکنند.
خانواده و مراقب بیمار باید به درستی آموزش دیده و علائمی که نشان دهنده وخامت 
بیماری هستند مانند دشواری تنفس، درد قفسه سینه، گیجی یا ناتوانی در بیدار شدن، 
عدم قطع تب بعد از 3 تا 5 روز، تشدید سرفه ها، کبودی صورت و لبها را بشناسند و در 

صورت بروز این علائم با شماره های 115 و 4030 تماس بگیرند.

چگونه از یک کرونایی در منزل مراقبت کنیم؟

مبتلایان به دیابت نوع دو در معرض خطر بسیاری از 
مشکلات جدی از جمله حمله قلبی، سکته مغزی، از 
دست دادن بینایی و قطع عضو هستند. با این حال با 
چک کردن مدام قند خون و حفظ و کنترل آن، و دانستن 
و به رسمیت شناختن عوامل خطر و علائم هشدار دهنده، 

می تواند از بسیاری از این عوارض جلوگیری کند:
آسیب عصبی: افراد مبتلا به دیابت در معرض خطر 
خون  قند  خاطر  به  دیابتی  نوروپاتی  یا  عصبی  آسیب 
کنترل نشده هستند. آسیب عصبی مرتبط با دیابت نوع 
2 می تواند منجر به از دست دادن حس در پاها شود و 
فرد را نسبت به عفونت ها آسیب پذیر کند. حتی یک 
به قطع عضو شود، مگر  تواند منجر  تاول کوچک می 
این که پای بیمار مدام از نظر بروز زخم ها کنترل شود و 
کوچکترین عفونت ها به سرعت مورد درمان قرار گیرد. 
عفونت درمان نشده منجر به مرگ بافت یا گانگرن و در 
نهایت قطع عضو مبتلا شده خواهد شد. دیابت همچنین 
می تواند توانایی بدن را برای مبارزه با عفونت ها مشکل 
ضربه،  گونه  هر  شود.  پوستی  مشکلات  باعث  و  کند 
بریدگی ها یا خراش در مبتلایان به دیابت باید به سرعت 
تمیز و درمان با کرم آنتی بیوتیک و ... شود. با این حال 
بیمار اگر متوجه هر کدام از علائم زیر شد، باید با پزشک 

تماس بگیرد:
التهاب و حساسیت به لمس در هر نقطه از روی بدن

قرمزی، بثورات خارش دار احاطه شده توسط تاول های 
کوچک

بریدگی ها، زخم، یا تاول روی پا که به درمان آهسته 
پاسخ می دهند

بی حسی، سوزن سوزن شدن و یا احساس سوزش در 
دست ها یا پاها از جمله انگشتان

درد شدید که بخصوص هنگام شب بدتر می شود
ضعف عضلانی که باعث دشواری در راه رفتن می شود

عفونت مثانه و یا مشکلات کنترل مثانه
اسهال،  یا  استفراغ  تهوع،  یبوست،  معده،  درد  نفخ، 

اختلال نعوظ در مردان و یا خشکی واژن در زنان.
بیماری کلیوی: دیابت نوع 2 با خطر ابتلا به نفروپاتی 
دیابتی؛ یک بیماری که در آن کلیه قادر به دفع و فیلتر 
این بیماری اگر  افزایش می دهد.  را  مواد زاید نیست، 
درمان نشود، منجر به دیالیز و در نهایت پیوند کلیه خواهد 
شد. به طور معمول علائم کلیوی ناشی از دیابت تا زمانی 
که پیشرفت نکنند، قابل توجه نیستند. با این حال اگر 
شما تجربه هر کدام از این علائم را داشتید، با پزشک تان 

تماس بگیرید:
تورم در مچ پا

گرفتگی عضلات پا

نیاز به دفع ادرار در شب به دفعات
تهوع و استفراغ

ضعف و رنگ پریدگی
خارش

بهترین راه برای جلوگیری از مشکلات کلیوی مرتبط با 
دیابت نوع 2، کنترل فشار خون به طور منظم و حفظ قند 

خون در محدوده مشخص است.
سکته قلبی: بیماری قلبی و سکته شایع ترین عوامل 
مرگ و ناتوانی در افراد مبتلا به دیابت هستند. نشانه های 
قلبی ممکن است به طور ناگهانی یا خفیف ظاهر شود، 
یعنی تنها با درد خفیف و ناراحتی همراه باشد. اگر هر 
کدام از این علائم در بیمار ظاهر شد، باید فورا با فوریت 
های پزشکی تماس گرفت: ناراحتی در قفسه سینه همراه 

با احساس فشار و درد برای یک مدت زمان کوتاه و همراه 
با رفت و بازگشت این علامت، درد در فک، معده یا گردن 
و یا یک و هر دو دست، تنگی نفس، تهوع یا سبکی سر، 

ضربه.
علائم هشدار دهنده سکته مغزی نیز از این قرارند: بی 
حسی ناگهانی و یا ضعف در صورت، بازو یا پاها، بخصوص 
اگر در یک طرف بدن رخ دهد، احساس گیجی، سردرد 

شدید بدون دلیل روشن.
مشکلات چشم: افراد مبتلا به دیابت نوع دو در معرض 
دیابتی،  رتینوپاتی  جمله  از  چشمی  جدی  مشکلات 
گلوکوم و آب مروارید هستند. این بیماری ها در صورت 

عدم درمان می توانند باعث از دست دادن بینایی شوند.
با پزشک تان تماس بگیرید اگر هر کدام از این علائم 

هشداردهنده را داشتید:
تاری دید که برای بیش از دو روز طول می کشد

از دست دادن ناگهانی بینایی در یک یا هر دو چشم
احساس لکه های سیاه، سفید و خاکستری با حرکت 

دادن مردمک چشم
درد یا فشار در یک یا هر دو چشم

ازدیاد قند خون: قند خون بالا و بیش از حد اغلب شاید 
تولید علامت نکند بنابراین در مبتلایان به دیابت مهم 
است که به طور منظم قند خونشان چک کنند. افزایش 

قند خون اغلب با:
تکرر ادرار

تشنگی شدید
احساس خستگی و ضعف

تاری دید
احساس گرسنگی حتی بعد از خوردن همراه است.

اگر شما قند خون بالا دارید، با پزشک تان در تماس 
و  غذایی  رژیم  داروها،  در  تغییرات  برای  آنهم  و  باشید 

تغییرات شیوه زندگی برای حفظ قند خون.

دیابت نوع 2 و 5 هشدار که باید جدی بگیرید!

۷ نکته برای خوردن افطار مقوی و سالم

پس از یک روز تمام روزه داری، افطار وعده ای مهم و اساسی است. آگاهی از 
اینکه چه غذاهایی را برای افطار مصرف کنیم، باعث می شود که سلامتی خود 

را در ماه مبارک رمضان حفظ کنیم.
درست است که در ماه رمضان شیوه مصرف غذای ما تغییر می کند اما این کار 
لزوماً قرار نیست به بدن آسیبی بزند. با رعایت توصیه های تغذیه ای سلامت بدن 

در هنگام روزه داری آسیب نخواهد دید.
۱- خرما قند زیادی دارد. آیا برای پیشگیری از چاقی نباید خرما بخوریم؟
 خرما دارای مقدار زیادی کربوهیدرات است یعنی هر خرما حدود 18 گرم 
کربوهیدرات دارد. با این حال، خرما دارای شاخص قند خونی پایینی است، به 
این معنی که با سرعت کمتری در بدن جذب می شود، بنابراین قند خون را به 

آرامی بالا می برد.
 خرما حاوی مقدار زیادی فیبر است و به همین خاطر به هضم و کاهش 
کربوهیدرات در خون کمک می کند. همچنین آنتی اکسیدان نیز دارد. با این 
اوصاف باید گفت که مصرف خرما )حدود سه عدد( در هنگام افطار مفید است.

۲- چه غذایی برای افطار سالم است؟
کربوهیدرات ها مانند سیب زمینی، ماکارونی، برنج یا نان باید حدود یک چهارم 
بشقاب شما را تشکیل دهد. یک منبع پروتئین خوب مانند مرغ، ماهی یا 
گوشت باید یک چهارم دیگر بشقاب را تشکیل دهد. بقیه بشقاب در حالت ایده 

آل باید مخلوطی از سبزیجات باشد.
3-  آیا افراد باید در طول ماه رمضان برای جبران غذایی که در طول روز 
نخورده اند بیش از حد معمول غذا بخورند؟ چگونه می توانند اطمینان 

حاصل کنند که مواد مغذی کافی دریافت می کنند؟
مردم اغلب فکر می کنند که باید بیش از حد معمول غذا بخورند. با این حال، 
شما باید این اصل را به خاطر بسپارید که مصرف و ذخیرۀ کالری باید با هم 

نسبت داشته باشند.
 اگر در طول روز خیلی فعال نیستید پس نباید به همان مقداری غذا بخورید که 
در طول روزهای پر تحرکتان مصرف می کنید. سعی کنید نه تنها در ماه رمضان 

بلکه هر روز تا جایی که می توانید غذاهای خانگی مصرف کنید.
۴- در ماه رمضان چه مقدار آب باید نوشید؟

به طور ایده آل باید همانقدر آبی که در روزهای عادی مصرف می کنید را 
در ماه رمضان هم مصرف کنید. یک بزرگسال در طول روز 2 لیتر آب لازم 
دارد. اگر در طول روز فعال هستید مصرف آب باید افزایش یابد. آب معمولًا 
چیزی است که پس از افطار فراموشش می کنیم. آب خوردن را فراموش 
نکنید. ساعات مشخصی را در فاصله افطار تا سحر برای خود مشخص 
کنید و در آن ساعات 1-2 لیوان آب بخورید حتی اگر احساس تشنگی 

نمی کنید.
۵- آیا مردم باید در ماه رمضان شیرینی بیشتری بخورند؟

همه چیز در حد اعتدال! هر چند وقت یکبار خوردن کمی شیرینی مشکلی 
ندارد، اما نباید قسمت اصلی غذای روزانه شما شیرینی باشد.

6- چه دسرهایی مصرف کنیم؟
میوه های تازه همیشه بهتر از میوه های خشک هستند )البته مقدار آنها کمتر 
از میوه های تازه است( دسرها را خانگی تهیه کنید تا کمتر از غذاهای فراوری 
شده استفاده کنید. اگر چیزی را به طور کامل از رژیم غذایی خود حذف کنید، 
ممکن است بیشتر هوس آن چیز را داشته باشید اما باید با هوس های خود 

مبارزه کنید.
۷- اگر افراد می خواهند تغذیه سالم داشته باشند یا لاغر شوند برای 

سحری چه باید بخورند؟
غذا خوردن سالم و کاهش وزن دو شاخه جداگانه از یک مسیر واحد هستند. 
پخت و پز با روغن کمتر و به اندازه خوردن خیلی اهمیت دارد، خصوصاً در وعدۀ 

سحری.
ویتامین هایی که به کنترل اشتها و مبارزه با چاقی کمک می کنند

اینطور ثابت شده که دریافت منظم برخی ویتامین ها منجر به کنترل اشتها و 
کاهش میل به زیاده خوری می شود. 

در اینجا 6 کمبود تغذیه ای که منجر به افزایش اشتها و هوس در شما می شود، 
معرفی شده است:

ویتامین ب: تحقیقات نشان می دهد که این ویتامین نقش مهمی در مدیریت 
استرس و افسردگی ایفا می کند. به طور خلاصه مصرف این ویتامین منجر به 

بهبود خلق و خوی و افزایش احساس خوب خواهد شد.
به  کنید،  نمی  دریافت  ب  ویتامین  کافی  اندازه  به  شما  که  هنگامی   
احتمال زیاد استرس و در نتیجه آن و میل به مصرف تنقلات و پرخوری 
در شما تقویت می شود. لازم است بدانید ویتامین ب در زرده تخم مرغ، 
سیب زمینی، آووکادو، گوشت، سبزیجات تیره رنگ و ماهی قزل آلا به وفور 

وجود دارد.
منیزیم: با توجه به تحقیقات، کمبود منیزیم، منجر به تقویت میل به خوردن 
شکلات می شود. توجه داشته باشید که مصرف قند و افزایش استرس می تواند 
سطح منیزیم بدن را کاهش دهد. سیب زمینی، دانه ها، لبنیات، کلم بروکلی و 

... منابع بزرگ منیزیم هستند.
کلسیم: اگر شما دچار کمبود منیزیم هستید، به احتمال زیاد فقر کلسیم را نیز 
تجربه می کنید. کمبود کلسیم معمولا باعث میل به مصرف شکل و نمک می 
شود. به غیر از لبنیات، می توانید کلسیم را از راه مصرف کلم، ماهی آزاد، ماهی 

ساردین، دانه چیا و کنجد به دست بیاورید.
آهن: تعجبی ندارد اگر در دوران قاعدگی، زنان دچار اشتیاق شدید به خوردن 
استیک یا برگر شوند. کمبود آهن در بین زنان بخصوص قبل از یائسگی شایع 
است. همچنین گیاه خواران نیز در معرض این کمبود هستند. کمبود آهن، 

میل زیاد به خوردن گوشت را افزایش می دهد.
 با خوردن گوشت، ماکیان و ماهی، مقادیر قابل توجهی از آهن مورد نیاز بدن 
تامین می شود. منابع گیاهی آهن، جذب خوبی در بدن ندارند اما اگر می 
خواهید از آنها استفاده کنید بهتر است میوه های خشک، تخم کدو، حبوبات و 
غذاهای غنی شده را وارد رژیم غذایی تان نمایید. بهتر است همراه آهن، حتما 

ویتامین ث مصرف کنید تا جذب آن سریعتر و بهتر باشد.
EPAامگا3: کمبود این اسید چرب ضروری باعث هوس پنیر می شود. نوع

وDHAامگا 3 که بهترین نوع محسوب می  شوند، برای مقابله با هوس پنیر 
مناسب هستند. امگا 3در ماهی  های روغنی مانند سالمون، ساردین و کنسرو 
تن ماهی وجود دارد. تخم مرغ، گردو، و دانه های کتان نیز حاوی مقادیر زیادی 

امگا 3 هستند.
روی: سطح این ماده معدنی در افراد مسن و افرادی که دچار استرس هستند، 
پایین است. کمبود روی نقش مهمی در هوس خوردن ندارد؛ اما روی حس 
چشایی تاثیر می گذارد و باعث می  شود شکر و نمک بیشتری در غذاهای خود 
استفاده کنید. برای تامین این ماده معدنی مواد غذایی همچون جگر، گوشت 

مرغ، تخم  مرغ، لوبیا سبز و مغز میوه بخورید.

خال های سالم دارای مرزی مشخص در اطراف لبه خارجی خود هستند. در 
حالي که ملانوما یا خال های سرطانی به طور معمول لبه های خارجی محو شده 

یا نامنظم دارند.
همه ما فهرستی از بررسی های هفتگی، ماهانه، و سالانه را تنظیم می کنیم تا از 
دارایی های شخصی خود به بهترین شکل نگهداری کرده و آن ها را در وضعیت 
کاری خوب حفظ کنیم. با این وجود، بسیاری از ما توجه چندانی به شرایط بدن 

خود نداشته و به همان میزان از آن مراقبت و نگهداری نمی کنیم.
ما برای حفظ سلامت خود و آگاهی زودهنگام از بیماری ها باید به برخی 
از  یکی  خال ها  مثال،  عنوان  به  باشیم.  داشته  توجه  خود  بدن  در  نشانه ها 
نشانگر هایی هستند که باید توجه ویژه ای به آن ها داشته باشیم و با بررسی ماهانه 
آن ها بی نظمی هایی که ممکن است حاکی از وجود یک مشکل مانند سرطان 

پوست باشند را مد نظر قرار دهیم.
تغییر رنگ خال

نخستین نشانه از یک خال بالقوه سرطانی تغییر چشمگیر در رنگ آن است. به 
عنوان مثال، خال هایی که تیره بوده و اکنون تغییر رنگ داده اند و یا خال هایی با 
رنگ متناقض مانند قرمز، صورتی، سفید یا برنزه باید مورد توجه قرار بگیرند و با 

پزشک درباره شرایط آن ها مشورت کرد.
رشد خال

خالی که دارای شرایطی با ثبات نیست - به عنوان مثال، در رنگ، شکل، 
ارتفاع، بافت سطحی - می تواند خطرناک یا ناسالم باشد و باید توسط یک پزشک 

معاینه شود.
مرز محو شده

خال های سالم دارای مرزی مشخص در اطراف لبه خارجی خود هستند. با 
این وجود، ملانوما )یا خال های سرطانی( به طور معمول دارای لبه های خارجی 
محو شده یا نامنظم است. هنگام لمس این خال ها لبه های آن ها ممکن است 

برآمده و زبر احساس شود و امکان انتشار رنگ به بافت های اطراف وجود دارد.
درد

هر خالی که هنگام لمس موجب شکل گیری درد می شود باید به عنوان 

نمونه ای خطرناک در نظر گرفته شود، به ویژه اگر مایع یا خون از خال خارج شود. 
در این شرایط بلافاصله به پزشک مراجعه کنید تا پوست معاینه شود.

اندازه
خال های سالم از نظر پهنا بزرگتر از شش میلیمتر نمی شوند. اگر دارای خالی 
با اندازه بزرگتر هستید یا خالی که اندازه آن در حال رشد است، به پزشک مراجعه 

کنید تا از سرطانی بودن یا نبودن آن اطمینان حاصل شود.
عدم تقارن

خال های سالم به طور معمول متقارن هستند یعنی اگر از وسط خم شوند، هر 
دو سمت روی هم قرار می گیرند. اما خال های خطرناک به طور معمول نامتقارن 

هستند و باید بررسی بیشتری درباره آن ها صورت بگیرد.
زخم هایی که بهبود نمی یابند

یک خال جدید یا زخمی که بدون در نظر گفتن مدت زمان سپری شده از 
ایجاد و اقدام های درمانی صورت گرفته بهبود نمی یابد ممکن است یک خطر 

سرطانی بالقوه باشد.
خونریزی و زخم پوستی

هر خالی که دارای سطحی ناصاف، خشن، خشک یا پوسته پوسته است باید 
مورد توجه قرار بگیرد، به ویژه اگر موجب خارش می شود یا حساس به لمس 
است. هر خالی که خونریزی می کند یا زخم های پوسته مانند را ایجاد می کند، 

نیازمند توجه فوری است.
وراثت

متاسفانه، بسیاری از مسائل مربوط به سلامت از اعضای خانواده به ما منتقل 
می شوند. در زمینه سرطان پوست یا تعداد زیادی از خال های مشکوک نیز سابقه 

خانوادگی می تواند شما را در معرض خطر بیشتری قرار دهد.
خال های دیسپلاستیک

خال های  دارای  که  افرادی  در  سرطانی(  )خال های  ملانوما  به  ابتلا  خطر 
به  دیسپلاستیک  خال های  است.  بیشتر  برابر  دو  هستند،  دیسپلاستیک 
خال های بزرگتر از شش میلیمتر و دارای مرکزی تیره و لبه های محو شده ارجاع 

می شود.

نشانه های خال سرطانی
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رئیس سازمان بسیج سازندگی استان قم  خبرداد:
توزیع 2۰۰ هزار بسته معیشتی بین نیازمندان 

بسته  هزار  از 200  بیش  گفت:  قم  استان  سازندگی  بسیج  سازمان  رئیس 
معیشتی سال گذشته تامین و بین نیازمندان توزیع شد که سهم سپاه از این تعداد 

بسته توزیع شده 95 هزار بسته بوده است.
سرهنگ محمود داوود آبادی عصر روزیکشنبه در جمع خبرنگاران با اشاره به 
اقدامات عمرانی سازمان بسیج سازندگی استان قم اظهار کرد: سال گذشته 97 
واحد مسکونی در روستای ابراهیم آباد از توابع معمولان که درگیر سیل اخیر در این 

منطقه شده بودند احداث کردیم.
وی افزود: همچنین احداث زمین ورزشی، حفر چاه در 7 روستا و بازسازی 125 

واحد مسکونی از دیگر اقدامات انجام شده در حوزه عمرانی بوده است. 
وی با اشاره به احداث مدرسه روستای چشمه شور گفت: آبرسانی به 25 روستا 
را در دستور کار داریم که بخش عمده هزینه های این پروژه ها توسط خیرین تامین 
شده است؛ مجموعا برای این پروژه های عمرانی بیش از 42 میلیارد تومان در 

سال 99 هزینه کرده ایم که بیش از 50 درصد آن توسط مردم تامین شده است.
داوودآبادی با اشاره به اقدامات صورت گرفته در راستای کمک های مومنانه 
به نیازمندان تصریح کرد: بیش از 200 هزار بسته معیشتی سال گذشته تامین 
و بین نیازمندان توزیع شد که سهم سپاه از این تعداد بسته توزیع شده 95 هزار 
بسته بوده است؛ همچنین فروردین امسال 37 هزارو 776 بسته معیشتی بین 

نیازمندان توزیع کردیم.
وی بیان کرد: تامین اجاره بهای منازل به صورت جهادی و طبخ غذای گرم از 

دیگر اقدامات انجام شده در این راستا بوده است.
وی با بیان اینکه بر اساس تقسیم بندی صورت گرفته استان قم به همراه روستاها 
شامل 122 محله است گفت: سال گذشته 12 میلیارد تومان تسهیلات اشتغال 
پرداخت شده و برای 736 نفر اشتغال ایجاد کرده ایم؛ سرانه اشتغال قریب به 40 
میلیون تومان است که این عدد در مشاغل خانگی با 15 میلیون تومان محقق 

می شود.
 فعالیت۲۴۰ صندوق مردم یار در استان قم

رئیس سازمان بسیج سازندگی استان قم با اشاره به وجود 240 صندوق مردم 
یار در استان گفت: زیر مجموعه این صندوق ها بیش از 10 هزار و 500 نفر فعال 

هستند.
داوود آبادی به ظرفیت بالای نیروگاه های خورشیدی خانگی اشاره کرد و افزود: 
500 واحد سلولهای نیروگاه خورشیدی سهم استان است که مجموعا راه اندازی 
هر نیروگاه 85 میلیون تومان هزینه داشته و آورده سی میلیون تومانی سهم سرمایه 
گذار است و مابقی از طریق تسهیلات تامین می شود که سرمایه گذار با 6ماه 
تنفس می تواند پرداخت اقساط را آغاز کند؛ این ظرفیت در قم مغفول مانده و 

باید بتوان با استفاده از ظرفیت های اطلاع رسانی امکان تحقق آن را فراهم کرد.
 وی یادآور شد: در دهکده اقتصادی مقاومتی قم نیز در 6 عرصه و 18 رسته 

شغلی تمرکز کردیم تا الگوی اقتصاد مقاومتی را در کشور رقم بزنیم.
 داوودآبادی اظهار کرد: در این دهکده تمرکز بر دام و طیور، باغبانی، زراعت 

شیلات و گردشگری بوده و این دهکده در جاده قدیم قم کاشان فعال است.
 

رئیس شورای اسلامی شهر قم :

خسارات به بیت المال در آتش سوزی 
شهرک شکوهیه جبران شود

رئیس شورای اسلامی شهر مقدس قم با اشاره به ضرورت توجه شرکت شهرک 
های صنعتی و مدیریت بحران استان به ایمن سازی واحدهای تولیدی و صنعتی، 
خواستار جبران خسارات وارد شده به بیت المال در آتش سوزی اخیر شهرک 
صنعتی شکوهیه شد. عبدالله جلالی در نشست روزدوشنبه شورای اسلامی شهر 
با گرامیداشت یازدهم اردیبهشت ماه به عنوان روز جهانی کار و کارگر و تبریک این 
مناسبت به همه زحمتکشان و فعالان عرصه تولید و خدمات بیان کرد: ارزش کار 
بر هیچ کسی پوشیده نیست، بویژه آن که رشد و توسعه هر کشور در گرو کوشش 
و تولید است و باید قدردان نیروهای کارگری به عنوان اثرگذاران این عرصه باشیم.

وی همچنین از طرف مجموعه مدیریت شهری، این روز را به کارگران فعال در 
عرصه خدمات شهری، فضای سبز و امور عمرانی که برای آبادانی شهر تلاش می 

کنند تبریک گفت و بر ضرورت تقدیر از آنان تأکید کرد.
رئیس شورای اسلامی شهر مقدس قم سپس به دوازدهم اردیبهشت ماه به 
عنوان سالروز شهادت شهید مطهری توجه داد و هفته گرامیداشت مقام معلم را 

نیز به همه فعالان عرصه تعلیم و تربیت تبریک گفت.
ایمنی کارخانه های استان  در اولویت  قرار گیرد 

جلالی سپس به حادثه تلخ آتش سوزی روزیکشنبه در شهرک صنعتی شکوهیه 
اشاره و با ابراز نگرانی از آسیب دیدن برخی آتش نشانان در این حادثه خاطرنشان 
کرد: این حادثه از جهات مختلف قابل بررسی و دقت نظر است که یکی از این 
جهات، ضرورت توجه کامل به ایمنی و ایمن سازی بخش های تولید و حوزه 
صنعت است که در این عرصه هم متولیان امر بویژه شرکت شهرک های صنعتی 

و مدیریت بحران استان و هم خود صنعتگران و کارخانه داران مسؤول هستند.
وی افزود: این حادثه در محدوده و حوزه مستقیم شهرداری و آتش نشانی اتفاق 
نیفتاد، اما نیروهای آتش نشانی به ناچار و به حُکم لزوم جلوگیری از آسیب به اموال، 
با تمام توان و تجهیزات وارد عرصه شدند و این در حالی بود که این امر در محدوده 
وظایف آنان قرار نداشت. رئیس شورای اسلامی شهر مقدس قم اضافه کرد: اکنون 
و با توجه به آسیب های وارد شده به بخشی از اموال شهرداری و آتش نشانی در این 
حادثه به عنوان اموال مردمی و بیت المال، لازم است مسؤولان استان جبران این 
خسارت ها را در دستور کار قرار دهند. وی همچنین از شهرداری قم خواست تا 
گزارش مستند این حادثه را با قید خسارات وارد شده به بیت المال به وزارت کشور 

ارسال کند و درخواست جبران خسارت داشته باشد.
جلالی با بیان این که این گونه حوادث تلخ است و امیدواریم دیگر شاهد آن ها 
نباشیم تصریح کرد: انتظار از شرکت شهرک های صنعتی استان این است که 
مسائل ایمنی کارخانه های استان را در اولویت کاری خود قرار دهد، ضمن آن که 

خود کارخانجات هم باید به بحث ایمن سازی توجه لازم و کافی را داشته باشند.
 

رئیس کمیسیون حقوقی و نظارت شورای اسلامی شهر قم :

کشف جرایم در قم از متوسط کشور 
بیشتر است

رئیس کمیسیون حقوقی و نظارت شورای اسلامی شهر قم با اشاره به بیشتر 
بودن کشف جرایم در قم به دلیل حساسیت های موجود خواستار استفاده بیشتر 

قضات از جایگزین های قانونی حبس شد.
حسین اسلامی در نشست روزدوشنبه شورای اسلامی شهر قم، زندانبانی را 
وظیفه ای سخت و در عین حال ظریف توصیف و بیان کرد: اشاره به تعداد زندانیان 
در یک شهر لزوما به معنای کم یا زیاد بودن تعداد این زندانیان نیست، چراکه این 

تعداد با شدت کشف جرایم نیز رابطه ای مستقیم دارد.
وی افزود: آمارها نشان می دهد کشف جرایم در قم نسبت به میانگین کشوری و 
به دلیل برخی حساسیت ها بیشتر است، ضمن آن که قضات قم کمتر از جایگزین 
های حبس استفاد می کنند. رئیس کمیسیون حقوقی و نظارت شورای اسلامی 
شهر قم در ادامه با اشاره به لزوم کار مطالعاتی و تطبیقی درباره موضوع جایگزین 
های قانونی حبس توسط سازمان زندان ها، از قضات استان خواست برای کاهش 

تعداد زندانیان، از جایگزین های موضوع ماده 64 بیشتر استفاده کنند.
اسلامی اضافه کرد: متأسفانه استفاده از جایگزین حبس در قانون برای جرایم 
غیرعمد دیده نشده و پابندهای الکترونیکی برای این منظور استفاده نمی شود 
که این امر جای توجه و دقت نظر بیشتر دارد. وی سختگیری برای پذیرش اعسار 
را از دیگر دلایل افزایش تعداد آماری زندانیان در استان قم دانست و گفت: اصولا 
مجازات حبس برای کسانی در نظر گرفته می شود که از تمکن مالی برخوردارند، 
اما نسبت به پرداخت بدهی خود اقدام نمی کنند، بنابراین قضات استان می 
توانند با استفاده از دو شاهد نسبت به پذیرش اعسار مجرمان مالی اقدام کنند تا 

شاهد کاهش تعداد آماری زندانیان در قم باشیم.

رابطه عاشقانه، رابطه  ایی است که خاطرات شیرینی را 
می  تواند به همراه داشته باشد، خاطراتی که یادآوری آن 
نیز بسیار هیجان  انگیز است اما همیشه این رابطه عاشقانه 

دوام ندارد و گاه به شکست منجر می  شود.
است  عاشقانه  داستان های  از  مملو  ما  کهن  ادبیات 
داستان  هایی که فرد عاشق در فراق یار نوحه سرایی می  

کند و از بی  وفایی محبوب شکایت دارد.
به بیانی دیگر یکی از سخت  ترین و فراگیرترین تجربه های 
فقدان را می  توان ناشی از فروپاشی روابط عاشقانه دانست. 
به دلیل فراگیر بودن آن در سنین نوجوانی و جوانی از دو 
نفر از متخصصان حوزه سلامت روان دکتر امید رضائی 
روانپزشک، فلوشیب بیماری  های روان تنی و عضو دانشگاه 
معصومه  دکتر  و  اجتماعی  سلامت  و  توانبخشی  علوم 
محسنی کبیر روانشناس سلامت، زوج درمانگر و درمان گر 

تحلیلی توضیحاتی را  در این باره جویا شدیم.
چه  و  چیست  عاطفی  سوگ  رضایی  دکتر  آقای 

علایمی دارد؟
نشانگان »ضربه عشق« )love trauma syndrome( درد 
هیجانی ناشی از تجربه شکست عشقی و فقدان فردی  
است که دیگر در زندگی ما حضور ندارد. از دست دادن 
فرد مورد علاقه یکی از شدیدترین ضربه هایی است که 
ممکن است برای افراد جوان رخ دهد و شامل مجموعه ای 
از علایم ونشانه های شدیدی است که پس از فروپاشی یک 
رابطه عاشقانه بروز می کند و عملکرد فرد را در زمینه های 

متعدد مختل کرده ومدت زیادی ممکن است باقی ماند.
علایم سوگ ناشی از شکست عاطفی شباهت زیادی با 
علائم سوگ پس از مرگ عزیزان دارد و از لحاظ هیجانی 
ممکن است حتی بیشتر از سوگ نیز ادراک شود چون فرد 
مورد علاقه زنده است ولی در زندگی فرد سوگوار حضور 
ندارد و چه بسا با فرد دیگری رابطه رومانتیک جدیدی را 

آغاز کرده است.  
در دوران سوگ ناشی از مرگ عزیزان هیجان  های منفی 
خشم، غم و اضطراب به شدت افزایش می  یابد. فرد دچار 
عاطفی  فروپاشی  است.  وناامیدی  سردرگمی  گیجی، 
نیز با  افسردگی، نامیدی، خشم، بی اعتمادی احساس 
درماندگی، گناه، هراس، ناامیدی، بدبینی، بی قراری، 
افکار خودکشی و حتی اقدام به خودکشی همراه است. 
همچنین نشانه های جسمی مانند سردرد و آشفتگی در 
خواب، کابوس -های شبانه، بی اشتهایی یا پرخوری ایجاد 

می  کند.  
می   متفاوت  افراد  در  را  عاطفی  شکست  تجربه 

دانید؟
روش های  چه  از  فرد  اینکه  به  بسته  رضایی:  دکتر 
مقابله ایی استفاده می  کند، چه ویژگی شخصیتی دارد، 
ارتباطش با خانواده چگونه است و داشتن یا نداشتن منابع 
حمایتی توان فرد برای مقابله با شکست عاطفی متفاوت  

است.
اگر فرد قدرت مقابله ضعیفی داشته و نتوانند خود را 
بخوبی باشرایط موجود تطبیق دهد، ممکن است دچار 
مشکلاتی مانند افسردگی، اضطراب و استرس شود. به 
طور کلی فرد شکست خورده اغلب با احساساتی مانند 
شدن  قربانی  حس  اضطراب،  افسردگی،  خشم،  شرم، 

ونشانه هایی مشابه آنچه که در اختلال استرس پس از 
سانحه مانند بیقراری، اجتناب از روبروشدن با هر نشانه ای 
که شکست عشقی را تداعی می  کند، مرور مکرر خاطرات و 
بی حسی عاطفی دیده می  شود و حتی در بعضی از موارد 
ممکن است تا حد نشان دادن نشانه  های اسکیزوفرنی هم 

پیش رود.
توضیح  افراد  این  در  درمان  به  نیاز  علت  مورد  در 

دهید.
بخشی  عنوان  به  اکنون  عشقی  ضربه  رضایی:  دکتر 
از موقعیت های روانپزشکی، مانند افسردگی یا اختلال 
انطباقی در نظر گرفته می  شود. این تغییرات هیجانی 
شدید می  تواند توانایی فرد را برای درست اندیشیدن و 
رفتار کردن مختل کند و هر لحظه امکان دارد آنها کنترل 
خود را از دست داده و رفتارهای مخربی مانند اعتیاد به 
مواد مخدر و روان گردان  ها، سوء مصرف الکل و خودکشی 
از  جلوگیری  برای  بنابراین  دهند  نشان  را  دیگرکشی  یا 
چنین رفتارهای پر خطر و کم شدن علائم و نشانه  های 
و  روانپزشکی  به کمک های  نیاز  افراد  این  کننده  ناتوان 
روانشناختی دارند و از دارو و روان درمانی برای بهتر شدن 

حال خود می  توانند بهره ببرند.
نشانگان ضربه عشق از دیدگاه روانشناسی چگونه 

تحلیل می شود؟
ویژگی های  دیگر  از  کبیر  محسنی  معصومه  دکتر 
روانشناختی شکست عشقی یا نشانگان ضربه عشق را 
مشابه سوگ می داند و می  گوید افرادی  که دچار فروپاشی 
در رابطه عاشقانه خود می  شوند مراحلی مشابه سوگ را 
طی می کنند. حتی این سوگ ممکن است شدیدتر نیز 
تجربه شود زیرا معمولا به تنهایی و در سکوت طی می شود 
و خانواده  ها یا بی  خبر هستند یا نقش حمایتی ندارند یا 
از آن بدتر فرد را سرزنش می کنند. انکار واقعیت اولین 
واکنش فرد شکست خورده است. قسمت های دردناک 
رابطه انکار می شود و فقط به قسمت های خوشایند در 
رابطه پرداخته می  شود و از روبرو شدن با هر نشانه ای که 
پایان رابطه را تداعی می  کند خودداری می  کنند. بنابراین 
باور ندارند که این رابطه تمام شده و در ذهن خود احتمال 
بازگشت و ایجاد دوباره رابطه را نوید می دهند. خشم مرحله 
بعدی است این خشم می تواند معطوف به هر کسی شود 
از طرف مقابل گرفته تا خود، دنیا و هر کسی که به شکلی 
در این اتفاق تاثیر داشته است. گاهی خشم به تنها کسی 
که معطوف نیست معشوق از دست رفته است در واقع فرد 
خشم به معشوق را سرکوب می کند و مایل است او را مبرا 
از اشتباه بداند. برای فرد سوگوار راحت  تر است که خود 
را مسئول این شکست بداند و این نشان می  دهد که طرد 
شدن از جانب معشوق آنقدر دردناک است که فرد اینگونه 
برایش راحت تر است که خود را مقصر بداند. گاه این خشم 
باعث می  شود فرد اقدام به خودکشی کند. اما گاه خشم به 
طرف مقابل کاملا آشکار است و می  تواند اشکال متفاوتی 
داشته باشد از پرخاشگری کلامی تا صدمه جسمی وبردن 
آبرو و برانگیختن حسادت می  تواند گسترده باشد. مرحله 
بعد چانه زنی است که با انکار مرز بسیار باریکی دارد در این 
مرحله فرد دوباره می  خواهد رابطه را شروع کند و ممکن 

است از هر راهی برای شروع رابطه اقدام کند.

فرد  که  است  آن زمانی  و  دیگراست  مرحله  افسردگی 
در می  یابد رابطه برای همیشه تمام شده است و امیدی 
برای احیای آن وجود ندارد. غم هیجان پایدار این مرحله 
است ممکن است فرد گرایش به تنهایی و انزوا پیدا کند و 
سبک زندگی اش محدود شود و از موقعیت های اجتماعی 
اجتناب کنند و در نتیجه در روابط اجتماعی و حرفه ای 
کمتر موفق باشند و مرحله آخر پذیرش است در این مرحله 
فرد پذیرفته است که گرچه  رابطه به پایان رسیده  ولی 
زندگی همچنان ادامه دارد. هر چند ممکن است گاه گاه 
به یاد معشوق و خاطراتش بیفتد اما دیگر برایش خیلی آزار 
دهنده نیست و کم کم فعالیت های اجتماعی و روابط خود 

را از سر می  گیرد.
تفاوت هیجان  های تجربه و ابراز شده در شکست 

عاطفی چگونه است؟
شاید بتوان گفت عشق از جمله نیازهایی است که ارضا 
یا عدم ارضای آن می تواند بر سلامت روان  هر دو طرف 
در یک رابطه تاثیر بگذارد. از نظر روان شناختی  فردی که 
رابطه را خود قطع کرده با فردی که رابطه علی رغم میلش 
پایان یافته ممکن است عواطف و هیجانات گوناگونی را 
تجربه که می  تواند متفاوت باشد این به معنای آن است که 
پایان رابطه در هر صورت آن تجربه  ناخوشایندی برای هر 

دو طرف در یک رابطه عاشقانه است.
فردی که خود رابطه را تمام کرده است هیجاناتی مثل 
احساس گناه، عذاب وجدان، دلسوزی و احساس منفی 
در مورد خود مثل بی  معرفتی، بی  وفایی، سنگدلی و  خشم  
را تجربه می  کند و اما فردی که رابطه را به اجبار به پایان برده 
عواطفی مثل تحقیر شدن، طرد شدن، دوست نداشتنی 
بودن، خشم، تنفر، غم و عشق را تجربه می  کند و البته به 
دلیل تنیده شدن هیجانات متفاوت این که دقیقا فرد چه 
حس  هایی را تجربه می  کند برایش واضح نیست و فقط 
شاید غم و عشق را با وضوح بیشتری ادراک کند در واقع 

پس از جدایی فرد آشفتگی فراوانی را تجربه می کند.
در مورد لزوم درمان توضیح دهید.

بسته به میزان فراگیری، پایداری علائم ومیزان تخریبی 
که این علائم ایجاد می کند شکست عاطفی یا سندرم 
ضربه عشق می  تواند الویت متفاوت برای درمان داشته 
باشد. به طور مثال فراگیری مرتبط بامرحله افسردگی می  
تواند به طور فزاینده وآزاردهنده ای در جنبه های مختلف 
زندگی در افراد دچار این نشانگان دیده شود. پایدار بودن 
و مقاوم بودن علایم می تواند در موارد حاد روزها و هفته  ها 
و در موارد مزمن ماه ها و حتی سال  ها ادامه یابد حتی فرد 
تا آخر عمر ممکن است هیج رابطه عاطفی دیگر را تجربه 
نکند. این علائم اغلب در طول زمان افت و خیز دارند و 
بیماران پس از یک دوره بهبودی با برگشت شدید علائم 
کامل  بهبودی  از  است  ممکن  بنابراین  شوند  می  روبرو 
ناامید شوند و اینگونه تصور کنند که هیچ  گاه از آن رهایی 
پیدا نخواهند کرد. میزان تخریب هم بستگی دارد که تا چه 
حد فرد در عملکرد اجتماعی یا حرفه ایی خود دچار مشکل 
اگر نشانگان ضربه عشق فراگیر و  بنابراین  شده است. 
پایدار باشد  و همچنین عملکرد اجتماعی و حرفه ایی فرد را 
تخریب کند نیاز هست که از درمان دارویی و روان  درمانی 

کمک بگیرد.

در گفتگو بایک روانپزشک مطرح شد؛

سندروم »ضربه عشق« را چگونه مهار کنیم؟

در جلسه ستاد اطلاع رسانی استان مطرح شد:

وضعیت کرونا درقم همچنان نامطلوب 
جلسه ستاد اطلاع رسانی استان روز دوشنبه در سالن کرامت استانداری برگزار و در 
آن، وضعیت نامطلوب کرونا در قم با توجه به آمار روزانه مبتلایان و فوتی ها مورد تاکید 

قرار گرفت.
معاون سیاسی، اجتماعی و استانداری قم در این جلسه گفت: آمارهای روزانه کرونا 
در استان حکایت از ضرورت توجه بیشتر به رعایت دستورالعمل های بهداشتی دارد و 

نباید تصور شود در حال عبور از قله پیک کرونا هستیم.
بیژن سلیمان پور تاکید کرد: این که گفته شود در هر روز تست400 نفر مثبت می شود 
نشان از حساسیت شرایط دارد و به همین دلیل صحبت از توقف بیماری و کاهش میزان 

مبتلایان در تولیدهای رسانه ای که موجب عادی انگاری می شود، صحیح نیست.
وی ادامه داد: در بحث واکسیناسیون به لطف الهی مراحل کار تا حد زیادی تسهیل 
شده  و علاوه بر واردات در زمینه تولیدهای داخلی هم پیشرفت های خوبی بدست 
عمل  خود  شاخص  نقش  به  واکسیناسیون  موضوع  در  نیز  قم  استان  آمده است، 
کرده است و خوشبختانه تا کنون در استان هیچ گونه حادثه ناگواری ناشی از تزریق 

واکسن گزارش نشده  و این مساله بسیار امید بخش است.
وی با اشاره به این که واکسیناسیون میزان مرگ و میر را کاهش می دهد، بیان داشت: 
واکسن تنها یک طرف موضوع است و کسانی که واکسن دریافت کرده اند نیز باید حتما 

در کنار آن پروتکل ها را رعایت کنند.
رعایت  باید  ممنوعیت ها  و  محدودیت ها  تمدید  بحث  در  گفت:  سلیمان پور 
دستورالعمل ها در دستورکار همه بخش ها و دستگاه ها باشد و کوتاهی در این زمینه از 

هیچ فرد و نهادی پذیرفته نیست.
وی بیان کرد: در بحث خدمات الکترونیک آن اقدام هایی که مورد نیاز بود هنوز انجام 
نشده است، باید با هر سازمان، نهاد و بخشی که در زمینه رعایت پروتکل های بهداشتی 

کوتاهی می کند برخورد لازم صورت گیرد.
وی ادامه داد: رعایت پروتکل های بهداشتی در نمازهای جمعه و جماعت، اماکن 
متبرک همچون مسجد مقدس جمکران، همچنین دانشگاه ها،  مدارس و غیره مطلوب 

است و باید همه در رعایت نکات بهداشتی اهتمام لازم را داشته باشند.
معاون سیاسی،  امنیتی و اجتماعی استانداری قم گفت: جلسه های مذهبی در این 
ایام حتما باید در فضای باز و با رعایت فاصله برگزار شود، همچنین افراد شرکت کننده 

حتما با ماسک شرکت کنند، زمان برگزاری مراسم نیز کوتاه باشد.
وی بیان کرد: در قم افراد متدین به خوبی پروتکل های بهداشتی را رعایت می کنند، 
اما متاسفانه یک طیف اندک نیز هستند که با انجام برخی اقدام ها موجب وهن دین 

می شوند.
روزانه ۴۰۰ بیمار قطعی مبتلا به کرونا شناسایی می شود 

معاون بهداشتی دانشگاه علوم پزشکی قم نیز در این جلسه گفت:  تقریبا 560 بیمار 
مبتلا به کرونا در مراکز درمانی استان بستری هستند که حال 110 تن از آنان وخیم 

است، همچنین روزانه حدود 400 بیمار مبتلا به کرونا در قم شناسایی می شوند.
سیامک محبی افزود: ارقام قابل توجه است و نشان می دهد ما همچنان درگیر موج 
هستیم؛ رعایت شیوه نامه های بهداشتی نیز در استان میان 65 تا 70 درصد است و تا 

رسیدن به حد مطلوب فاصله داریم.
وی با اشاره به این که نیازمند همراهی بیشتر مردم برای عبور از این شرایط هستیم، 
ادامه داد: اجرای گام های جدید طرح شهید سلیمانی و واکسیناسیون از اقدام های 

مهمی است که با جدیت در قم دنبال می شود.
وی افزود: با قرنطینه به موقع افرادی که تست کرونا آن ها مثبت می شود توسط 
گروه های رهگیری، گام های موثری برای مدیریت وضعیت بیماری کرونا در استان 
برداشته شده است. محبی با اشاره به نظارت های صورت گرفته برای ارتقای وضعیت 
میزان  گروه ها  از  برخی  میان  در  گفت:  استان،   در  بهداشتی  پروتکل های  رعایت 
رعایت ها مطلوب نیست اما در بخش هایی مانند نماز جمعه و اماکن متبرک همراهی 

مطلوب را شاهد هستیم.
وی ادامه داد: از هفته قبل هم مرحله دوم واکسیناسیون در استان آغاز شد در این 
مرحله تزریق واکسن به سالمندان انجام می شود در کنار این گروه، گروه های جوان تر 

که بیمار زمینه ای دارند نیز واکسن دریافت خواهند کرد.
وی با اشاره به این که برنامه واکسیناسیون در استان مطابق دستورالعمل های اعلامی 
و با سرعت در حال انجام است، بیان کرد: 12 هزار سالمند بالای 80 سال در استان 

داریم که تاکنون سه هزار سالمند را واکسینه کردیم.
معاون بهداشتی دانشگاه علوم پزشکی قم گفت: اطلاع رسانی و تشویق مردم به 
واکسیناسیون باید در دستور کار رسانه های استان قرار گیرد،  چراکه وجود برخی 
تردیدها در رابطه با واکسیناسیون موجب افزایش آسیب بیماری و آمار فوتی ها می شود.

اجرای محدودیت ها در قم به دقت رصد می شود
مدیرکل مدیریت بحران استان قم نیز در این جلسه بیان کرد: با توجه به مصوبه 
ستاد ملی و برنامه های وزارت بهداشت، یک هفته دیگر هم محدودیت ها تمدید شد و 

گروه های دو، سه و چهار تعطیل هستند.
محسن اوروجی ادامه داد: در همین رابطه ورود خودروهای غیر بومی به قم ممنوع 
بیشتر  انتشار  از  بهداشتی  با رعایت دستورالعمل های  از همه می خواهیم  و  است 
ویروس جلوگیری کنند. وی تاکید کرد: رعایت پروتکل ها همچون ماسک زدن، حفظ 
فاصله گذاری اجتماعی و عدم حضور در تجمعات بهترین راهکار در امان ماندن از این 
ویروس منحوس است. وی افزود: در مورد شب های قدر هم باید پروتکل های بهداشتی 
به نحو احسن رعایت شود و آیین های مذهبی با حفظ سلامت مردم ترتیب  یابد، 
همچنین انجام پذیرایی و برپایی ایستگاه صلواتی در برنامه های شب های قدر صحیح 

نیست.
مدیرکل مدیریت بحران قم با اشاره به لزوم جبران آسیب های وارد شده به اصناف در 
این ایام،  گفت: برای حمایت از اصناف مصوباتی درنظر گرفته شده است تا خسارت 

وارد شده به آنان کاهش یابد.
وی تاکید کرد: تجمعات زیادی در استان داریم که باید با روش های مناسب همچون 
برگزاری مراسم  آنلاین جایگزین شود، چراکه تنها رعایت پروتکل های بهداشتی از ایجاد 

موج های جدید بیماری جلوگیری می کند.
تشویق مردم به رعایت پروتکل های بهداشتی توسط گروه های جهادی 

همچنین جانشین ستاد امر به معروف و نهی از منکر قم در این جلسه گفت: یکی از 
وظایف اصلی ستاد این است که معروف و منکر در موارد خاص محدود نشود و در همین 

رابطه از ظرفیت های آن برای مبارزه با بیماری کرونا استفاده می شود.
سید محمد تقی حسینی افزود: با استفاده از ظرفیت گروه های جهادی مطالبه گر که 
30 گروه در قم فعال هستند و سایر گروه های مردمی در سطح شهر نسبت به تشویق 
افراد نسبت به رعایت دستورالعمل های بهداشتی و تذکر به کسانی که به این مهم توجه 

ندارند، اقدام می شود.

مدیر امور برق منطقه سه قم خبر داد؛ 

خسارت 25 میلیارد ریالی آتش سوزی 
شهرک شکوهیه به شبکه برق 

مدیر امور برق منطقه سه قم گفت: در حادثه آتش سوزی کارخانه صنایع شیمیایی 
شهرک صنعتی شکوهیه، بیش از 25 میلیارد ریال به تاسیسات و شبکه توزیع برق این 

استان خسارت وارد شد.
سید شهاب الدین تحویلدار با اشاره به حادثه آتش سوزی در یک کارخانه صنایع 
شیمیایی در شهرک شکوهیه قم، افزود: در این حادثه 500 متر شبکه فشار متوسط 

برق قم دچار حریق و از مدار بهره برداری خارج شد.
وی همچنین با بیان این که در این حادثه آتش سوزی 9 دستگاه ترانس طعمه حریق 
شد، خاطرنشان کرد:  500 متر شبکه 20 کیلوولت و 250 متر شبکه روشنایی معابر 
نیز دچار آتش سوزی شد. وی با تاکید بر این که بلافاصله پس از مهار آتش سوزی، 
اقدامات لازم برای رفع خطر و برکناری شبکه آسیب دیده و پاک سازی تاسیسات برق 
آغاز شد، بیان کرد: تا پایان هفته جاری نسبت به احداث شبکه جدید 20 کیلوولت 
اقدام و با نصب و بهره برداری از ترانس های منطقه، تامین برق این منطقه از سر 
گرفته خواهد شد. راس ساعت 6 و 2 دقیقه صبح روزیکشنبه حادثه حریق در یکی 
از واحدهای صنعتی واقع در شهرک صنعتی شکوهیه رخ داد که در پی آن 2 خودرو 
عملیاتی آتش نشانی و تعدادی از خودروهای شخصی دچار حریق شد؛ در این حادثه 
دو آتش نشان به دلیل سوختگی به بیمارستان اعزام شدند که یکی از آتش نشانان پس 
از دریافت خدمات پزشکی از بیمارستان مرخص شد و دیگری به دلیل شدت سوختگی 
در یکی از مراکز درمانی قم بستری شده  است. شهرک صنعتی شکوهیه قم در 12 
کیلومتری محور قدیم قم - تهران در زمینی به مساحت بیش از یک هزار هکتار واقع 
شده است. قم دارای هفت شهرک صنعتی شکوهیه، الغدیر، چاپ و نشر، سلفچگان، 
محمودآباد، ثامن الائمه )ع( - قنوات - و فناوری اطلاعات و ارتباطات )I.C.T( و چهار 

ناحیه صنعتی خورآباد، دستجرد، سیرو و طغرود است.

 
کارشناس امور بانوان اداره کل تبلیغات اسلامی استان قم با اشاره به نقش بانوان در 
محافل خانگی، گفت: سبک زندگی اسلامی به عنوان نرم افزار رسیدن به تمدن نوین 

اسلامی، محتوای محوری در محافل می باشد.
سرکار خانم احمدی ، ضمن آرزوی قبولی طاعات و عبادات همه مؤمنین و مومنات در 
ماه مبارک رمضان و با اشاره به اینکه سازمان تبلیغات اسلامی در راستای هویت مأموریتی 
خود، تبیین مؤثر اسلام ناب محمدی )ص( و گفتمان سازی بر اساس اولویت های 
انقلاب در جامعه را دنبال می کند، گفت: در همین راستا طرح نهضت پیشرفت بانوان، 
در راستای راهبری زیست بوم فرهنگی، تبلیغی بانوان استان قم و به دنبال فعال سازی 
بانوان مؤمنه و انقلابی در عرصه های اجتماعی و نقش آفرینی مؤثر ایشان در محیط 

زندگی خود و ویرایش محیط توسط آنان می باشد.
کارشناس امور بانوان اداره کل تبلیغات اسلامی استان قم در ادامه با بیان اهداف این 
طرح، تصریح کرد: شکستن حصر رسانه ای دشمن و مردمی سازی تبلیغ توسط بانوان، 
از اهداف دیگر این طرح می باشد. راهبرد طرح نهضت در محقق نمودن اهداف فوق آن 
است که جامعه انقلابی بانوان به جای آنکه مخاطب تبلیغات قرار گیرد، همکار و همیار 

تبلیغ تلقی می گردند.
شکل گیری حرکت عمومی طبق بیانیه گام دوم انقلاب اسلامی

احمدی همچنین با اشاره به بیانیه گام دوم انقلاب اسلامی و محوریت اصلی بیانیه 
مبنی بر شکل گیری حرکت عمومی در آحاد جامعه، افزود: محوریت جوانان در این 
حرکت برای تحقق پیشرفت حقیقی و همه جانبه بر همه آشکار می باشد و قطعاً بانوان 
محترمه نیز در جهت تحقق این حرکت، نقش محوری و بسیار مهمی دارند، همانگونه 

حضرت امام )ره( فرمودند: »بانوان رهبران نهضت هستند«
وی ادامه داد: برای اجرایی شدن این نهضت در گام اول و با توجه به اینکه طرح نهضت 
پیشرفت بانوان، اهداف خود را بر اساس ویرایش محیط اجتماعی نزدیک، دنبال می نماید 
و نقطه تمرکز نهضت پیشرفت، محیط خانواده و خاندان می باشد، امور بانوان اداره کل 
تبلیغات اسلامی استان قم، نقطه حرکت نهضت پیشرفت را تا رسیدن به نقطه مطلوب 
طرح، بر مبنای ویرایش محیط خانواده و خاندان قرار داده و برای این منظور، از راهبرد 

ایجاد، تقویت و رشد و بالندگی محافل خانگی در محلات و خانواده ها بهره برده است.
خانواده، مهمترین مسئله اجتماعی در نظام اسلامی

احمدی با اشاره به فرمایش رهبر فرزانه انقلاب که می فرمایند: »مسئله خانواده، 
مسئله ی بسیار مهم و پایه ی اصلی در جامعه و سلول اصلی در جامعه است«، گفت: 
جامعه اسلامی بدون بهره مندی کشور از خانواده های سالم، سرزنده و با نشاط، اصلًا 
امکان پیشرفت ندارد. خانواده مهمترین سنگر برای فعالیت بانوان در کشور ما می باشد و 
هر خانواده برای خود یک سلول فرهنگی است. اگر اصلاح سبک زندگی خانواده توسط 

بانوان انجام شود، می توان ادعا کرد در راستای تمدن نوین اسلامی حرکت نموده ایم.
وی با اشاره به اینکه محافل خانگی به عنوان پیشران پیشرفت مردم بنیان برای جامعه 
پردازی اسلامی ایرانی بر مدار خودسازی و در راستای تمدن سازی می باشد، افزود: 
سبک زندگی به عنوان نرم افزار رسیدن به تمدن نوین اسلامی، محتوای محوری در 
محافل می باشد. شناسایی و شکل گیری 1000 محفل خانگی در سال 1400 اولین 

اقدام در راستای اجرای این طرح در نظر گرفته شده است.
کارشناس امور بانوان اداره کل تبلیغات اسلامی استان قم، افزود: منظور از محافل 
خانگی، اجتماعات مردمی است که با هدف انس با قرآن و احیا امر اهل بیت )علیهم 
السلام( و همچنین رشد و تعالی فردی، خانوادگی و اجتماعی با کارکردهای فرهنگی، 
اجتماعی و اقتصادی و … است که در دل منازل شکل می گیرد و در جهت حل مسائل 

بانوان در محلات و کنشگری فعال بانوان ادامه پیدا می کند.
مهم ترین ارکان شکل گیری و سرفصل های محافل خانگی

وی با اشاره به اینکه طبق سخنان رهبر معظم انقلاب )مدظله العالی( ما در هر جایی که 
به خدا تکیه کردیم، با نام خدا شروع کردیم، به نیروی مردم تکیه نمودیم و حاضر به حرکت 
جهادی شدیم پیروز شدیم، تاکید کرد: با این نگاه، بانوان پای کار خودشان آمده اند تا 
برای شکل گیری محافل خانگی موفق، در این حرکت مردمی دخیل باشند تا به تعالی 
برسند. محافل خانگی، بستر کنشگری اجتماعی بانوان است که فراتر از حوزه زندگی 

خودشان فکر و نگاه می کنند.
احمدی با تاکید بر مردمی بودن و استقلال جلسات خانگی به عنوان مهم ترین رکن 
شکل گیری این محافل، گفت: در فرآیند شکل گیری طرح محافل خانگی، تمام مراحل 

مردم پایه می باشد. از مهمترین فعالیت های در دست اقدام، شناسایی محافل خانگی 
غین یا مبلّغات،  موجود بین مردم از طریق ظرفیت های مردمی مانند صاحبان محافل، مبلِّ
الگوسازی رخ  و  مادحین و مربیان قرآن کریم است. در مرحله دوم، گفتمان سازی 
می دهد به صورتی که صاحبان محافل توانمند، شناسایی می شوند تا الگوی ایجاد، ارتقا 

و بالندگی محافل خانگی نیز به دست آید.
وی در ادامه با اشاره به سومین مرحله از این طرح با عنوان »شبکه سازی«، تصریح 
کرد: با نگاه مردم پایه ای که در کارکردهای محافل خانگی وجود دارد، در ابعاد کارآفرینی، 
مواسات، ازدواج و … توسط سر شبکه ها و هسته های تخصصی محافل به خدمات 

گیرندگان آن محافل، خدمات ویژه ارائه می شود.
کارشناس امور بانوان اداره کل تبلیغات اسلامی استان قم در گفتگو با مهربا اشاره به 
پیگیری آموزش و توانمندسازی ارکان محافل خانگی که از موضوعات مهم می باشد، 
گفت: در مرحله بقا محافل خانگی، به دنبال تربیت امام عشیره هستیم که فردی توانمند 
از طلاب و فعالان فرهنگی خانواده صاحب محفل، رشد پیدا کند و بتواند در بین اقوام و 
خویشاوندان خود به عنوان امام عشیره حضور داشته باشد تا بقا محافل خانگی تضمین 

بیشتری پیدا کند.
وی با اشاره به دغدغه های طرح محافل خانگی، گفت: مهمترین دغدغه این محافل 
آن است که به نحوی جوشش مسئولانه در مردم ایجاد شود که برگزاری مراسم روضه 
امام حسین )علیه السلام( جز برنامه های اصلی خانواده ها قرار گیرد، تا اگر نهادهای 
مربوطه توانایی اعزام مبلغ را به هر دلیلی نداشتند، این شبکه به صورت مردمی، خدمات 
دهی و پشتیبانی گردد. احمدی با تبیین سرفصل های طرح محافل خانگی گفت: 
بحث اصلاح سبک زندگی خانواده به عنوان مهمترین سرفصل این محافل در سه گام 
»تشکیل، تحکیم و تعالی خانواده« در کنار موضوعات قرآنی، معرفتی و تربیتی در حال 
پیگیری می باشد. وی افزود: حتی در سیاستگذاری قرآنی، محافلی که در آن ترجمه و 
تفسیر قرآنی وجود دارد نیز با رویکرد اصلاح سبک زندگی خانواده به عنوان سلول جامعه 

پردازی، برنامه ریزی صورت گرفته است.
اولین اقدامات طرح محافل خانگی در ماه رمضان ۱۴۰۰

احمدی در توضیح اقدامات صورت گرفته در طرح محافل خانگی در ماه مبارک رمضان 
1400، گفت: در اولین مرحله پس از شناسایی محافل خانگی، گفتمان سازی در 
محافل خانوادگی شروع شده تا مردم و شبکه های مرتبط با سازمان تبلیغات اسلامی، در 
فضای گفتمان قرار گیرند. پس از اقدامات اولیه و شناسایی سر شبکه ها از میان مبلّغات و 
صاحبان محافل طرح، در بیست منطقه از شهر مقدس قم، برای آگاه سازی مردم نسبت 

به وجود چنین طرحی و شرح گفتمان، حضور میدانی در دستور کار قرار گرفته است.
وی در پایان افزود: بعد از گفتمان سازی، الگو سازی، شبکه سازی، آموزش و توانمند 
سازی برای مبلّغات و صاحبان محافل صورت می پذیرد تا بتوانیم ظرفیت محافل را رشد 

داده و محافل تخصصی کودک و نوجوان را ایجاد و الگوسازی نمائیم.

در گفتگو با کارشناس امور بانوان اداره کل تبلیغات اسلامی قم مطرح شد؛

نقش بانوان و محافل خانگی در ترویج سبک زندگی اسلامی
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 طی هشت سال گذشته با وجود همه فشارهای اقتصادی ناشی از تحریم های 
ظالمانه و سایر مسایل همچون کرونا، گسترش حوزه تولید و اشتغال در بخش صنعت 
قم در قالب راهبرد حمایتی دولت تدبیر و امید از تولیدکنندگان با ارایه تسهیلات متنوع 

دنبال شد.
برگزاری منظم و مستمر جلسات ستاد تسهیل و رفع موانع تولید به صورت هفتی 
و بازدید میدانی مسئولان استان از واحدهای صنعتی فعال در قم که با تصمیمات 
اجرایی به موقع برای رفع مشکل تولیدکنندگان همراه است، طی هشت سال گذشته 
موجب استقبال قابل توجه سرمایه گذاران برای فعالیت در بخش صنعت و راه اندازی 
برنامه های  تدوین  در  امروز  که  تا جایی  است،   استان شده  این  در  تولیدی  واحد 
اقتصادی استان بر موضوع لزوم افزایش ظرفیت شهرک های صنعتی قم برای پاسخ 

گویی مناسب به حضور حداکثری بخش خصوصی در عرصه تولید تاکید می شود.
اکنون توسعه بخش صنعت با سرعت پرشتابی به اولویت اقتصادی قم تبدیل شده 
با نگاه به استانداردهای محیط زیستی تلاش می کنند  است و مسئولان استان 
شاخص تولید و اشتغال را در این بخش مهم اقتصادی به بالاترین حد ممکن ارتقا 
دهند و شرایط را برای حضور سرمایه گذاران و فعالان بخش خصوصی بیش ازپیش 
تسهیل کنند، این روند که طی هشت سال گذشته همواره در کانون توجه برنامه های 
توسعه ای استان بوده است، امروز به ثبات لازم رسیده و درحال حاضر توان صنعتی 
قم در کنار ظرفیت های گردشگری آن به قطب جذب سرمایه گذاری و فعالیت های 

اقتصادی مولد تبدیل شده است.
حمایت از تولید سرلوحه کار مدیران اجرایی قم است

استاندار قم در این رابطه گفت: حمایت از تولید در سرلوحه کار تمام مدیران اجرایی 
استان قرار دارد و همه مکلف هستند بر اساس سیاست های دولت تدبیر و امید، از 

تولیدکنندگان حمایت کنند.
بهرام سرمست بیان داشت: سیاستی که در مدیریت استان، به طبع سیاست های 
دولت دنبال می شود و همه مدیران موظف به اجرای آن هستند؛ اصل حمایت از 

تولید به عنوان مهمترین برنامه کاری است.
وی خاطرنشان کرد: تولیدکنندگان ما در واقع در یک شرایط جنگ اقتصادی 

مجاهدت می کنند و این کارشان بسیار ارزشمند است.
استاندار قم گفت: تمام مدیران استان مکلف هستند که از واحدهای تولیدی 
سرکشی کنند و بازدید میدانی داشته باشند و به منظور تحقق کامل این راهبرد، خود 

در اجرای برنامه بازدیدهای میدانی از واحدهای تولیدی استان پیشگام هستم.
که مسائل حوزه های تخصصی  مدیران موظف هستند  افزود: همه  سرمست 
خودشان را به صورت میدانی و نه بر اساس گزارش های کاغذی، رصد کنند و باید 
خودشان مسائل را از نزدیک نظاره گر باشند و پیش از آن که تولیدکننده و کارآفرین به 

آنها مراجعه کند، مدیران ما مکلفند که به سراغ آنان بروند.
استاندار قم بیان کرد: بنای حمایت از بخش خصوصی وجود دارد و بارها گفته ام 
که هرجا اختلافی بین مدیر دولتی با کارآفرین و مدیر بخش خصوصی وجود داشته 

باشد، طرف بخش خصوصی هستم.
وی با بیان اینکه مدیران باید خود را جای کارآفرین بگذارند و انتظارات آنها را برآورده 
کنند، تاکید کرد: کسی که در این شرایط کارآفرینی می کند، در واقع در خط مقدم، 

جهاد و جنگ می کند.
وی در ادامه با بیان این که اولویت های توسعه متفاوت است، تصریح کرد: استان 
قم در ابعاد گوناگون از جمله صنعت، جای توسعه دارد و خوشه ها و نواحی صنعتی 

ظرفیت بسیار مهمی هستند.  
سرمست گفت: در قم که در شعاع 120 کیلومتری تهران قرار دارد، از یک ظرفیت 
بزرگی برخوردار هستیم که این ظرفیت نباید مورد غفلت قرار بگیرد؛ چراکه سایر 

استان های همجوار از این ظرفیت برخوردار نیستند و ظرفیتشان اشباع شده است.

فرآیند سرمایه گذاری در بخش صنعت قم بسیار کوتاه شد
همچنین معاون هماهنگی امور اقتصادی استانداری قم گفت:  با فراهم شدن زمینه 
صدور مجوزهای بی نام در بخش سرمایه گذاری استان، فرآیند سرمایه گذاری در قم 

بسیار کوتاه شد.
مهرداد غضنفری بیان کرد:  با تلاش های صورت گرفته، برای بخش قابل توجهی 
از فرصت های سرمایه گذاری در قم، مجوزهای بی نام صادر شد تا سرمایه گذار از 
فرآیند طولانی امور اداری رها شود و به سرعت بتواند به فعالیت اقتصادی موردنظر 

خود بپردازد.
وی بیان کرد: در طول سال های اخیر شعارهایی که توسط رهبر معظم انقلاب 
انتخاب می شوند جهت گیری اقتصادی دارند، در این راستا مدیریت استان و مجموعه 
مدیران دستگاه های اجرایی قم تکالیفی را بر اساس اسناد بالادستی برای خود 
مشخص کرد که از مهم ترین موارد آن،  حمایت از سرمایه گذاری به خصوص در حوزه 

صنعت استان است.
وی ادامه داد:  در قالب هفت راهبرد و 30 برنامه تکلیفی،  وظایفی برای دستگاه های 
اقتصادی استان مشخص شده است تا شاهد کاهش نرخ بیکاری و افزایش سطح 

تولید باشیم.
غضنفری با اشاره به لزوم استفاده از منابع بانکی برای اجرای طرح های اقتصادی 
استان  در حوزه تولید،  گفت:  استفاده از 13 هزار میلیارد تومان منابع بانکی فرصت 

خوبی را برای پیشبرد اهداف اقتصادی قم فراهم می سازد.
وی بیان کرد:  حوزه سرمایه گذاری استان قم در 83 بخش و بیش از 10 هزار میلیارد 
تومان فرصت فعالیت اقتصادی در زمینه های متنوع مشخص  کرده و آماده همکاری با 

بخش خصوصی برای عملیاتی شدن سریع آن ها هستیم.
معاون استاندار قم گفت: تشکیل مستمر کارگروه تسهیل و رفع موانع تولید در 
ستاد و به صورت میدانی در میان تولیدکنندگان،  تشکیل منظم طرح تنظیم بازار، 
نقش پذیری بانک ها در روند توسعه اقتصادی استان، مشارکت فعال بخش خصوصی 
در تصمیم گیری ها،  احیای واحدهای تولیدی راکد و اتمام بسیاری از طرح های 

نیمه تمام ازجمله دستاوردهای اقتصادی استان است.
بهشت  صنعتی،  فعالیت های  حوزه  در  مختلف  دلایل  به  قم  داد:   ادامه  وی 
سرمایه گذاری در کشور است و ما به دنبال جذب حداکثری فعالان بخش خصوصی 

برای توسعه فعالیت های اقتصادی استان هستیم.
سرمایه گذاری در قم برای تولیدکنندگان جذاب شده است

رییس سازمان صنعت، معدن و تجارت قم نیز گفت:  با آغاز به کار مرکز شبانه روزی 
فوریت های بررسی مشکلات واحدهای تولیدی و طرح های سرمایه گذاری استان و 
تسهیل امور در این بخش، سرمایه گذاری درقم برای تولیدکنندگان جذاب شده است.
محمود سیجانی بیان کرد:  با افتتاح این مرکز، مسائل حوزه تولید و سرمایه گذاری 
استان به صورت منسجم و در کوتاه ترین زمان توسط نمایندگان دستگاه های متولی 
رسیدگی و برطرف می شود و شرایط جذابی برای حضور علاقه مندان به فعالیت 

اقتصادی در قم به وجود آمده است.
وی افزود: بخش صنعت قم هم اکنون به دلیل امتیازهای متنوع همچون نزدیکی به 
عمده بازارهای مصرف کشور و دسترسی به امکانات زیرساختی مورد نیاز،  در کانون 
توجه سرمایه گذاران است و ظرفیت شهرک های صنعتی استان به سرعت با ایجاد 

واحدهای تولیدی جدید تکمیل می شود.
وی ادامه داد: سرمایه گذاران و فعالان بخش خصوصی در قم برای ملاقات و گفت و 
گو با استاندار و دیگر مسئولان ارشد استان،  شرایط ویژه ای دارند و تعامل دستگاه های 

اجرایی با صنعتگران و تولیدکنندگان برای حل مشکلات مطلوب است.
انواع  تولید  عنوان صنعتی جوان ظرفیت  به  قم  امروز صنعت  سیجانی گفت:  
محصولات راهبردی مورد نیاز کشور در بخش های مختلف را دارد و در همین رابطه 
واحدهای صنعتی متعددی در حوزه تولید محصولات مهم حوزه انرژی،  پتروشیمی، 

لوازم خانگی و فولاد در استان فعال است.
وی با اشاره به راهبردهای مورد توجه سازمان صنعت قم برای تحقق جهش تولید 
بیان کرد: همواره موضوع تکمیل زنجیره تولید در صنعت استان به عنوان یک عامل 
مهم در تسهیل فرآیند تولید مورد توجه بوده و به همین دلیل حجم قابل توجهی از 
نیازهای واحدهای صنعتی فعال در قم توسط سایر واحدهای موجود استان تامین 

می شود.
استان،  سرمایه گذاری  و  تولید  فوریت های  شبانه روزی  مرکز  در  است  گفتنی 
نمایندگان دستگاه های مرتبط با بخش تولید و صنعت مستقر شده اند و صاحبان 
صنایع، تولیدکنندگان و سرمایه گذاران می توانند به صورت غیرحضوری، مشکلات 
نمایندگان  کنند،  مطرح  اجرایی  دستگاه های  سوی  از  پیگیری  برای  را  خود 

دستگاه های اجرایی مستقر در این مرکز به صورت هماهنگ به سامانه الکترونیکی 
این امکان،  موقعیت  تولید استان دسترسی دارند که  ستاد تسهیل و رفع موانع 

مناسبی را برای رفع مشکلات فعالان اقتصادی فراهم می آورد.
الحاق ۱۰۰ هکتار زمین به شهرک های صنعتی قم در دستور کار است

در همین رابطه مدیرکل دفتر جذب و حمایت از سرمایه گذاری استانداری قم گفت: 
برای پاسخگویی به استقبال رو به افزایش سرمایه گذاران برای حضور در بخش صنعت 
استان، مقدمات الحاق 100 هکتار زمین به شهرک صنعتی شکوهیه در دستور کار 

قرار گرفته است.
سید رضا طباطبایی افزود: برای حل مشکل کمبود زمین صنعتی در قم رویکرد 
جدید استان صدور مجوز برای شهرک خصوصی است تا بخشی از مشکلات پیش 

روی سرمایه گذاری و رونق تولید در این استان برطرف شود.
مدیرکل دفتر جذب و حمایت از سرمایه گذاری استانداری قم گفت: سال گذشته 
60 هکتار از اراضی ملی برای سرمایه گذاری به بخش خصوصی واگذار شده که رشد 

12درصدی نسبت به سال 98 داشته است.
طباطبایی بیان داشت: به دلیل اشباع شهرک های صنعتی تهران، قم همچنان 
یکی از مهمترین مراکزی است که فعالان اقتصادی برای سرمایه گذاری در آن رغبت 

فراوانی دارند.
وی مساله رونق تولید و ایجاد اشتغال را مورد توجه قرار داد و افزود: در سال 99، 
حدود 90 واحد صنعتی در قم به بهره برداری رسیده و این موضوع در سال جدید با 

افتتاح گسترده واحدهای صنعتی دنبال خواهد شد.
طباطبایی یادآور شد: برای ارتباط مستقیم و بی واسطه تولیدکنندگان و فعالان 
اقتصادی با استاندار قم،کارت ویژه ملاقات صادر برای این افراد شده و مشکلات و 

دغدغه های آن ها در زمان کمی بررسی و مرتفع می شود.
وی بیان کرد: سند اشتغال و رونق تولید قم سال گذشته با هدف گذاری ایجاد 13 
هزار و 760 شغل جدید و با مشخص کردن سهم 25 دستگاه اجرایی در تحقق آن با 
سرمایه گذاری 45 هزار و 875 میلیارد ریال آغاز شد که تا پایان سال 99 اشتغال مورد 

انتظار محقق شد.
وی در بخش دیگری از سخنان خود با اشاره به راه اندازی صنایع بزرگ در قم، عنوان 
کرد: با تفاهم نامه مشترک با ستاد اجرایی فرمان امام، مجموع بزرگ تولید چادر 

مشکی ایرانی تا چهار سال آینده در این استان به بهره برداری خواهد رسید.
از جمله  برنامه های اصلی سازمان صنعت،  معدن و تجارت قم برای ارتقا وضعیت 
تولید و اشتغال در این استان، تکمیل و راه اندازی واحدهای تولیدی با پیشرفت 
فیزیکی بالای 60 درصد است و در همین رابطه برای تامین اعتبار مورد نیاز تکمیل 

این طرح ها از راهکارهای مختلف همچون ارائه تسهیلات بانکی استفاده می شود.
با تکمیل واحدهای مورد نظر، توانمندی صنعتی استان در تولید اقلام مختلف، 
همچون انواع محصولات فولادی و آهنی، ساخت انواع محصولات پلاستیکی، انواع 
لوله و پوشش لوله، کاغذ از کربنات کلسیم، پنل خورشیدی چند کریستالی، انواع 
شمش فولادی، تولید الیاف مصنوعی، انواع مواد غذایی و لوازم سلولزی و بهداشتی 

ارتقا قابل توجهی خواهد یافت.
سلفچگان،  نشر،  و  چاپ  الغدیر،  شکوهیه،  صنعتی  شهرک  هفت  دارای  قم 
محمودآباد، ثامن الائمه )ع( - قنوات - و فناوری اطلاعات و ارتباطات )I.C.T( و چهار 
ناحیه صنعتی خورآباد، دستجرد، سیرو و طغرود است که هرکدام از آنها به خصوص دو 
شهرک راهبردی شکوهیه و محمود آباد موقعیت ممتازی برای توسعه سرمایه گذاری، 

تولید و اشتغال دارد.
حجم سرمایه گذاری انجام شده برای واحدهای صنعتی قم فراتر از 70 هزار میلیارد 
ریال است که با این حجم از سرمایه گذاری صورت گرفته در حدود 2 هزار و 400 واحد 

صنعتی و تولیدی استان برای بیش از 58 هزار تَن فرصت اشتغال ایجادشده است.

توسعه بخش صنعت به اولویت اقتصادی قم تبدیل شده است ؛

گسترش صنعت در قم با میدان داری راهبرد تدبیر و تسهیل

آگهی تبصره 3 ماده ۱۲۰ آیین نامه قانون ثبت
نظر به اینکه زهرا اسمعیل زاده احد وراث آقای سیف اله اسمعیل زاده فرزند 

حسن و وجیهه فادطلوع به عنوان فرزند متوفی اعلام نموده اند که سند مالکیت 
واقع  مانده 2542/63-اصلی  باقی  پلاک  ششدانگ  از  دانگ  نیم  و  یک  تمامی 
در بخش 2 ثبت قم موضوع صفحه 87 دفتر 180 به نام وجیهه فادطلوع فرزند 
عبدالحسین نزد احدی از ورثه بنام علی اسمعیل زاده میباشد و چون با اخطاریه 
شماره 2/12679 مورخ 1399/12/12 نامبرده سند مذکور را تسلیم ننموده است 
لذا مراتب طبق تبصره 3 ذیل ماده 120 آیین نامه قانون ثبت آگهی می شود که 
دارندگان سند مالکیت موردنظر از تاریخ انتشار این آگهی ظرف مدت 10 روز مهلت 
دارند سند مالکیت مذکور را تسلیم این اداره نماید و یا مجوز قانونی نگاه داشتن آن را 
ضمن اعتراض کتبی خود به این اداره اعلام نماید در غیر اینصورت پس از انقضای 
مدت مذکور نسبت به تنظیم سند نسبت به سهم الارث ورثه فوق الذکر برابر مقررات 

اقدام خواهد شد. )م الف 13907(
عباس پورحسنی حجت آبادی-رئیس ثبت منطقه دو قم

--------------------------------------------------------
آگهی فقدان سند مالکیت

نظر به اینکه بموجب وارده 99-22810-1399/12/05 نعمت اله عبداللهی زاده 
مالک ششدانگ پلاک ثبت 1580/139/252 اصلی واقع در بخش 2 ثبت قم ثبت 
101766 صفحه 338 دفتر 577 ثبت شده اعلام نموده که به علت جابجایی سند 
مالکیت مزبور مفقود گردیده است، لذا به استناد تبصره 1 اصلاحی ماده 120 آئین 
نامه قانون ثبت در 1 نوبت به تاریخ ذیل آگهی تا چنانچه کسی مدعی وجود سند 
مالکیت نزد خود و یا انجام معامله باشند مراتب را همراه با مدارک خود پس از انتشار 
آگهی ظرف 10 روز کتباً به این اداره اعلام و ارسال و رسید اخذ نمایند تا مورد رسیدگی 
قرار گیرد بدیهی است پس از انقضای مهلت مقرر نسبت به صدور سند مالکیت المثنی 
برابر مقررات اقدام خواهد شد پلاک 114/139/252 و 1580/115 اصلی بموجب 
بخش نامه 23511- 29/01/1391 به پلاک 1580/139/252 اصلی تبدیل شد.

--------------------------------------------------------
آگهی فقدان سند مالکیت

 13/05/1399  -147432 شماره  های  وکالتنامه  طی  حسینی  عیاس  آقای 
 -149530 و   19/12/1399  -149494 و   07/10/1399  -148798 و 
23/12/1399 دفتر 7 قم و 19922- 16/05/1399 دفتر 142 کرج و 15280- 
12/05/1399 دفتر 1387 تهران بوکالت از طرف وراث حسین شفیعی با ارائه یک 
برگ استشهاد شهود مصدق تقاضای سند المثنی نموده و اعلام داشته که سند 
مالکیت سه دانگ مشاع از ششدانگ پلاک 1870 بخش یک ثبت قم که در صفحه 
146 دفتر 4 ذیل 387 بنام علی شفیعی راد قمی ثبت و صادر شده است سپس طی 
سند 10981- 27/06/1323 دفتر یک قم به حسین شفیعی انتقال قطعی شده 
مفقود گردیده است لذا مراتب باستناد تبصره یک اصلاحی ماده 120 آیین نامه قانون 
ثبت در یک نوبت به تاریخ ذیل آگهی می گردد تا چنانچه کسی مدعی وجود سند 
مالکیت نزد خود و یا انجام معامله باشند مراتب را همراه با مدارک خود پس از انتشار 
آگهی ظرف مدت 10 روز کتبا به این اداره اعلام و ارسال و رسید اخذ تا مورد رسیدگی 
قرار گیرد بدیهی است پس از انقضای مهلت مقرر نسبت به صدور سند مالکیت 

المثنی برابر مقررات اقدام خواهد شد. )م الف 13909(
داود فهیمی نیک-سرپرست ثبت منطقه یک قم

-------------------------------------------------------
آگهی فقدان سند مالکیت

 13/05/1399  -147432 شماره  های  وکالتنامه  طی  حسینی  عیاس  آقای 
-149530 و   19/12/1399  -149494 و   07/10/1399  -148798 و 
23/12/1399 دفتر 7 قم و 19922- 16/05/1399 دفتر 142 کرج و 15280- 
12/05/1399 دفتر 1387 تهران بوکالت از طرف وراث اقدس فیض با ارائه یک برگ 
استشهاد شهود مصدق تقاضای سند المثنی نموده و اعلام داشته که سند مالکیت 
سه دانگ مشاع از ششدانگ پلاک 1870بخش یک ثبت قم که در صفحه 144 دفتر 
4 ذیل 387 بنام حسین شفیعی ثبت و صادر شده است سپس طی سند 17676- 
24/11/1325 دفتر یک قم به اقدس فیض انتقال قطعی شده مفقود گردیده است 
لذا مراتب باستناد تبصره یک اصلاحی ماده 120 آیین نامه قانون ثبت در یک نوبت 
به تاریخ ذیل آگهی می گردد تا چنانچه کسی مدعی وجود سند مالکیت نزد خود و یا 
انجام معامله باشند مراتب را همراه با مدارک خود پس از انتشار آگهی ظرف مدت 10 
روز کتبا به این اداره اعلام و ارسال و رسید اخذ تا مورد رسیدگی قرار گیرد بدیهی است 
پس از انقضای مهلت مقرر نسبت به صدور سند مالکیت المثنی برابر مقررات اقدام 

خواهد شد. )م الف 13908(
داود فهیمی نیک-سرپرست ثبت منطقه یک قم

هیأت حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه یک قم تصرفات 
مالکانه مفروزی متقاضیان پرونده تشکیلی طبق قانون مذکور را براساس گزارش 

کارشناسان و به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح ذیل تأیید نموده اند.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139960330001016128 شماره  رای   -1
1399114430001001910 مربوط به رجاء موسوی پور فرزند شبر در ششدانگ 
یک باب ساختمان به مساحت 120 مترمربع پلاک شماره 2 فرعی از 11039اصلی 
واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره یک قم به موجب سند قطعی شماره 38063 

مورخ 98/01/22 دفترخانه 42 قم در دفتر 404 صفحه 125)م الف 9667(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   140060330001000290 شماره  رای   -2
1399114430001001812 مربوط به علیرضا ولی فرزند غلامعلی در ششدانگ 
یک باب ساختمان به مساحت 64/60 مترمربع پلاک شماره 11002 اصلی واقع در 
قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سهم الارث متقاضی به موجب گواهی 

حصر وراثت به شماره دادنامه 308 مورخ 73/10/21 شعبه سوم دادگاه عمومی قم 
از مالکیت غلامعلی ولی)م الف 9668(

کلاسه  پرونده  به  مربوط   139960330001014482 شماره  3-رای 
در  رضا  فرزند  احمدآباد  رحمتی  میثم  به  مربوط   1399114430001001756
ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت 67/27 مترمربع پلاک شماره 10308 
اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند قطعی به شماره 

13310 مورخ 91/11/05 دفترخانه 55 قم )م الف 9682(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139960330001014911 شماره  رای   -4
در  سعید  فرزند  کاظمی  اسمعیل  به  مربوط   1399114430001001689
ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت 120 مترمربع پلاک شماره 10456اصلی 
واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند قطعی به شماره 24822 

مورخ 1399/10/01 دفترخانه 74 قم)م الف 9683(

مورد تأیید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و انقضاء 
موعد مقرر سند مالکیت رسمی صادر گردد با توجه به عدم دسترسی به مالکین 
مشاعی مراتب در دونوبت به فاصله 15 روز آگهی تا چنانچه اشخاص ذینفع اعتراضی 
داشته باشند ظرف مدت 2 ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول اعتراض خود را به 
اداره ثبت اسناد منطقه یک قم تسلیم و رسید آن را اخذ و ظرف یکماه پس از تسلیم 
اعتراض به اداره ثبت به دادگاه مراجعه و دادخواست خود را به مرجع قضائی تقدیم 
و گواهی آن را به این اداره تحویل نمایند لازم به توضیح است که صدور سند براساس 

قانون مذکور مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود.
)ایمان و اقتصاد مردم(
تاریخ انتشار نوبت اول:۱۴۰۰/۰۱/3۰
تاریخ انتشارنوبت دوم:۱۴۰۰/۰۲/۱۵
داود فهیمی نیک- رئیس ثبت اسناد منطقه یک قم

هیأت حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه دو قم تصرفات 
مالکانه مفروزی متقاضیان پرونده های تشکیلی طبق قانون مذکور را براساس 
گزارش کارشناسان و به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح ذیل تأیید نموده 

اند
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139960330002021632 شماره  1-رأی 
عشقعلی  فرزند  مهر  مرادی  نیت  به  مربوط   1399114430002000967
مساحت  به  شده  بنا  احداث  آن  در  که  زمین  قطعه  ششدانگ  از  درقسمتی 
119مترمربع پلاک شماره فرعی از 2172 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت 
ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از محمد فهیمی )م 

الف9665(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139960330002022127 شماره  2-رأی 
محمدعلی  فرزند  مولودی  علی  به  مربوط   1391114430002003868
مساحت  به  شده  بنا  احداث  آن  در  که  زمین  قطعه  ششدانگ  از  درقسمتی 
59مترمربع پلاک شماره فرعی از 2302/2اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت 
ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از یوسف قربانی هاتف 

ثبت دفاتر الکترونیکی 6610)م الف9666(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139960330002022133 شماره  3-رأی 
قندعلی  فرزند  کوچعلی  رمضانعلی  به  مربوط   1399114430002000453
مساحت  به  شده  بنا  احداث  آن  در  که  زمین  قطعه  ششدانگ  از  درقسمتی 
113/17مترمربع پلاک شماره فرعی از باقیمانده 2382اصلی که طبق بخشنامه 
سازمان به پلاک 2382/105 اصلی تبدیل شده واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک 
اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از مشهدی غلام چای پز 

صفحه 169 دفتر 4)م الف9670(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   140060330002000939 شماره  -4رأی   
1399114430002002082 مربوط به یوسف ملکی چوبوقلوئی فرزند یحیی 
درقسمتی از سه دانگ مشاع از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده 
به مساحت 58/50مترمربع پلاک شماره فرعی از 1872/41اصلی واقع در قم 
بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از 

کرمعلی اناری بزچلو صفحه 547 دفتر 216)م الف9670(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   140060330002000944 شماره  5-رأی 
فرزند  چوبوقلوئی  ملکی  یحیی  به  مربوط   1399114430002003122
شاهحسین درقسمتی از سه دانگ مشاع از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث 
بنا شده به مساحت 58/50مترمربع پلاک شماره فرعی از 1872/41اصلی واقع 
در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه 

از کرمعلی اناری بزچلو صفحه 547 دفتر 216)م الف9671(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139760330002023266 شماره  6-رأی 
1396114430002000683 مربوط به عهدیه ملائی فرزند سیف اله درقسمتی 
از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 120)یکصد و بیست(

مترمربع پلاک شماره فرعی از 2172 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک 

اداره دو قم مبایعه نامه عادی مع الواسطه از رمضان شریفی خریداری کرده است)م 
الف9672(

کلاسه  پرونده  به  مربوط   139960330002021845 شماره  7-رأی 
غلامحسین  فرزند  صالح  محسن  به  مربوط   1399114430002001706
مساحت  به  شده  بنا  احداث  آن  در  که  زمین  قطعه  ششدانگ  از  درقسمتی 
59/90مترمربع پلاک شماره فرعی از 2359اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت 
الواسطه از سید اسماعیل  نامه عادی و خریداری مع  ملک اداره دو قم مبایعه 

میرسلیمی صفحه 26 و 255 دفتر 25 و 376)م الف9673(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139960330002022543 شماره  8-رأی 
به محمدتقی آل اسحق خوئینی فرزند  1399114430002000569 مربوط 
هادی درقسمتی از دو دانگ مشاع از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا 
شده به مساحت 80/50 مترمربع پلاک شماره فرعی از 1956/609اصلی واقع 
در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه 
از زیداله عبدی طی سند قطعی شماره 22406 مورخ 52/3/21 دفترخانه 6 قم)م 

الف9676(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139960330002022545 شماره  9-رأی 
1399114430002001439 مربوط به حسن شاهحمدی لو فرزند عبدالحسین 
درقسمتی از دو دانگ مشاع از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به 
مساحت 80/50مترمربع پلاک شماره فرعی از 1956/609اصلی واقع در قم 
بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از زید 
اله عبدی طی سند قطعی شماره 22406  مورخ 52/3/21 دفترخانه 6 قم)م 

الف9675(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139960330002022546 شماره  10-رأی 
الیاس  1399114430002001440 مربوط به محمود انصاری چشمه فرزند 
درقسمتی از دو دانگ مشاع از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده 
به مساحت 80/50مترمربع پلاک شماره فرعی از 1956/609 اصلی واقع در 
قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از 
زیداله عبدی طی سند قطعی شماره 22406 مورخ 52/3/21 دفترخانه 6 قم)م 

الف9674(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   140060330002001264 شماره  11-رأی 
عباس   غلام  فرزند  ساجدی  مهدی  به  مربوط   1399114430002001798
مساحت  به  شده  بنا  احداث  آن  در  که  زمین  قطعه  ششدانگ  از  درقسمتی 
67/25مترمربع پلاک شماره فرعی از 2172اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت 
ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از علی عباسی زاده یسار 

صفحه 103 دفتر 565)م الف9677(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139960330002019276 شماره  12-رأی 
قندعلی  فرزند  کوچعلی  رمضانعلی  به  مربوط   1399114430002000452
مساحت  به  شده  بنا  احداث  آن  در  که  زمین  قطعه  ششدانگ  از  درقسمتی 
85/77مترمربع پلاک شماره فرعی ازباقیمانده 2382اصلی که طبق بخشنامه 

سازمان به پلاک 2382/105 اصلی تغییر یافته است واقع در قم بخش حوزه 
ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از فاطمه چای پز و 

عذری دیمکاران صفحه 169 دفتر 4)م الف9678(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139960330002022093 شماره  13-رأی 
1399114430002000329 مربوط به علی ربانی خواه فرزند حسن  درقسمتی 
از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 115/55مترمربع 
پلاک شماره فرعی از 2266/174 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره 
دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از احمد ترابی نژاد صفحه 352 

دفتر 134)م الف9679(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139960330002020710 شماره  14-رأی 
سلطان  فرزند  مسیبی  مرتضی  به  مربوط   1397114430002003032
محمود درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 
75مترمربع پلاک شماره فرعی از 2140/2اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت 
ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از حسنعلی محمدی 

یکتا صفحه 37 دفتر 188)م الف9680(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139960330002022090 شماره  15-رأی 
اله  حبیب  فرزند  نجارزاده  اصغر  به  مربوط   1399114430002000908
مساحت  به  شده  بنا  احداث  آن  در  که  زمین  قطعه  ششدانگ  از  درقسمتی 
13/50مترمربع پلاک شماره فرعی از 2653/36 اصلی واقع در قم بخش حوزه 
ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از حسین فرجی 

صفحه 142 دفتر 475)م الف9681(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139960330002021109 شماره  16-رأی 
1399114430002002008 مربوط به عیسی منفرد فرزند ابراهیم درقسمتی 
از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 126/70مترمربع 
پلاک شماره فرعی از 2281/3اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو 
قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از غلامرضا محمدی صفحه 132 دفتر 

547)م الف9684(
مورد تأیید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و انقضاء 
موعد مقرر سند مالکیت رسمی صادر گردد با توجه به عدم دسترسی به مالکین 
ذینفع  اشخاص  تا چنانچه  آگهی  روز  فاصله 15  به  دونوبت  در  مراتب  مشاعی 
اعتراضی داشته باشند ظرف مدت 2 ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول اعتراض 
خود را به اداره ثبت اسناد منطقه ی دو قم تسلیم و رسید آن را اخذ و ظرف یکماه 
پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت به دادگاه مراجعه و دادخواست خود را به مرجع 
قضائی تقدیم و گواهی آن را به این اداره تحویل نمایند لازم به توضیح است که 

صدور سند براساس قانون مذکور مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود. 
)ایمان و اقتصاد مردم(
تاریخ انتشار نوبت اول:۱۴۰۰/۰۱/3۰ 
تاریخ انتشارنوبت دوم:۱۴۰۰/۰۲/۱۵
عباس پورحسنی حجت آبادی - رئیس ثبت اسناد منطقه دو قم

آگهی ماده سه قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی و مشاعی

    آگهی ماده 3 قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی و مشاعی 



چهارشنبه -پانزدهم اردیبهشت ماه 1400-    سال بیست  وچهارم -   شماره 65262
ورزشی

 سخنگوی باشگاه استقلال با بیان اینکه هیات مدیره این باشگاه در جریان 
جدایی فراز کمالوند نبوده است، اظهار امیدواری کرد دیدار این تیم با الهلال در 

لیگ قهرمانان آسیا در تهران برگزار شود.
نظری  در نشست خبری روزدوشنبه خود که به صورت مجازی برگزار شد ابتدا 
روزهای معلم و کارگر را به جامعه معلمان و کارگران به خصوص قشر استقلالی آنها 
تبریک گفت و برای آبی پوشان در ادامه مسابقات خود آرزوی پیروزی کرد و قول 

داد مقدمات موفقیت های این تیم را فراهم کند.
سخنگوی باشگاه استقلال ابتدا در خصوص عقب ماندن چند گام استقلال 
از دیگر رقبا در برخی از اعتراضات گفت: در مورد اینکه همیشه ما عقب تر از 
باشگاه های رقیب باشیم اینطور نیست و خیلی مواقع اوضاع ما بهتر بوده و ما 
همه تلاشمان را می کنیم. اما در مورد موضع گیری باشگاه رقیب در مورد عقب 

افتادن بازیها، ما در این مورد و موارد این چنینی تابع سازمان لیگ هستیم. البته 
انتظار می رود در خصوص بازیهای لیگ با عدالت رفتار شود. اگر انتظار هست که 
دربی در شرایط برابر باشد، باید مثل نیم فصل اول باشد تا انتظار عدالت داشته 
باشیم. اگر همین الان هم بازیها دنبال شود قدری در حق استقلال اجحاف می 
شود. پیگیر منافع باشگاه استقلال هستیم اما در مجموع تابع نظرات سازمان 

لیگ هستیم.
وی در مورد خصوصی سازی گفت: در مورد خصوصی اصل 44 قانون اساسی 
می گوید امورات حاکمیتی را خود مردم اداره کنند و از این منظر وزارت ورزش و 
جوانان تلاش کرده تا حق خودش را به مردم بسپارد و تلاش می کند که این دو 
باشگاه را به مردم  واگذار کند. هرچند من معتقدم کل فوتبال باید خصوصی شود 
و ما هم از این جهت به همه دنیا برسیم. شاید برخی زیرساختها موجود نباشد، اما 

ایده آل این است که همه باشگاه ها خصوصی باشند. آنچه سهم وزارت ورزش و 
جوانان است انجام داده و امیدوارم اراده کلی و قوی تری شکل بگیرد و امیدوارم 
اراده خصوصی سازی در دیگر نهاد ها انجام شود. آنچه الان مد نظر است این 
است که سازمان صدا و سیما و دیگر بخش ها که در این زمینه مسئولیت دارند 

ورود کنند تا تیم ها بتوانند بعد از خصوصی شدن بهتر امورات خود را بگذرانند.
سخنگوی باشگاه استقلال در خصوص بحث حفظ شاکله تیم برای فصل 
آینده، بیان داشت: مدیرانی که الان در باشگاه مسئولیت داریم که نشان دادیم 
سابقه منفی گذشته را نداریم و شاکله تیم را حفظ کرده ایم. در این زمینه همه 
عزیزان دست به دست هم دادند و کمک کردند که این اتفاق بیفتد اما به طور 
کلی شاکله تیم حفظ شد و بازیکنان خوبی در میانه فصل به ما اضافه شدند. اما 
تجربه ما خیلی منفی نیست و تلاش خواهیم کرد همین فضا را ادامه دهیم. برای 
ما بسیار مهم است بتوانیم از بخش دوم تورنمنت آسیایی هم با سربلندی به میهن 
برگردیم. امیداورم بازی بعدی با الهلال را در تهران برگزار کنیم. همه تلاش ما 

تاکنون بر این بوده و باید به داشته های مان اضافه کنیم.
نظری در رابطه با جدایی کمالوند از استقلال تصریح کرد: اعضای هیات مدیره 
از این انتقال خبر نداشتند و ما هم شوکه شدیم. وقتی تیم به تهران بازگشت آقای 
عبدیان هم در فرودگاه سئوال می کنند از آقای کمالوند که ایشان پاسخ خیلی 
شفافی نداد و تردید برای آقای عبدیان هم پیش آمد که این موضوع صحت ندارد.
رود  انتظار می  نداشت.  انتقال اطلاع  این  از  واقعا هیات مدیره  وی گفت: 
همانطور که هیات مدیره همیشه با آقای مددی  )مدیرعامل استقلال( همکاری 
کرد، نباید در چنین مواقعی از این موارد بی خبر باشیم. البته برای کمالوند 
موقعیت بهتری پیش آمد که سرمربی یک تیم باشد و ما هم به این نتیجه رسیدیم 
که چون خودشان دنبال شرایط بهتری هستند برایشان آرزوی موفقیت کردیم، اما 

پیش از این انتقال خبری از این موضوع نداشتیم.
سخنگوی باشگاه استقلال در رابطه با تمدید قرارداد میلیچ بیان داشت: پیش از 
اینکه میلیچ به ایران بازگردد، با خود وی صحبت و توافق اولیه انجام شد برای اینکه 
چه مدت قراردادش تمدید شود. میلیچ بازگشت و بخشی از معوقات قراردادشان 
هم به ایشان پرداخت شد. در این مرحله وکیل ایشان هم وارد مذاکرات شد و بعد 
از آنکه وکیل ایشان هم وارد مذاکرات شد بخشی از توافقات اولیه را نپذیرفتند و 

موارد جدیدی را هم مطرح کردند.
نظری تصریح کرد: باشگاه بخشی از این ها را پذیرفت اما بخشی را نه و این 

باعث شد مذاکرات طولانی شود. بعد از آن هم وارد بازیهای آسیای

سخنگوی باشگاه استقلال:

امیدوارم با الهلال در تهران بازی کنیم
از جدایی کمالوند شوکه شدیم

افشاگری آفریقایی ها از نیامدن کی روش؛ 

کی روش رئیس نمی خواست، 
می خواست همه کاره باشد

یک نماینده از فدراسیون فوتبال آفریقای جنوبی از علت نیامدن کی روش به 
این کشور صحبت کرد.

 به گزارش خبرگزاری فارس، نشریه کیک آف در گزارش افشا کرد که چرا کارلوس 
کی روش درخواست آفریقای جنوبی را رد کرده است.

این نشریه نوشت که با توجه به منابع آگاه در فدراسیون فوتبال آفریقای جنوبی، 
کارلوس کی روش به دلیل عدم توافق با بافانا بافانا بر سر آوردن تیم کادر فنی مد 

نظر خود درخواست مربیگری فوتبال این کشور را رد کرد.
کیف آف نوشت که شخصی درون فدراسیون فوتبال گزارش داده که کی روش 
یک دستیار فنی می خواست، یک مربی دروازه بانان، یک تمرین دهنده و یک 
آنالیزور و درخواست داشت که تمام کادر فنی زیر نظر کامل او وظایف را انجام 

دهند.
شخص آگاه به کیف اف گفت: کی روش در سال 2002 نیز به همین علت 
آفریقای جنوبی را ترک کرد زیرا رئیس نمی خواست و در آن »جومو سونو« مدیر 
فنی تیم بود.او الان هم چنین شرایطی را نمی خواست و  دوست نداشت که رئیس 
داشته باشد. کی روش نمی خواست که کمیته فنی وجود داشته باشد یا شخصی 
بالای او بتواند نظر بدهد. در ضمن ما چقدر باید پول هزینه می کردیم که او یک 

کادر فنی کامل شخصی خود را به اینجا بیاورد؟
هنوز سرمربی آینده بافانا بافانا مشخص نشده و طبق گزارش کیک آف در چند 

روز آتی این فدراسیون سرمربی آینده خود را مشخص خواهد کرد.

رئیس هیات بسکتبال استان قم:

کرونا توان برنامه ریزی را از هیات های 
ورزشی گرفته است

 رئیس هیات بسکتبال استان قم گفت: وضعیت شیوع کرونا در کشور و استان 
و اعمال تعطیلی های چند باره موجب شده تا هیات های ورزشی توان برنامه ریزی 

برای فعالیت رشته های ورزش خود را نداشته باشند.
مرتضی سخایی افزود: در شرایط فعلی امکان هیچگونه برنامه ریزی برای برگزاری 

مسابقات ورزشی و از سرگیری فعالیت های ورزشی وجود ندارد.
وی ادامه داد: با گذشت بیش از یک سال از شیوع کرونا در کشور، جامعه ورزشی 
به دلیل محدویدت در فعالیت ها متحمل بیشترین خسارت ها در این ایام شده اند.

وی افزود: پیش از ماه مبارک رمضان، برنامه ریزی برای انجام مسابقات لیگ های 
نونهالان و نوجوانان بستکبال در استان انجام شد ولی به دلیل قرمز شدن قم  نظر 

شیوع کرونا این برنامه ها لغو شد.
سخایی با بیان اینکه کرونا برنامه های همه هیات های ورزشی را به هم زده است، 
ادامه داد: در چنین شرایطی که زمان بازگشایی اماکن ورزشی معلوم نیست، 

هیات های ورزشی برای برنامه ریزی های خود دچار سردرگمی شده اند.
از  خود،  بسیاری  فرزندان  سلامت  از  خانواده  نگرانی  به  توجه  با  افزود:  وی 
خانواده ها مانع از حضور و فعالیت فرزندان خود در اماکن ورزشی شده اند که این 

موضوع نشان از تاثیرات عمیق کرونا بر فعالیت های ورزشی است.

ستارهمدانی:

 الهلال از استقلال وحشت دارد
پیشکسوت تیم فوتبال استقلال، گفت: به طور حتم الهلال عربستان حساب 
ویژه ای روی استقلال باز می کند و آنها از رویارویی با آبی پوشان تهرانی وحشت 

دارند و با استرس پا به میدان مسابقه خواهند گذشت.
»ستار همدانی« اظهار داشت: استقلال در سخت ترین گروه غرب آسیا قرار 

داشت اما با شایستگی راهی مرحله بعدی لیگ قهرمانان شد.
وی افزود: تغییراتی در کادر فنی استقلال ایجاد شد و فرهاد و مجیدی هدایت 
این تیم را بر عهده گرفت، او توانست با کادر مجربی که به استقلال اضافه کرد 

نگرش و دید بازیکنان را به سمت پیروزی عوض کند.
پیشکسوت استقلال خاطرنشان کرد:فشردگی بازی ها باعث شد تا بازیکنان 
خسته شوند، اینکه در سه روز مسابقه ای سنگین در سطح بالایی برگزار کنید 
آمادگی بدنی بالایی را می طلبد و خوشبختانه استقلال توانست در این شرایط 
نمره قبولی بگیرد. همدانی تصریح کرد: جا دارد به کادر بدنسازی و پزشکی 
استقلال نیز خسته نباشید گفت، آنها در این مدت توانستد به بهترین شکل ممکن 
کار خود را انجام دهند. در حال حاضر استقلال با کمترین مصدومیت کار خود 
را در لیگ قهرمانان به پایان رساند. وی تاکید کرد: به طور حتم الهلال عربستان 
حساب ویژه ای روی استقلال باز می کند و آنها از رویارویی با آبی پوشان تهرانی 

وحشت دارند و با استرس پا به میدان مسابقه خواهند گذشت. 

 هیأت حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه یک قم تصرفات مالکانه مفروزی متقاضیان پرونده 
تشکیلی طبق قانون مذکور را براساس گزارش کارشناسان و به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح ذیل تأیید نموده 

اند.
1- رای شماره 139960330001013804 مربوط به پرونده کلاسه 1399114430001001544 مربوط به جلال 
فیروزی فرزند محمد در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت 144 مترمربع پلاک شماره 1 فرعی از 11186 اصلی 
واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از علی سزاوار)م الف 9564(
2- رای شماره 139960330001012189 مربوط به پرونده کلاسه 1399114430001000739 مربوط به کلثوم 
حسینی فرزند سیدکاظم در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت 120 مترمربع پلاک شماره 11188/2 اصلی 
واقع در اراک بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند مالکیت مشاعی صادره در دفتر 521 صفحه 321 به موجب 

سند قطعی 20286 مورخ 1399/07/28 دفترخانه 77 قم)م الف 9568(
به  مربوط   1399114430001000738 کلاسه  پرونده  به  مربوط   139960330001013935 شماره  3-رای 
تقاضای کلثوم حسینی فرزند سیدکاظم در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت 95/53 مترمربع پلاک شماره 

11147/1/10 اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند مالکیت مشاعی صادره در دفتر 536 
صفحه 247 از سند قطعی 20213 مورخ 1399/07/21 دفترخانه 77 قم)م الف 9569(

به  مربوط  کلاسه 1399114430001001116  پرونده  به  مربوط  شماره 139960330001013083  رای   -4
حسین اکبرپور فردوئی فرزند رضا در یک و نیم دانگ مشاع از ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ششدانگ 
198مترمربع پلاک شماره 10994اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند قطعی به شماره 

50247 مورخ 99/05/21 دفترخانه 52 قم)م الف 9608(
5-رای شماره 139960330001013081 مربوط به پرونده کلاسه 1399114430001001115 مربوط به قاسم 
کوهی فرزند کاظم در چهار ونیم دانگ مشاع از ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ششدانگ 198 مترمربع 
پلاک شماره 10994اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند قطعی به شماره 50247 مورخ 

99/05/21 دفترخانه 52 قم)م الف 9609(
6-رای شماره 139960330001013817 مربوط به پرونده کلاسه 1399114430001001665 مربوط به  الهه 
دهقان منگابادی فرزند غلامرضا در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت 49 مترمربع پلاک شماره 2 فرعی از 

10347اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند مالکیت مشاعی صادره در دفتر 175 صفحه 
520 به موجب سند قطعی 14550 مورخ 99/10/01 دفترخانه 61 قم )م الف 9614(

مورد تأیید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و انقضاء موعد مقرر سند مالکیت رسمی صادر 
گردد با توجه به عدم دسترسی به مالکین مشاعی مراتب در دونوبت به فاصله 15 روز آگهی تا چنانچه اشخاص ذینفع 
اعتراضی داشته باشند ظرف مدت 2 ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول اعتراض خود را به اداره ثبت اسناد منطقه یک 
قم تسلیم و رسید آن را اخذ و ظرف یکماه پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت به دادگاه مراجعه و دادخواست خود را به 
مرجع قضائی تقدیم و گواهی آن را به این اداره تحویل نمایند لازم به توضیح است که صدور سند براساس قانون مذکور 

مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود.
)ایمان و آرمان ملی(
تاریخ انتشار نوبت اول:۱۴۰۰/۰۱/۲۹
تاریخ انتشارنوبت دوم:۱۴۰۰/۰۲/۱۵
داود فهیمی نیک- رئیس ثبت اسناد منطقه یک قم

هیأت حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه دو قم تصرفات مالکانه مفروزی متقاضیان پرونده 
های تشکیلی طبق قانون مذکور را براساس گزارش کارشناسان و به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح 

ذیل تأیید نموده اند
1-رأی شماره 139860330002029182 مربوط به پرونده کلاسه 1397114430002001661 مربوط به 
وحید شعبان فرزند یداله درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 60/47مترمربع 
پلاک شماره 2181 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه 

از محمدرضویان توسط انسی رضویان)م الف9611(
2-رأی شماره 139960330002021751 مربوط به پرونده کلاسه 1399114430002001047 مربوط به 
یونس بابائی فرزند بایرامعلی درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 90مترمربع 
پلاک شماره فرعی از 2216اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مالکیت متقاضی طی سند 

قطعی ثبت دفاتر الکترونیکی 858)م الف9612(
3-رأی شماره 139960330002022209 مربوط به پرونده کلاسه 1399114430002001855 مربوط 
به حسنعلی هفتانی فرزند حسینعلی درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 
70مترمربع پلاک شماره فرعی از 1956/268اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه 
عادی و خریداری مع الواسطه از احمد چهرقانی طی سند قطعی شماره 24564 مورخ 55/11/17 دفترخانه 

18 قم)م الف9613(
 -4رأی شماره 139960330002020574 مربوط به پرونده کلاسه 1399114430002001078 مربوط 
به علی اکبر خدابنده لو فرزند ذوالفقار درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 
90/30مترمربع پلاک شماره فرعی از باقیمانده 1939/150/210اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک 

اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از عزیزآقا فاتح صفحه 244 دفتر 94)م الف9615(
5-رأی شماره 139960330002022759 مربوط به پرونده کلاسه 1399114430002000667 مربوط 
به سلطانعلی ایزدی فرزند حسین درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 
79مترمربع پلاک شماره فرعی از 1894اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و 

خریداری مع الواسطه از حسین فاطمی قمی)م الف9616(
6-رأی شماره 139960330002020522 مربوط به پرونده کلاسه 1399114430002000511 مربوط 
به حسن صبوری فرزند غلامعلی درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 
48/30مترمربع پلاک شماره فرعی از 1921 و باقیمانده 1921اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره 

دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از وراث جلیل فاتحی قوپوز صفحه 514 دفتر 49)م الف9617(
7-رأی شماره 139960330002022212 مربوط به پرونده کلاسه 1399114430002001863 مربوط به 
حسن آمره بزچلوئی فرزند محمدعلی درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 
120مترمربع پلاک شماره فرعی از1964اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی 

و خریداری مع الواسطه از علی حسین جعفری امینی و مختار حسینی صفحه 394 دفتر 28)م الف9618(
8-رأی شماره 139960330002022221 مربوط به پرونده کلاسه 1399114430002001038 مربوط 
به علی اصغر دارابی چهرقانی فرزند غلامرضا درقسمتی از سه دانگ مشاع از ششدانگ قطعه زمین که در آن 
احداث بنا شده به مساحت54مترمربع پلاک شماره فرعی از 1864/3اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک 
اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از جعفر جویباری طی سند قطعی شماره 19235 مورخ 

80/12/18 دفترخانه 13 قم)م الف9619(
9-رأی شماره 139960330002022220 مربوط به پرونده کلاسه 1399114430002000383 مربوط 
به ابراهیم یوسفی فرزند علی قلی  درقسمتی از سه دانگ مشاع از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا 
شده به مساحت 54مترمربع پلاک شماره فرعی از 1846/3اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم 
مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از جعفر جویباری طی سند قطعی شماره 19235 مورخ 80/12/18 

دفترخانه 13 قم)م الف9620(
10-رأی شماره 139960330002021932 مربوط به پرونده کلاسه 1399114430002002045 مربوط 
به مبینا سلمانی زاده فرزند مقصود درقسمتی از سه دانگ مشاع از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده 
به مساحت 61/50مترمربع پلاک شماره فرعی از 1856اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم 

مالکیت متقاضیان طی سند قطعی شماره 23800 مورخ 99/7/14 دفترخانه 94 قم)م الف9621(

11-رأی شماره 139960330002021931 مربوط به پرونده کلاسه 1399114430002002044 مربوط 
به معصومه نوراللهی ارباطان فرزند محرم درقسمتی از سه دانگ مشاع از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث 
بنا شده به مساحت 61/50مترمربع پلاک شماره فرعی از 1856اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره 

دو قم مالکیت متقاضیان طی سند قطعی شماره 23800 مورخ 99/7/14 دفترخانه 94 قم)م الف9622(
12-رأی شماره 139960330002022045 مربوط به پرونده کلاسه 1398114430002002671 مربوط 
به اسماعیل عطائی فرزند عباس درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 
160مترمربع پلاک شماره فرعی از 2111اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی 

و خریداری مع الواسطه از محمد بولوری)م الف9623(
 1399114430002000642 کلاسه  پرونده  به  مربوط   139960330002022228 شماره  13-رأی 
مربوط به روح اله خلج فرزند حاجعلی درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 
112/30مترمربع پلاک شماره فرعی از 2213اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه 

عادی و خریداری مع الواسطه از سید حسین باقری صفحه 181 دفتر 258)م الف9624(
مورد تأیید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و انقضاء موعد مقرر سند مالکیت رسمی 
صادر گردد با توجه به عدم دسترسی به مالکین مشاعی مراتب در دونوبت به فاصله 15 روز آگهی تا چنانچه 
اشخاص ذینفع اعتراضی داشته باشند ظرف مدت 2 ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول اعتراض خود را به اداره 
ثبت اسناد منطقه ی دو قم تسلیم و رسید آن را اخذ و ظرف یکماه پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت به دادگاه 
مراجعه و دادخواست خود را به مرجع قضائی تقدیم و گواهی آن را به این اداره تحویل نمایند لازم به توضیح است 

که صدور سند براساس قانون مذکور مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود. 
)ایمان و آرمان ملی(

تاریخ انتشار نوبت اول:۱۴۰۰/۰۱/۲۹ 
تاریخ انتشارنوبت دوم:۱۴۰۰/۰۲/۱۵
عباس پورحسنی حجت آبادی - رئیس ثبت اسناد منطقه دو قم

آگهی ماده سه قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی و مشاعی

آگهی ماده 3 قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی و مشاعی

هیات ووشو استان قم به دنبال معرفی دبیر جدید و مسوولان جدید سبک های لی چوآن، خوا چوآن، شائولین چوآن و 
کوراش دستخوش چند تغییر و تحول شد.

برپایه این گزارش ، در حالی که ریاست هیات ووشو استان قم را جواد محمدزاده از چهره های شناخته شده این رشته و 
رشته های رزمی بر عهده دارد، شروع سال 1400 در این هیات ورزشی با یک تغییر در کادر هیات و معرفی مسوولان جدید 

سه سبک از سبک های زیر مجموعه این هیات ورزشی مدال آور همراه بود.
محمدزاده که اسفند ماه سال 1396 با حداکثر آراء اعضای مجمع انتخابات هیات ووشو استان قم رئیس این هیات 
ورزشی شد، در سال آخر از دوره چهار ساله ریاست خود در پست دبیری این هیات ورزشی تغییر ایجاد کرد و با رفتن سجاد 

خورشیدی از این مسوولیت، اکبر باباخانی به جای وی دبیر هیات ووشو قم شد.
برای این منظور مراسم تودیع و معارفه برگزار شد و با قدردانی از زحمات سجاد خورشیدی یکی از نیروهای جوان و آینده دار 
این رشته، ابلاغ اکبر باباخانی به عنوان دبیر جدید هیات ووشو قم به وی اعطا شد، در حالی که باباخانی همزمان مسوول 

جدید بخش کوراش هیات ووشو قم نیز محسوب می شود.
به منظور معرفی مسوولان جدید چند سبک فعال ووشو در قم، جلسه شورای فنی هیات ووشو در دفتر این هیات ورزشی 
واقع در مجموعه ورزشی تختی قم برگزار شد و بر این اساس، استاد محمدعلی کریمی در سبک لی چوآن، استاد حامد 
خواجه وند در سبک خوا چوآن، استاد حجت رضایی در سبک شائولین چوآن و استاد اکبر باباخانی در کوراش مسوولیت 

گرفتند.
اکبر باباخانی دبیر جدید هیات ووشو قم در خصوص این انتخاب گفت: ابتدا بر خود لازم می دانم بار دیگر از حسن نظر 
رئیس هیات ووشو و همچنین اعتماد اعضای کمیته فنی هئیت ووشو استان قم و جامعه ووشو تشکر کنم که در این سال ها با 

پشتکار و همت والای خود جایگاه این رشته را بسیار ارتقاء داده  و دستاوردهای بی شماری کسب کرده اند.
وی خاطرنشان کرد: پس از کسب اعتماد این دوستان، وظیفه و تکلیف سنگین مسوولیت در حوزه ورزش را بیش از هر 
زمان بر دوش خود احساس می کنم و خود را مسوول به پاسخگویی در برابر مطالبات بر حق تمام فعالان این حوزه می دانم، 
از خداوند منان هم خواستارم تا اراده ام را برای خدمت، هر روز بیش از گذشته استوارتر کند و از هیچ تلاشی در این حوزه 

فروگذار نخواهم بود تا بتوانم پاسخ مناسبی به این اعتماد بزرگ بدهم.

مدیرعامل باشگاه فرهنگی ورزشی جانبازان و معلولین ایثار از دعوت سه بازیکن بسکتبال با ویلچر قم به اردوی تیم 
اعزامی کشورمان به بازی های پاراآسیایی جوانان خبر داد.

علی خوشرفتار  اظهار کرد: جذب ورزشکاران معلول دارای استعداد رشته بسکتبال با ویلچر توسط باشگاه ایثار در این 
سال ها رونق بسیار خوبی به بسکتبال با ویلچر قم داده و ایثار با تکیه بر بازیکنان شاخص بومی موفقیت های متعددی در 

سطح کشور به دست آورده است.
وی با بیان اینکه کسب نخستین سهمیه حضور در مسابقات بسکتبال با ویلچر بازی های پاراآسیایی و پارالمپیک 
نخستین بار توسط ملی پوش باشگاه ایثار قم رقم خورده، اضافه کرد: بازیکن مستعدی همچون محمد محمدنژاد که 
از اواخر دهه 1380 در این باشگاه مدارج ترقی و رشد را سپری کرد، در سال 2016 نخستین بار قم را صاحب سهمیه 

پارالمپیک در بسکتبال با ویلچر کرد و سپس به بازی های پاراآسیایی اعزام شد و طلای این رویداد مهم را کسب کرد.
مدیر عامل باشگاه فرهنگی ورزشی ایثار قم افزود: اکنون نیز دو بازیکن ایثار یعنی محمد محمدنژاد و رضا عیوضی 
که سابقه همراهی تیم ملی در مسابقات برون مرزی را دارد، در اردوی تیم ملی بسکتبال با ویلچر کشورمان برای کسب 
آمادگی حضور در بازی های پارالمپیک 2021 توکیو هستند. وی سپس به دعوت سه بازیکن قمی به اردوی تیم ملی 
بسکتبال با ویلچر جوانان اشاره و ابراز کرد: فدراسیون ورزش های جانبازان و معلولین در نظر دارد نخستین مرحله اردوی 
آماده سازی، استعدادیابی و انتخابی تیم ملی بسکتبال با رده سنی جوانان را با هدف شناخت برترین ها به منظور اعزام 
این تیم به مسابقات پاراآسیایی جوانان با حضور بازیکنانی از سراسر کشور برگزار کند. خوشرفتار عنوان کرد: در شرایطی 
که بازی های پاراآسیایی به میزبانی کشور بحرین در انتظار تیم ملی بسکتبال با ویلچر جوانان ایران است، این اردو با رعایت 
دستورالعمل های بهداشتی از چهاردهم تا بیست و چهارم اردیبهشت ماه در کمپ تیم های ملی فدراسیون ورزش های 
جانبازان و معلولین برگزار می شود. وی با بیان اینکه رضا عیوضی، امیرحسین بابا و محمدعلی سنگوری نماینده های قم 
در این اردو هستند، در پایان اظهار کرد: اردو در شرایط کاملا قرنطینه برگزار می شود و تردد تمام شرکت کنندگان در اردو 
اعم از ورزشکاران و مربیان در حین برگزاری تمرینات ممنوع است و با توجه به ماهیت اردو و لزوم استعدادیابی نفرات، 
تعدادی از بسکتبالیست های دعوت شده سه روز پس از شروع اردو حذف خواهند شد ولی امیدواریم نمایند ه های قم 

نفرات ثابت این اردو و در نهایت تیم اعزامی به بحرین باشند.

۴ انتصاب جدید در سبک های ووشو؛

باباخانی دبیر جدید هیات ووشو قم شد
مدیرعامل باشگاه فرهنگی ورزشی جانبازان و معلولین ایثارقم خبرداد:

3 بسکتبالیست قم در بازی های پاراآسیایی بحرین
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فعال اصلاح طلب مطرح کرد؛

راهکارهای عملی حضور پر شور مردم در 
انتخابات کدام است؟

غلامرضا ظریفیان معتقد است: وضعیت معیشت، سلامت، فضای انتخاباتی، 
برنامه عملی کاندیداها برای حل مشکلات مردم، به رسمیت شناختن تنوع و تکثر 
جامعه و حضور کاندیداهای پاکدست و فسادناپذیر از جمله عواملی است که باعث 
حضور پر شور مردم در انتخابات می شود.  تا انتخابات 1400 راه زیادی باقی نمانده 
است اما رصد حال و هوای انتخاباتی کشور نشان می دهد که هنوزفضای حضور 
انتخاباتی به شور و هیجان خود نرسیده است و می بایست اتفاق هایی در جامعه 
بیافتد که مردم ترغیب به حضور گسترده شوند و شاید هم در هفته ها و ماه های پیش 
رو باید منتظر رونمایی از کاندیداهای جدید دیگری بود تا این میدان به نحوی پررفت 
و آمد و شلوغ دنبال شود. پس در شرایط فعلی حضور پر شور مردم در انتخابات یکی 
از مهمترین مسایل کشور است که می بایست به آن توجه شود. این مساله باعث شد 
تا پژوهشگر ایرنا با »غلامرضا ظریفیان« فعال سیاسی اصلاح طلب و معاون وزیر علوم 

در دولت اصلاحات به گفت و گو بپردازد. متن این گفت و گو در ادامه می خوانیم:
مهمترین عامل برای حضور پر شور مردم در انتخابات بحث معیشت است

ظریفیان مهمترین عامل برای حضور پر شور مردم در انتخابات را بحث معیشت 
دانست و گفت: مهمترین مشکل آنی مردم در شرایط فعلی بحث معیشت است 
و اگر با کارهایی که در حال انجام است و مذاکراتی که در وین صورت می گیرد، 
تحریم ها برداشته شود و گشایشی در وضعیت اقتصادی کشور به وجود آید تا مردم 
احساس کنند که چشم انداز روشنی پیش روی خود دارند و وضعیت اقتصادی 
کشور تا حدودی بهتر شده و در آینده هم بهتر می شود. این می تواند یکی از عوامل 
موثر باشد و در چنین شرایطی جامعه احساس کند که حضور در صحنه انتخابات و 
تعیین سرنوشتی که انجام می دهد در زندگی او تاثیر دارد. بنابراین بحث معیشت 
یعنی اینکه احساس امید در جامعه به وجود آید به اینکه در کشور در حوزه اقتصادی 
اتفاقی در حال رخ دادن است. این فعال سیاسی فعال اصلاح طلب  در ادامه افزود: 
البته بحث معیشت پیوندی هم با بحث برجام برقرار می کند؛ یعنی اینکه ما اگر 
بتوانیم در مذاکرات وین موفق شویم می توانیم گام های مهم و امیدبخشی هم در 
حوزه اقتصادی برداریم و این موضوع می تواند باعث ایجاد امید در میان مردم شود 
و در چنین شرایطی مردم احساس می کنند که وضعیت اقتصادی آنها بهتر شده و 

برای حضور پرشور در انتخابات راغب تر می شوند.
توجه به بحث سلامت و واکسن کرونا باعث حضور پرشور مردم در انتخاب 

می شود
ظریفیان اظهار داشت: یکی از عوامل دیگر که در شرایط فعلی می تواند به حضور 
پر شور مردم در انتخابات کمک کند، بحث سلامت مردم است؛ یعنی در شرایطی که 
جامعه با ویروس کرونا مواجه شده، اگر مردم احساس کنند که برنامه های در حال 
انجام برای این است که سلامت مردم تضمین شود و برنامه ریزی های جدی برای حل 
این معضل می شود و اینکه در بحث واکسن کرونا به صورت جدی پیگیری می شود. 
بنابراین چنین عواملی در به وجود آمدن این ذهنیت که می بایست انتخاب درست 
انجام داد، کمک می کند؛ یعنی مردم به این نتیجه برسند که حتماً می بایست گزینه 

اصلح را انتخاب کنند. در چنین شرایطی می توانیم شاهد انتخاباتی پر شور باشیم.
ایجاد فضای مناسب برای حضور سلایق مختلف 

به انتخابات پر شور کمک می کند
معاون وزیر علوم دولت اصلاحات در خصوص حضور مردم و انتخابات پر شور به 
ایجاد فضای انتخاباتی اشاره کرد و خاطرنشان ساخت: ایجاد فضا برای اینکه جامعه 
احساس کند که حق انتخاب مناسب به او داده شده است و اینگونه نیست که با 
ایجاد محدودیت های مختلف حق آنها محدود می شود. هرچه قدر که این فرصت 
ایجاد شود که حق انتخاب مردم گسترده تر شود و مردم احساس کنند که می توانند 
آن فردی که توانمندتر است را انتخاب کنند و فضا برای افرادی که ظرفیت مدیریتی 
آنها خوب است، باز شود و مردم هم بتوانند آنها را انتخاب کنند و محدودیت های 
شورای نگهبان هم کمتر باشد. بنابراین ایجاد یک فضای مناسب برای حضور سلیقه 
های مختلف در انتخابات تا مردم بتوانند  دست به انتخابی بزنند که احساس کنند 
دست آنها برای انتخاب باز گذاشته شده، یکی دیگراز عوامل حضور پرشور همگان 

در انتخابات پیش روست.
برنامه عملی کاندیداها برای حل مشکلات مردم 

ظریفیان یکی از عوامل موثر دیگر در خصوص حضور پر شور مردم در انتخابات را 
برنامه کاندیداها دانست و گفت: اگر کاندیداها برنامه ها معطوف به حل مشکلات 
مردم ارایه کنند و مردم احساس کنند که آن چیزی که به عنوان یک برنامه ارایه می 
شود شعار نیست و در عین حال اینکه برنامه ای برای حل مشکلات است، راهکار 
عملی هم برای حل مشکلات ارایه شده است. برای نمونه کاهش تورم، بحث مسکن 
و ... بنابراین برنامه های کاندیداها هم به نوبه خود می تواند نقش مهمی در حضور پر 

شور مردم در انتخابات داشته باشد.
به رسمیت شناختن تنوع و تکثر جامعه به ایجاد فضای پر شور انتخاباتی 

کمک می کند
این فعال سیاسی فعال اصلاح طلب نوع نگاه به تنوع و تکثر جامعه را از عوامل 
دیگر حضور پر شور مردم در انتخابات دانست و بیان داشت: جامعه ایران جامعه ای 
متکثر و متفاوت با سبک های مختلف زندگی است و سلیقه های مختلفی در آن 
وجود دارد. به همین دلیل هم جامعه باید احساس کند رییس جمهوری که انتخاب 
می کند تنوع سبک ها و تنوع سلیقه ها را به رسمیت می شناسد و فردی است 
که با گشودگی به تنوع و تکثر سبک زندگی جامعه ما نگاه می کند. اگر اینچنین 
احساسی در جامعه به وجود آید می توان شاهد حضور پر شور مردم در انتخابات بود.
حضور کاندیداهای پاکدست و فسادناپذیر باعث انتخابات پر شور می شود

ظریفیان در پایان یادآور شد: یکی از عوامل دیگر که به انتخابات  پر شور کمک می 
کند بحث خود کاندیداها است. اینکه افرادی که در انتخابات کاندیدا شده اند، اول 
اینکه عزم جدی در مبارزه با فساد دارند، دوم خودشان پاکدست هستند و سوم اینکه 
ویژگی ها و کاراکترهای اخلاقی دارند و نمی خواهند با تهمت زدن، تخریب دیگران 
و ... خودشان را ارایه کنند بلکه با ارایه راهکارها و ایده های جدید می خواهند گره 
ها را  از زندگیمردم باز کنند که اگر اینچنین افرادی حضور پیدا کنند مردم هم برای 

انتخابات پر شور رغبت بیشتری دارند. 

سخنگوی وزارت امور خارجه در پاسخ به این پرسش که رفع تحریم ها احتمالا 
نمایشی است و چه تضمینی برای رفع آن وجود دارد،  گفت: گفت وگوها براساس 
اعتماد به طرف مقابل نیست. برجام براساس بی اعتمادی زیاد دو طرف این گونه 
نوشته شده است. ارتباط دادن این مسائل به انتخابات مسیر انحرافی است. مهم آن 

است که تحریم ها عینا و قطعا از سر ملت برداشته شود.  
»سعید خطیب زاده« صبح دوشنبه در نشست هفتگی خود با خبرنگاران که به 
صورت مجازی برگزار شد، گفت: دوشنبه گذشته در ادامه سفر منطقه ای ظریف، او 
گفت وگوهای خود را در بغداد و بعد در عمان و کویت ادامه داد. در هر سه کشور، با 
مقام های این کشورها درباره مسائل دوجانبه، منطقه ای، تحولات بین المللی و جهان 

اسلام رایزنی هایی انجام شد. سفر منطقه ای موفقی بود.
وی با بیان اینکه کمیسیون فصلی برجام ادامه نشست های خود را داشت که 
روز شنبه پایان یافت، اظهار داشت: هیات ها برای برخی مشورت ها به پایتخت ها 
برگشتند و در حال رایزنی هستند. روز چهارشنبه نیز من در کمیته اطلاعات مجمع 
عمومی سازمان ملل سخنرانی کردم که درباره کارزارهای ضد اطلاعاتی و انحصار در 

فضای مجازی صحبت کردم.
این دیپلمات ارشد همچنین از ادامه کار کمیسیون مشترک برجام از روز جمعه 

آینده خبر داد.  
گفت وگو با کشورهای منطقه ربطی به گفت وگوهای وین ندارد

خطیب زاده در پاسخ به سوالی درباره تبادلات زندانیان میان ایران و آمریکا تصریح 
کرد: موضوع زندانی ها،  موضوعی انسانی بوده و هست که همواره در دستور کار 
جمهوری اسلامی ایران بوده و جدا از گفت وگوها و مسیرهای دیگری که در حوزه 
و  طرح ها  همیشه  است.  شده  پیگیری  بوده،  مرتبط  موضوعات  دیگر  و  برجام 
ایده هایی مطرح بوده و همچنان در دست پیگیری است. گزارش ها از منابع آگاه 

تأیید نمی شود همانطور که قبلا هم گفته شد.
وی درباره آزاد شدن هفت میلیارد دلار از دارایی های ایران خاطرنشان کرد: همه 

منابع ایران باید یکجا آزاد شوند.
سخنگوی وزارت امور خارجه درباره ارتباط سفرهای ظریف به کشورهای منطقه با 
مذاکرات وین یادآور شد: سفر ظریف به منطقه در چارچوب دیپلماسی رمضان بود. 
او قبلا در این ماه به کشورهای اسلامی دیگر سفر کرد و احتمالا سفرهای دیگری هم 
خواهد داشت. گفت وگو با کشورهای منطقه ربطی به گفت وگوهای وین ندارد و نیاز 
به دلیلی ندارد. البته ما همیشه فکر می کنیم با دوستمانمان در مرحله ای هستیم که 
بتوانیم به ترتیبات امنیتی مشترک برسیم. اقدامات آمریکا هم به خودشان ربط دارد.  

آماده گفت وگوها در هر سطح و شکلی با همسایگان از جمله عربستان هستیم
خطیب زاده در پاسخ به سوال ایرنا درباره مذاکرات ایران و عربستان و انجام اقدام 
جدی برای برقراری رسمی روابط بیان کرد: تغییر لحن و گفتمان به کاهش تنش ها 
کمک زیادی می کند ولی تا به تغییر رفتار منتهی نشود، منجر به نتیجه عملی جدی 
نخواهد شد. همواره آماده گفت وگوها در هر سطح و شکلی با همسایگان از جمله 

عربستان را داشتیم و داریم.
خطیب زاده ادامه داد: فکر می کنیم کشورهای منطقه و ملت های دو کشور نتیجه 
و ثمره چنین گفت وگوهایی که صلح، ثبات و پیشرفت بیشتر است خواهند دید.  بی 

شک دو کشور تردیدی در این باره وجود ندارند.
برجام »نه یک کلمه بیش و نه یک کلمه کم«  باید اجرایی شود

وی در پاسخ به این سوال که مذاکرات وین در چه مرحله ای است، یادآور شد: 
نهادهای  ماموریت  براساس  دستگاه  این  و  است  ماموریت محور  خارجه  وزارت 
بالادستی اقدام می کند. مذاکرات وین نیز در این چارجوب است. اکنون دو متن 

به شکل اولیه هم در بحث هسته ای و هم تحریم ها را داریم.  
رئیس مرکز دیپلماسی عمومی و رسانه ای وزارت امور خارجه با بیان اینکه وقتی 
متون به مرحله نگارش می رسد، نیازمند تدقیق و دقت است، عنوان کرد: براساس 
دقت جلو می رویم. تعجیل نداریم ولی اجازه نمی دهیم گفت وگوها در چارچوب 
کمیسیون برجام، فرسایشی شود. آنچه مهم است برجام »نه یک کلمه بیش و نه یک 
کلمه کم«  باید اجرایی شود. این مسئله ای است که در کمیسیون مشترک مطرح 

کردیم و در این دو حوزه در حال حرکت هستیم.
ایران و انگلیس درباره زاغری گفت وگوی حقوقی ندارند

خطیب زاده در پاسخ به سوالی درباره اظهارنظر مقام های انگلیسی مبنی بر ادامه 
گفت وگوهای حقوقی برای تبادل نازنین زاغری، گفت: گفت وگوهای حقوقی میان 
دو کشور در این باره در جریان نیست. قوه قضاییه در این باره باید اظهارنظر کند. 
آنچه گفت وگو می شود، مربوط به مسائل روابط دو کشور است. البته دولت انگلیس 
درباره مسائل مختلف نظرات خود را مطرح کرده و ما هم نظرات خود به شکل روشن 

و شفاف مطرح کردیم.  
وی در پاسخ به پرسشی درباره حضور کشور ثالث در گفت وگوهای ایران و عربستان، 

اظهار داشت: اصل خبر قابل تایید نیست لذا توضیحی در این باره وجود ندارد.  
بازگشت آمریکا به برجام باید یکجا، قطعی و قابل راستی آزمایی باشد

سخنگوی دستگاه دیپلماسی درباره اظهارات منتسب به جو بایدن در دیدار با 
مقامات رژیم صهیونیستی درباره بازگشت طولانی آمریکا به برجام، تصریح کرد: 
درباره صحت و سقم اظهارات مطرح شده، نمی توانم اظهارنظر کنم. سیاست ایران 
بازگشت همه جانبه آمریکا به ذیل تعهدات در قطعنامه 2231 با دقت و کلمه به کلمه 

است. لذا نه عجله داریم و نه وارد بازی فرسایشی می شویم.  
خطیب زاده افزود: آنچه مهم است این است که بازگشت آمریکا باید یکجا، قطعی 
و قابل راستی آزمایی باشد. آنچه تدوین می شود، باید همراه با دقت باشد هر وقت 

متنی وارد مرحله نگارش می شود با دقت بیشتری انجام می شود.  
تحولات افغانستان ما را نگران کرده است

وی درباره تحولات افغانستان و خروج نیروهای نظامی در افغانستان خاطرنشان 
کرد: تحولات افغانستان را با دقت در حال پیگیری هستیم. با کنشگران منطقه ای در 
این باره در حال رایزنی هستیم. تحولات افغانستان ما را نگران کرده است. به دلیل 
صلح، ثبات و امنیت افغانستان تمامی مساعی جمیله خود را به کار خواهیم برد تا 

آینده این کشور با ثبات شود.
این دیپلمات ارشد با اشاره به روابط نزدیک ایران با دولت مرکزی افغانستان و 

گروه های افغانستانی ابراز داشت: هم با دولت افغانستان در ارتباط هستیم و به 
گروه های دیگر اعلام کردیم گفت وگوهای طالبان با دولت را می توانیم تسهیل کنیم. 

امیدواریم شرایط آتی همراه با ثبات باشد.
خطیب زاده درباره حضور احتمالی ایران در اجلاس استانبول درباره افغانستان 
آن  درباره  آینده  در  که  است  موضوعی  استانبول  اجلاس  در  حضور  کرد:  بیان 

اظهارنظر خواهیم کرد.
در برخی از حوزه ها کند جلو رفته ایم

وی درباره آخرین وضعیت رسیدگی به پرونده دو کولبر ایرانی در مرزهای ترکیه 
گفت: ما این گزارش ها را از همان لحظات نخست در تهران و آنکارا پیگیری کردیم. 
حقوق شهروندان ما و شرایط آنها از مهمترین نکاتی است که دولت ایران در تمامی 
ابعاد پیگیری کرده است. با دوستان  خود در آنکارا در ارتباط هستیم. با سفارت 
ترکیه در تهران نیز گفت وگوهایی شده است. مرزبانان دو کشور با یکدیگر در ارتباط 
هستند. این موضوع میان دو کشور در دست پیگیری است.  امیدواریم ابعاد این 

داستان هرچه زودتر روشن شود.  
سخنگوی وزارت امور خارجه درباره اظهارات روز شنبه عراقچی درباره نهایی شدن 
لغو تحریم های افراد و موضوعی یادآور شد: تمامی آنچه برای ما خط قرمز است، 
این است که تمامی تحریم های باز اعمال شده و تحریم هایی که با برچسب های 
دیگر اعمال شده اند، باید لغو شوند. طرفین به فهم مشترکی در بسیاری از حوزه ها 

رسیده اند.  
خطیب زاده درباره لغو تحریم های اشخاص و افراد نیز عنوان کرد: درباره تحریم 
اشخاص و لیست های تعیین شده قبلی از افراد، اختلاف نظرهایی جدی وجود دارد. 
این مسائل در مسیر گفت وگوهای قبلی این مذاکرات ادامه یابد. آنچه انجام می شود، 
بر مبنای برجام، مبانی حقوقی و انتفاع ایران از توافق هسته ای است. پیشرفت ها 

قابل توجه و خوب است ولی در برخی از حوزه ها کند جلو رفته ایم.  
وزارت امور خارجه ماموریت محور هستند 

وی در پاسخ به این پرسش که رفع تحریم ها احتمالا نمایشی است و چه تضمینی 
برای رفع آن وجود دارد،  گفت: گفت وگوها براساس اعتماد به طرف مقابل نیست. 
برجام براساس بی اعتمادی زیاد دو طرف این گونه نوشته شده است. ارتباط دادن 
این مسائل به انتخابات مسیر انحرافی است. مهم آن است که تحریم ها عینا و قطعا 

از سر ملت برداشته شود.  
رئیس مرکز دیپلماسی عمومی و رسانه ای وزارت امور خارجه با بیان اینکه همانطور 
که رهبری گفته اند، اگر رفع تحریم ها یک ساعت زودتر قابل انجام است، نباید در این 
کار تعلل کنیم، اظهار داشت: اینها موضوعاتی نیستند که به مجریان ارتباطی داشته 
باشد. مجریان از جمله وزارت امور خارجه ماموریت محور هستند و براساس ماموریت 
جلو می رود. آنچه در برجام نوشته شده، باید نعل به نعل اجرایی شود. در این صورت 

ما نیز اقدامات کاهشی خود را متوقف خواهیم کرد.  
خطیب زاده در پاسخ به اینکه در مذاکرات وین چه تحریم هایی برداشته می شود، 
تصریح کرد: موضع وزارت امور خارجه موضع نظام است. موضع نظام رفع تمامی 
تحریم هایی است که در دوران رییس جمهوری قبلی آمریکا و علیه برجام اعمال شده 
است. باید تمامی تعهدات طرفین در برجام عینا اجرایی شود و موانع ابتدا از سوی 

آمریکا برداشته و راستی آزمایی شود. آنگاه ایران به تعهداتش عمل می کند.
ایران باید به تمامی منابعش دسترسی پیدا کند

وی در پاسخ به این سوال که تا چه زمانی ایران و کشورهای عضو برجام درباره 
کرد،  خواهند  توافق  هسته ای  توافق  به  آمریکا  بازگشت  و  برجام  کامل  احیای 
باقیمانده است، اظهارنظر خاصی  اینکه چند روز  خاطرنشان کرد: درخصوص 
نمی کنیم. اگر آمریکا قطعی و قاطعانه می پذیرفت اقدامات خود را راستی آزمایی 
شده، انجام دهد، بازگشت به برجام ماه قبل یا اکنون انجام می شد اما ما تعجیلی 
نداریم ولی اگر احساس کنیم مذاکرات فرسایشی شده است، مذاکرات را ادامه 

نخواهیم داد.  
سخنگوی وزارت امور خارجه درباره رفع تحریم های بانکی و نفتی هم ابراز داشت: 
بدیهی  و بخشی، موضوعات  نفتی، حوزه های عمومی  بانکی،  تحریم های  رفع 

هستند که مورد گفت وگو نبوده اند. آنچه مورد گفت وگو قرار می گیرد، درباره مسائل 
اختلافی است.  

خطیب زاده افزود: متاسفانه طرف مقابل وقت کمیسیون مشترک را گرفته است. 
اکنون طرفین به دو متون رسیده اند. مسائل اختلافی وجود دارد که باید درباره آنها 
تصمیم گیری شود. از نظر ما تحریم های ترامپ مرتبط با برجام و با هدف از بین بردن 
توافق هسته ای و از دست رفتن فرصت بهره برداری ایران از آن بوده است که باید 

برداشته شوند.  
وی در پاسخ به سوالی که آیا آزاد شدن احتمالی هفت میلیارد دلار از اموال ایران از 
محل منابع بلوکه شده ایران در عراق است، بیان شد: بر این عدد و ارقام زیاد پافشاری 

نکنید. آنچه مورد رایزنی و مذاکره است، دسترسی ایران به تمامی منابعش است.
اجرای تعهدات آمریکا باید قابل راستی آزمایی باشد 

خبرنگاری پرسید آیا سازمان ملل در مورد پرونده هسته ای ایران، نماینده ای تعیین 
کرده است، که سخنگوی وزارت امور خارجه پاسخ داد: نمی دانم این خبر از کجا 
آمده که مطرح کردید. اگر آمریکا به تعهداتش برگردد، همانطور که موضوعات 
منطقه ای به کشورهای فرامنطقه ای ربطی ندارد، موضوع هسته ای هم مربوط به 

ایران با گروه 1+5 است.  
خطیب زاده در پاسخ به این سوال که برخی از رسانه های آمریکایی مدعی شده اند 
ایران ابتدا تعهداتش را انجام می دهد، آیا ایران زیر بار انجام اقدامات و تعهدات خود 
قبل از راستی آزمایی می رود، یادآور شد: گزارش های پراکنده نباید مبنای قضاوت 
و تحلیل ما قرار گیرد. تمامی تحریم ها باید رفع شود. تمامی توافقات انجام شده در 
همین چارچوب است. تمامی تحریم های عمومی، بخشی، افراد و... باید یکجا رفع 
شوند. یکسری اختلاف نظرهایی درباره برخی لیست ها، افراد و اشخاص وجود دارد 

که باید نهایی شوند.
وی در پاسخ به این سوال که آنچه در برجام نوشته شده، ملاک عمل ما است، 
عنوان کرد: ما با سیاست خارجی آمریکا کاری نداریم. قطعا تعهدات آمریکا را باید 
دولت این کشور عینا اجرایی کند. چگونگی اجرای آن به دولت خودشان ربطی دارد.  
رییس مرکز دیپلماسی عمومی و رسانه ای وزارت امور خارجه با اشاره به خروج 
آمریکا از پیمان ها و توافقاتی هم که مورد تصویب کنگره قرار گرفته است، گفت: 
آمریکا، حداقل در دوران ترامپ ثابت کرد و نشان داد به هیچ تعهدی حتی اگر در 
کنگره هم تصویب شده باشد، می تواند پایبند نباشد بنابراین اجرای تعهدات این 

کشور باید قابل راستی آزمایی باشد.  
بدهی دولت انگلیس به ایران، ثابت شده است

خطیب زاده در پاسخ به سوالی درباره وضعیت دارایی ها ایران در خارج از کشور از 
جمله کره جنوبی تصریح کرد: مبالغ ایران در دیگر کشورها باید در اختیار ایران قرار 
بگیرد؛ چه در کره جنوبی و دیگر کشورها. این یک امر کاملا قطعی است و دو مسیر 

متفاوت از هم را طی می کند.  
وی در پاسخ به این سوال که آیا رفع تحریم هایی که در وین در حال مذاکره شدن 
است، شامل تحریم هایی اولیه نیز می شود، خاطرنشان کرد: 42 سال است که 
آمریکا ایران را تحریم کرده است. آنچه برای ما مهم است تحریم هایی که در دوران 
ترامپ اعمال و برچسب های آن عوض شد، همه باید یکجا و قابل راستی آزمایی 

برداشته شود.  
سخنگوی دستگاه دیپلماسی درباره پرداخت بدهی دولت انگلیس به ایران هم 
افزود: بدهی دولت انگلیس به ایران، بدهی کاملًا ثابت شده در دادگاه است که 
دولت این کشور ملزم به پرداخت آن است. در واقع، بدهی دولت انگلیس به ایران یک 
بدهی چند دهه ای است که متاسفانه به دلایل واهی همچنان پرداخت نشده است.  
به گفته خطیب زاده، البته بخش کوچکی از این موضوع تعیین تکلیف نشده که 
دادگاه آن به دلیل توافق طرفین مبنی بر عدم حضور وکلا به دلیل شرایط کرونایی به 
تعویق افتاده اما اصل این بدهی انگلستان مدت ها است که پرداخت نشده و هرچه 
زودتر امیدواریم دولت انگلستان به توافق و تعهد خود بازگردد و مسیر درست تری را 

طی کند.
تمرکز سفرهای منطقه ای ظریف ترتیبات فراگیر منطقه ای در حوزه خلیج 

فارس بود
وی درباره سفر هفته گذشته وزیر امور خارجه به عراق نیز بیان کرد: سفر ظریف 
به عراق در چارچوب سفرش به منطقه بوده است. آنچه پیام سفر ظریف بود، این 
بود که همسایگان همیشه اولویت ما هستند. برای ایران منطقه اولویت اصلی است.  
محمد  با  گفت وگو  و  دیدار  و  عمان  به  ظریف  سفر  درباره  ارشد  دیپلمات  این 
عبدالسلام، عضو عالی انصارالله یمن نیز یادآور شد: ما به شدت نگران تحولات 
یمن هستیم. این کشور در بدترین وضعیت انسانی قرار دارد و آنچه در مأرب اتفاق 

می افتد، جدا از تحولات یمن نیست.
خطیب زاده با اشاره به ملزومات رفع بحران یمن عنوان کرد: اگر اراده جدی برای 
پایان دادن به این وضعیت اسفبار انسانی است باید رفع محاصره همزمان با آتش 
بس سراسری در یمن رخ دهد و دسترسی های انسانی فراهم و گفت وگوهای یمنی 

تسهیل شود. ملاقاتی که در عمان انجام شد در همین مسیر بود.  
وی درباره اهداف و دستاورهای سفر ظریف به کشورهای منطقه گفت: سفرهای 
وزیر امور خارجه در حوزه خلیج فارس در چارچوب دیپلماسی رمضان انجام شد. ما 
با هر کدام از کشورهایی که وزیر امور خارجه به آن سفر کرد، هم موضوعات دوجانبه 

و هم موضوعات منطقه ای قابل طرح داریم.
سخنگوی وزارت امور خارجه با تاکید بر اینکه تمرکز این سفر روی ترتیبات فراگیر 
منطقه ای در حوزه خلیج فارس بود، اظهار کرد: در همه ملاقات ها هر سه سطح 
دو جانبه، منطقه ای و بین المللی گفت وگوهایی صورت گرفت و تمرکز ویژه ای روی 
ابتکارهایی نظیر طرح صلح هرمز که از سوی رئیس جمهوری اسلامی ایران ارائه 
شده، وجود داشت. خطیب زاده در پاسخ به سوالی درباره احتمال تداوم سفرهای 
ظریف به کشورهای منطقه تصریح کرد: اینکه در ادامه ماه مبارک، ایران به استفاده 
دیپلماسی رمضان ادامه دهد و سفرهایی به دیگر کشورهای منطقه صورت گیرد، 

منوط به نهایی شدن سفرها است.  
وی اضافه کرد: شرایط کرونایی مجددا در برخی کشورهای منطقه تشدید شده و 
برنامه ریزی برای سفر را سخت کرده است. باید منتظر ماند و دید چه اتفاقی می افتد.

سخنگوی وزارت امور خارجه :

ارتباط دادن رفع تحریم ها به انتخابات مسیر انحرافی است

14 نام پیشنهادی جریان اصلاحات به ترتیب اولویت مشخص 
شدند و در فهرست منتشر شده می توان چند دسته داوطلب 
مشخص کرد؛ ایده  آل ها، ممکن ها و گزینه هایی که به دلایل 

مختلف نمی توانند گزینه نهایی باشند. 
اسامی 14 داوطلب انتخابات ریاست جمهوری معرفی شده 
به جبهه اصلاحات از سوی احزاب براساس تقویم این جبهه روز 
یکشنبه 12 اردیبهشت اعلام شد. از مجموع پیشنهادات ارائه 
ترتیب محمدجواد  به  و شخصیت های حقوقی،  احزاب  شده 
پیشنهاد،   35 با  جهانگیری  اسحاق  پیشنهاد،   37 با  ظریف 
مصطفی تاج زاده با 32پیشنهاد، مسعود پزشکیان با 25 پیشنهاد، 
»محمدرضا عارف« با 21 پیشنهاد، »محسن هاشمی« با 20 
با 19 پیشنهاد، »مصطفی  پیشنهاد، »محمد شریعتمداری« 
پیشنهاد،   13 با  صدر«  »محمد  پیشنهاد،   15 با  کواکبیان« 
»محمود صادقی« با 12 پیشنهاد، »شهیندخت مولاوردی« با 
11 پیشنهاد، »زهرا شجاعی« با 11 پیشنهاد، »عباس آخوندی« 
با 11 پیشنهاد و در نهایت »صادق خرازی« با 10 پیشنهاد، به 
عنوان گزینه های مورد نظر و البته ابتدایی جبهه اصلاحات اعلام 

شدند.
براساس سازوکار این نهاد، چهره های اعلام شده به رای اعضای 
جبهه گذاشته می شوند و نام هایی که بیش از دوسوم آرا را به 
دست آوردند به مرحله بعد یعنی دعوت به جبهه و اخذ برنامه 
خواهند رفت. گزینه های معرفی شده از سوی جبهه اصلاحات 

در حالی است که هنوز برخی از آنها درباره ورود به انتخابات در 
مقام داوطلب نامزدی تصمیمی قاطع و موضعی مشخص اتخاذ 
نکرده اند. درباره برخی دیگر نیز احتمال عبور آن ها از مرحله 
راهی  هم  دیگر  برخی  و  است  کم  بسیار  ها  صلاحیت  احراز 
طولانی برای رسیدن به نقطه اشتراک همه جریان ها و طیف 
های اصلاح طلب دارند. بعضی هم با وجود آنکه خود را داوطلب 
مستقل نامزدی اعلام کرده اند اما در فهرست جبهه اصلاحات 

جای گرفتند.
ظریف ایده آل، جهانگیری محتمل

اگر ظریف را گزینه ایده آل اصلاحات بدانیم؛ می توان اسحاق 
جهانگیری را گزینه ممکن و اصلی اصلاحات توصیف کرد. معاون 
اول دولت های اول و دوم تدبیر و امید که این روزها بیشترین 
تحلیل ها را در فضای خبری و مجازی به خود اختصاص داده، 
درباره نامزدی خود در انتخابات تصریح کرده است که فعلا برنامه 
ای ندارد اما این به معنای عدم حضور هم نیست. تجربه بالا در 
مسوولیت های اجرایی از یک سو و امکان تایید صلاحیت از سوی 
دیگر، این گمانه ها را که او می تواند گزینه اصلی جریان اصلاحات 

باشد تقویت می کند.
نزدیکی به رییس دولت اصلاحات و نیز تکنوکرات های اصلاح 
طلب هم برگ برنده ای است که امکان اجماع پیرامون وی را 
افزایش می دهد. حضور دو شب پیش او در شبکه اجتماعی 
کلاب هاوس و ماراتن پرسش و پاسخ های متنوع همگی، از سوی 

تحلیلگران به عنوان عزمی برای انتخابات تعبیر شد. حالا باید باید 
دید معاون اول رییس جمهوری در هفته های منتهی به ثبت نام 

چه تصمیمی خواهد گرفت.
گمانه ها درباره دیگر گزینه های اصلاحات

تحلیل قطعی از گزینه های سوم تا چهاردهم هرچند ممکن 
نیست اما می توان بر اساس تجربه های انتخاباتی چهل سال 
گذشته به نتایجی رسید. واقعیت آن است که هنوز معضل ریاست 
جمهوری زنان و حتی نامزدی آن ها در انتخابات این پست، اما و 
اگرهای بسیاری دارد حتی اگر »عباسعلی کدخدایی« سخنگوی 
شورای نگهبان این موضوع را امکان پذیر بداند. با توجه به این 
گزاره به نظر می رسد زنان حاضر در فهرست اعلامی راهی به 

سوی پاستور نخواهند یافت.
اگر معیار گمانه زنی را رفتار شورای نگهبان در سال های گذشته 
محمود  تاجزاده،  مصطفی  چون  نام هایی  عبور  دهیم؛  قرار 
صادقی از پروسه احراز صلاحیت هم چندان محتمل به نظر 
نمی رسد. فهرست نام هایی که مطرح شده اند گرچه ابتدایی 
برخی  اما  می شود  شامل  را  احزاب  پیشنهادات  فقط  و  است 
گزینه ها چندان تمایلی برای حضور در این جبهه اصلاحات 

نداشته و تمایل به حضور مستقل دارند.
برخی هم در انتقاد از جریان اصلاح طلب به اندازه ای پیش 
رفته اند که حضور آنها در این جمع برای بسیاری محل سوال 
و تعجب است. گروهی به دلیل تکرار نام هایی که در گذشته 

امتحان خود را پس داده اند، منتقد جبهه اصلاحات و احزاب 
پیشنهاد دهنده این نامها هستند و گروه دیگر این اسامی را ناتوان 
از موج آفرینی برای انتخابات ارزیابی می کنند. گروهی به سازوکار 
رسیدن به این نام ها معترض اند و گروهی جبهه اصلاحات را 
متهم به سهم خواهی از انتخابات و قدرت می کنند. برخی هم از 
نامطمئن بودن جامعه درباره اعلام داوطلبی اسامی مطرح شده 
ابراز تعجب می کنند. باید منتظر ماند و دید که اصلاح طلبان در 

نهایت بر سر کدامیک از این افراد به اجماع کامل می رسند.
گزینه های معرفی شده و انصراف داده احزاب به جبهه 

اصلاحات
سخنگویان احزاب حاضر در جبهه اصلاحات پیش از اعلام 
در  انتخابات،  داوطلبی  ابتدایی  گزینه های  اسامی  رسمی 
کردند.  اعلام  را  موردنظر حزب خود  نام های  گوهایی  و  گفت 
»حسین نورانی نژاد« سخنگوی حزب اتحاد ملت ایران اسلامی، 
ظریف، جهانگیری، سید مصطفی تاج زاده، سید محمد صدر، 
شهیندخت مولاوردی را به جبهه اصلاحات ایران  معرفی کرده 
است. حزب اعتماد ملی اما در اعتراض به نحوه انتخاب نامزد 
نهایی جبهه اصلاحات، از معرفی گزینه به این نهاد خودداری 
کرد. »اسماعیل گرامی مقدم« سخنگو، درباره تصمیم حزب 
اعلام کرد که شورای مرکزی با انتخاب گزینه نهایی با دو سوم 
آرای اعضای این جبهه مخالف بود. داریوش قنبری، عضو شورای 
مرکزی حزب مردم سالاری هم »مصطفی کواکبیان« دبیرکل را 

گزینه مردم سالاری برای معرفی به جبهه اصلاحات اعلام کرد. 
جهانگیری، ظریف و هاشمی هم به گفته »حسین مرعشی« 
به  حزب   این  سوی  از  سازندگی؛  کارگزاران  حزب  سخنگوی 
جبهه اصلاحات ایران معرفی شدند که دو نام نخست در فهرست 
پیشنهادهای دیگر گروه ها هم قرار داشتند. ظریف و خرازی 
هم از سوی حزب ندای ایرانیان به عنوان داوطلبان انتخابات 

ریاست جمهوری به جبهه اصلاحات ایران معرفی شده اند.
الاسلام  حجت  مانند  شخصیت های  برخی  احزاب  کنار  در 
تشکر  ضمن  ای  بیانیه  در  انتخابات  نامزد  رهامی«  »محسن 
نامزدی  برای  را  او  که  اصلاح طلب  و شخصیت های  احزاب  از 
دعوت کردند و نامش را به عنوان داوطلب به نهاد اجماع ساز 
اصلاح طلبان پیشنهاد کرده یا قصد طرح دارند، تقاضا کرده 

است از معرفی او به نهاد مذکور خودداری کنند.
»ابراهیم اصغرزاده« دبیر کل انجمن اسلامی مهندسان ایران 
ایران،  به جبهه اصلاحات  این تشکل  داوطلب  درباره معرفی 
هم اعلام کرد که شرایط را برای ورود به عرصه رقابتی، آبرومند و 
منصفانه مناسب نمی بیند و رسما به دبیرخانه جبهه اصلاحات 
ایران اعلام کرده است که او برای دوره فعلی داوطلب نخواهد 
شد. روزهای گذشته خبر داوطلبی محمدرضا عارف هم ابتدا در 
رسانه های منتشر و سپس اعلام شد، رییس بنیاد امید ایرانیان 
در  نامزدی  برای  داوطلبی  اعلام  تلویحی  و  ضمنی  به شکل 

انتخابات کرده است.

گزینه هایی که به دلایل مختلف نمی توانند گزینه نهایی باشند ؛

فهرست جبهه اصلاحات و گزینه ایده  آل و ممکن
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»در شب قدر، آنچه از: خیر و شر، یا مرگ و زندگی 
و یا باران، در آن سال تا سال بعد خواهد شد، نوشته 

می شود و در آن شب، گروه حاجیان نوشته می شود. 
سپس آن تقدیر به زمینیان رسانده می شود«. گفتم: 
چه کسی از زمینیان؟ فرمود: »به کسی که می بینی!«.

چهارشنبه -پانزدهم اردیبهشت1400 - سال بیست وچهارم- شماره 5262

بصائر الدرجات ص 220 ح 1

طرح: مهدی عزیزی

این جماعت ماسک نمی زنند و بی خیال کرونا شدن!

آخرین وضعیت شیوع کرونا در استان قم 
رئیس دانشگاه علوم پزشکی قم با اشاره به فوت 9 بیمار کرونایی در شبانه روز گذشته، گفت: در حال 
حاضر 498 بیمار کرونایی در بیمارستان های استان تحت درمان هستند.به گزارش عصر روز سه شنبه 
روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی قم ،دکتر محمدرضا قدیر، ر از پذیرش 108 بیمار کرونایی در شبانه روز 
گذشته خبر داد و گفت: از این تعداد 67 بیمار برای طی مراحل درمانی در بیمارستان های استان بستری 
شدند.وی افزود: در همین مدت 96 بیمار کرونایی که از روزهای گذشته در مراکز درمانی تحت نظر بودند 
پس از بهبودی مرخص شدند.دکتر قدیر با اعلام اینکه در حال حاضر 97 نفر از بیماران در وضعیت شدید 
بیماری قرار دارند و تحت مراقبت های ویژه قرار دارند، گفت: در شبانه روز گذشته 9 بیمار کرونایی جان خود 
را از دست دادند.رئیس دانشگاه علوم پزشکی قم تعداد تست های روزانه کرونا را هزار و 723 تست اعلام 
کرد و گفت: نتیجه 416 تست مثبت بوده است.وی همچنین گفت: در شبانه روز گذشته 960 دوز واکسن 

کرونا در سطح استان به گروه های هدف تزریق شده است.
 

باهنر: ممکن است لاریجانی گزینه شورای وحدت شود 
 محمدرضا باهنر دبیرکل جبهه پیروان خط امام و رهبری و عضو شورای وحدت، گفته است که ممکن 
است آقای لاریجانی گزینه شورای وحدت برای انتخابات ریاست جمهوری باشد.وی با بیان اینکه، »شورای 
وحدت نامزدی آقای لاریجانی را نه صددرصد رد و نه صددرصد تأیید می کند بلکه مثل بقیه به آقای لاریجانی 
نگاه می کند« تصریح کرده که اگر یک زمانی آقای لاریجانی بیاید و بگوید من کاندیدا و نامزد هستم، 
می تواند جزو کاندیدا های شورای وحدت باشد.«در همین حال، برخی نزدیکان علی لاریجانی گفتند که 
در دیدار هایی که در ماه گذشته با او )لاریجانی( داشته اند، تمایلی در وی برای کاندیداتوری ندیده اند، اما 
این عدم تمایل مربوط به ماه پیش است.علی لاریجانی تاکنون هیچ موضع رسمی درباره کاندیداتوری برای 
انتخابات ریاست جمهوری نداشته و تنها گفته که در صورت کاندیداتوری اسحاق جهانگیری که این روز ها 

زمزمه های کاندیداتوری او به گوش می رسد، کاندیدا نخواهد شد.

 وزارت صمت :قیمت نان تغییر نمی کند
 مدیرکل دفتر امور بازرگانی وزارت صمت در پاسخ به سوالی در مورد احتمال افزایش قیمت نان تصریح 
کرد: دولت تصمیمی برای اصلاح و قیمت  نان نگرفته است اگر قرار باشد در این مورد تصمیم گیری شود 
موضوع از طریق کارگروه ساماندهی گندم، آرد و نان کشور اعلام و برای اجرا به استانداران سراسر کشور به 
عنوان روسای کارگروه تنظیم بازار استان در این مورد اطلاع رسانی می کنند اما فعلا هیچ برنامه ای در این 
مورد در دستور کار نیست. صدیف بیک زاده همچنین با اشاره به افزایش قیمت گندم گفت: برای جلوگیری 
از افزایش قیمت آرد به عنوان ماده اولیه نان و با توجه به اینکه قیمت گندم افزایش پیدا کرده است منابع 
ریالی بر روی یارانه آرد از طرف سازمان برنامه و بودجه پیش بینی می شود تا افزایش قیمت گندم را جبران 

کند.

ارسال پرونده رئیس سابق بانک مرکزی به دادگاه 
 دادستان تهران در جلسه شورای عالی قضائی به ارائه گزارشی درباره آخرین وضعیت پرونده مداخلات 
ارزی مسئولان ارشد دولتی در فاصله زمانی سال 95 تا 97 پرداخت و از ارسال پرونده رئیس کل سابق بانک 
مرکزی به دادگاه ویژه اخلال در نظام اقتصادی خبر داد. علی القاصی  مهر گفت: در سال های 95 تا 97 
نه تنها قوانین مرتبط با نظام ارزی کشور نقض شده، بلکه تکالیف قانونی دایر بر لزوم تصویب مداخله ارزی 
و فروش سکه های طلا در شورای پول و اعتبار برای پرداخت منابع ارزی به نیازمندان واقعی و جلوگیری از 
تشکیل بازار واسطه گری و دلالی نسبت به این منابع نیز رعایت نشد.به گفته دادستان تهران در نتیجه این 
نقض مقررات و ترک فعل ها، علاوه بر وقوع اخلال در نظام اقتصادی 30 میلیارد و 200 میلیون دلار منابع 

ارزی و 60 تن ذخایر طلا تضییع شده است.

هیأت عربستانی با بشار اسد دیدار کرد 
 روزنامه فرامنطقه ای "رأی الیوم" دوشنبه شب گزارش داد: یک هیأت عربستانی با بشار اسد رییس 
جمهوری سوریه دیدار کرده است.به گزارش ایرنا از تارنمای این روزنامه فرامنطقه ای، این هیأت عربستانی 
به ریاست "خالد الحمیدان" رییس دستگاه اطلاعات این کشور راهی دمشق شده است.این هیأت علاوه 
بر اسد با سرلشکر "علی مملوک" معاون امنیتی رییس جمهوری سوریه دیدار کرده است.برپایه گزارش رأی 
الیوم، دو طرف در این دیدار بر روابط دوباره دو کشور تأکید کردند.براساس این گزارش دو طرف همچنین 
توافق کردند، به عنوان نخستین گام برای از سرگیری روابط در تمام زمینه ها، عربستان سفارت خود را در 

دمشق بازگشایی کند.

معاون هماهنگ کننده فرماندهی انتظامی استان قم تاکید کرد:

تداوم نظارت پلیس در اجرای مصوبات
 ستاد مقابله با کرونا

معاون هماهنگ کننده فرماندهی انتظامی استان قم با اشاره به اقدامات پلیس در پیشگیری از بیماری 
کرونا، گفت: نظارت پلیس در اجرای مصوبات ستاد مقابله با کرونا به نحو شایسته تداوم دارد.

سرهنگ سید مجتبی اشرفی اظهار داشت: مشاغل ردیف های 2، 3 و 4 در شهرهای قرمز تا پایان طرح 
اجازه فعالیت ندارند و پلیس همواره با همکاری سایر دستگاه ها و مردم بر فعالیت های صنوف نظارت دارد، 

لیکن باید از تمام ظرفیت ها برای اطلاع رسانی و ارتقای برنامه های مبارزه با کرونا بهره گرفت .
وی با اشاره به محدودیت تردد و خروج و ورود به شهرهای قرمز و نارنجی افزود: با رانندگانی که از قوانین 
و مقررات سرپیچی کنند برابر قانون با آن ها برخورد می شود. اشرفی ضمن اشاره به اینکه واحدهای صنفی 
متخلف پلمب می شوند خاطرنشان کرد: صنوف باید در این خصوص همکاری لازم را با پلیس و سایر نهادهای 
خدمت رسان داشته باشند تا بتوان از موج چهارم کرونا عبور کرد. وی ضمن اشاره به گشت های نظارتی 
پلیس گفت: از همه صنوف می خواهیم که به منظور سلامت خود و مردم همکاری لازم را با این تیم ها داشته 
باشند. معاون هماهنگ کننده فرماندهی انتظامی استان قم با اشاره به اینکه ملاک عمل پلیس در اعمال 
محدودیت های تردد، مصوبات ستاد مقابله با کروناست گفت: نظارت پلیس در اجرای محدودیت های تردد 
شبانه ورود و خروج خودروهای غیربومی و فعالیت صنوف در پیشگیری از بیماری کرونا به نحو شایسته تداوم 

دارد و از مردم درخواست داریم از ترددهای غیر ضرور جدا خودداری کنند.

فرمانده انتظامی استان قم  خبرداد:

جاساز 22۰ کیلو تریاک در بار هندوانه
فرمانده انتظامی استان قم از کشف 220 کیلو تریاک جاساز شده در بار هندوانه خبر داد.

سیدمحمودمیرفیضی اظهار کرد: ماموران پلیس مبارزه با مواد مخدر استان با انجام کار اطلاعاتی دقیق و 
تمرکز بر روی عناصر اصلی تهیه و توزیع مواد مخدر از حمل مواد مخدر از طریق دو دستگاه کامیون از یکی از 
استان های جنوبی به مقصد مرکز کشور مطلع شدند. وی افزود: در این رابطه تیم های عملیاتی پلیس مبارزه با 
مواد مخدر با استقرار در محور"قم-کاشان" کامیون های مورد نظر را مشاهده و متوقف کردند. فرمانده انتظامی 
استان قم ادامه داد: ماموران با بررسی تخصصی از کامیون ها که بار هندوانه داشتند 115 کیلو و 800 گرم 
تریاک با لفافه از داخل هندوانه های یکی از کامیون ها و 105 کیلو تریاک با لفافه از داخل هندوانه های کامیون 
دیگر کشف کردند. فرمانده انتظامی استان خاطرنشان کرد: در این رابطه 2 نفر دستگیر، 2 دستگاه کامیون 
توقیف و در مجموع 220 کیلو و 800 گرم مواد مخدر کشف و متهمان با تشکیل پرونده برای سیر مراحل 

قانونی به دستگاه قضائی معرفی شدند.

جانشین فرمانده انتظامي استان قم  خبرداد:

کشف 28 طاقه پارچه قاچاق 
جانشین فرمانده انتظامي استان قم از توقیف یک دستگاه خودرو پراید وانت حامل 28 طاقه پارچه قاچاق 
در محور مواصلاتي این استان خبر داد.   سرهنگ بهادر اسماعیلی اظهارداشت: در تداوم طرح هاي عملیاتي 
مبارزه با قاچاق کالا، ماموران یگان تکاوری این فرماندهی یک دستگاه خودرو پراید وانت حامل بار قاچاق را در 
جاده قدیم "قم-تهران" شناسایي و متوقف کردند. وی افزود: در ادامه طی بازرسی از خودرو مذکور 28 طاقه 
پارچه فاقد هرگونه مجوز قانونی و قاچاق کشف و در این رابطه 2 نفر دستگیر شدند. جانشین فرمانده انتظامي 
استان قم گفت: در نهایت خودرو توقیف و متهمان به همراه پرونده تشکیل شده برای انجام مراحل قانونی 
تحویل مرجع قضائی استان شدند. سرهنگ اسماعیلی تاکید کرد: پلیس در راستاي اجراي وظایف خود و 

مبارزه با قاچاق کالا با تمام توان با قاچاقچیان مقابله مي کند.

رئیس دانشگاه علوم پزشکی قم اعلام کرد:

تزریق ۱5 هزار دوز واکسن کرونا در قم
رئیس دانشگاه علوم پزشکی قم گفت: از ابتدای آغاز واکسیناسیون در قم تاکنون، 15 هزار دوز واکسن کرونا 
به گروه های هدف تزریق شده است. به محمدرضا قدیر در این زمینه افزود: واکسیناسیون سالمندان بالای 80 
سال تا 15 اردیبهشت ماه ادامه دارد و سالمندان قمی می توانند خدمات رایگان واکسیناسیون را دریافت کنند. 
وی اضافه کرد: مراحل تزریق گروه سنی 75 تا 80 و زیر 75 سال نیز در زمان مشخص اعلام می شود. به گفته 
وی، تاکنون 12 هزار نفر در استان دوز اول واکسن کرونا و سه هزار نفر هم دوز دوم واکسن را دریافت کرده اند. 
قدیر خاطرنشان کرد: با وجود این که در روزهای گذشته شاهد کاهش پلکانی میزان بستری ها بودیم متاسفانه 

این میزان در شب های گذشته افزایش یافت.

در جلسه رسمی و علنی شورای اسلامی شهر قم مطرح شد؛

معطلی ۹ ماهه انحراف ترافیک کیوانفر 
در وزارت کشور

در جلسه رسمی و علنی روزدوشنبه شورای اسلامی شهر از معطلی 9 ماه نامه 
مربوط به انحراف ترافیک پروژه شهید کیوانفر قم در وزارت کشور انتقاد شد.

عبدالله جلالی در جلسه رسمی و علنی روزدوشنبه شورای اسلامی شهر و 
در پی سخنان یکی از اعضا مبنی بر ضرورت ارائه پیشنهاد به وزارت کشور در 
موضوع حسابرسی های مربوط به مدیریت شهری، تصریح کرد: اگر قرار بود 
وزارت کشور درباره این موضوعات چاره اندیشی کند، نباید نامه انحراف ترافیک 

پروژه شهید کیوانفر قم را 9 ماه معطل نگاه دارد.
وی اضافه کرد: جالب این است که این درخواست از سوی شورا و شهرداری 
قم نیز به وزارت کشور ارسال نشده، بلکه استانداری قم نسبت به ارسال این نامه 

اقدام کرده است.
رئیس شورای اسلامی شهر قم در حالی این سخنان را بر زبان آورد که حسین 
اسلامی به عنوان یکی از اعضای این شورا خواستار ارائه پیشنهاد از سوی شورای 
اسلامی شهر قم به وزارت کشور مبنی بر تعیین تکلیف حسابرسی مدیریت 
شهری در سطح کلان و در مسیر عدم اختصاص نمرات منفی بی دلیل در این 

موضوع به شهرداری ها شد.
همچنین در این باره شهردار قم نیز بیان کرد: سالیانی است که چالش بین 
سازمان شهرداری ها و سازمان حسابرسی در این موضوع وجود دارد و متأسفانه 
اقدامی برای رفع این معضل انجام نشده است، در حالی که وزارت کشور باید این 

معضلات را حل و فصل کند.
دکترسید مرتضی سقائیان نژاد افزود: اقداماتی برای دولتی کردن شهرداری ها 
انجام شده و شهرداری ها موظف به فعالیت بر اساس بخشنامه های وزارت کشور 
هستند، در حالی که تعارض ها و تناقض هایی نیز در این زمینه هست که لاینحل 

باقی مانده است.
وی در عین حال اذعان کرد: متأسفانه باید اعتراف کرد که دود این تناقض ها و 
تعارض ها به چشم شهرداری ها می رود، در حالی که لازم است تا این مسائل در 

سطح کلان مورد حل و فصل قرار گیرد.
 

معاون خدمات شهری شهرداری قم خبرداد:

اجرای نقش برجسته شهید
 ابومهدی المهندس 

معاون خدمات شهری شهرداری قم گفت: یکی از اتفاقات دیگر در حوزه 
گرافیک شهری، تهیه نقش برجسته ای از شهید ابومهدی المهندس بوده که 

به زودی اجرای عملیات نصب آن در سه راه خرمشهر آغاز می شود.
سید امیر سامع با اشاره به تلاش مجموعه مدیریت شهری برای ترویج فرهنگ 
ایثار و شهادت در شهر قم، اظهار داشت: در فضاسازی شهری 18 پروژه در 

سال های 98 و99 توسط سازمان زیباسازی شهری انجام شده است
معاون خدمات شهری شهرداری قم ابراز کرد: با دستوری که شهردار صادر 
کرده توجه به طراحی و زیباسازی فضای شهری به ویژه در حوزه ایثار و شهادت 

همواره در اولویت اجرای پروژه های مختلف در دستور کار قرار گرفته است.
به گفته سامع، یکی از اتفاقات دیگر در حوزه گرافیک شهری، تهیه نقش 
برجسته ای از شهید ابومهدی المهندس بوده که به زودی اجرای عملیات نصب 

آن در سه راه خرمشهر آغاز می شود.
وی خاطرنشان کرد: همچنین ساخت سردیس شهید اوسطی از شهدای 
سرشناس حوزه انقلاب اسلامی قم آغازشده و در یکی از نقاط شهر نصب و در 

معرض دید عموم قرار می گیرد.
معاون خدمات شهری شهرداری قم با بیان اینکه شهرداری در معرفی شهدا 
و ارزش های انقلاب اسلامی همواره به این موضوع باور دارد که با زبان هنر 
می توان اثربخشی بالایی را برای ترویج ارزش های انقلاب به دنبال داشت، افزود: 
این مهم همواره مورد توجه قرار گرفته و در فراخوان های مختلف از ایده جوانان 

قمی و سایر شهرهای کشور استفاده شده است.
 

معاون بهره برداری سازمان قطار شهری قم مطرح کرد:

اشتغال قابل توجهی از جوانان با 
راه اندازی کامل مترو

معاون بهره برداری سازمان قطار شهری قم گفت: با بهره برداری کامل از مترو 
قم علاوه بر تسهیل در جابه جایی زائرین و مجاورین حرم کریمه اهل بیت)س(، 

بحث اشتغال جوانان نیز تاحدودی مرتفع خواهد شد.
حسین شعبان زاده اظهار داشت: با عملیات احداث و بهره برداری طرح مترو 
قم به میزان قابل توجهی شغل مستقیم و غیرمستقیم ایجاد خواهد شد تا صنایع 

بومی و جوانان از این فرصت به دست آمده استفاده نمایند.
معاون بهره برداری سازمان قطار شهری قم با بیان اینکه شغل های ایجادشده 
توسط مترو بخشی از معضلات اشتغال استان را مرتفع می کند، ابراز کرد: با 
بهره برداری کامل از مترو قم علاوه بر تسهیل در جابه جایی زائرین و مجاورین حرم 

کریمه اهل بیت)س(، بحث اشتغال جوانان نیز تاحدودی مرتفع خواهد شد.
وجود  دلیل  به  کرد:  عنوان  قم  شهری  قطار  سازمان  بهره برداری  معاون 
برخی الزامات و همچنین زمان بر بودن و تخصصی بودن آموزش های مرتبط 
با بهره برداری، لازم است از تجربیات سایر قطار شهری های کشور و مشاوران 

ذیصلاح در این حوزه استفاده شود.
شعبان زاده با اشاره به اهمیت بهره برداری از فاز نخست مترو قم، اذعان کرد: 
امیدواریم هر چه سریع تر با رفع موانع و مشکلات موجود شاهد آغاز بهره برداری 
ایمن از فاز نخست خط یک مترو باشیم. وی با تأکید بر اینکه عملیات اجرایی 
و احداث خطوط مترویی در همه شهرها بنا به دلایل متعدد مالی و فنی با 
تأخیر مواجه شده است، تصریح کرد: بهره برداری از پروژه های مترویی در تمام 

کلان شهرها نیازمند عنایت ویژه مدیران و مسئولان ملی و شهری است.
 

 رییس اتحادیه ناشران استان قم:

حضور۱5۰ ناشر قمی در نخستین 
نمایشگاه مجازی قرآن کریم 

 رییس اتحادیه ناشران استان قم با بیان اینکه 150 ناشر قمی در نخستین 
نمایشگاه مجازی قرآن کریم حضور دارند، گفت: در این نمایشگاه 540 ناشر 

حوزه دین و دفاع مقدس حضور دارند.
حمید خرمی بعد از ظهر یکشنبه در گفتگو با خبرنگاران با بیان اینکه 150 
ناشر قمیدر نخستین نمایشگاه مجازی قرآن کریم حضور خواهند داشت، گفت: 
نمایشگاه مجازی قرآن کریم از 11 تا 20 اردیبهشت فعال خواهد بود و 540 ناشر 

حوزه دین و دفاع مقدس نیز در این نمایشگاه حضور دارند.
رئیس اتحادیه ناشران استان قم با اشاره به اینکه آدرس نمایشگاه مجازی قرآن 
کریم به نشانی www.igfa.ir خواهد بود و افراد و علاقه مندان در صورت بروز 
هر گونه مشکل می توانند مشکلات، دغدغه ها و پیشنهادات خود را به شماره 
پیامکی 30004141 اطلاع دهند و یا با شماره پشتیبانی 91009898 - 021 
تماس بگیرند، افزود: این نمایشگاه در 2 بخش خدمات فروشگاهی و خدمات 
محتوایی برگزار می شود که خدمات فروشگاهی شامل کتاب های منتشر شده 
از سال 92 تاکنون و خدمات محتوای شامل، ترجمه و تفسیر، موسست قرآنی، 
تلاوت قرآن، سایت ها، نشست ها، نرم افزارها، نگار خانه، مشاوره و پاسخگویی، 

پیام رسان ها و شبکه های مجازی، آواها و نغمه ها خواهد بود.
وی با تاکید بر اینکه در روز نخست برپایی این نمایشگاه مجازی، بر اساس 
آمارهای پست 500 مرسوله به مقاصد مختلف ارسال شده است و کلیه آثار عرضه 
شده دارای تخفیف 20 درصدی بوده اند، ادامه داد: تعداد کتاب های عرضه 
شده ناشران در این نمایشگاه 70 هزار عنوان کتاب است و هزینه کلیه خریدها 
از سوی وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی پرداخت می شود و ارسال کتاب ها و 

محصولات فرهنگی خریداری شده نیز به صورت رایگان خواهد بود.

معاون سیاسی، امنیتی و اجتماعی استانداری 
قم گفت: شرایط برگزاری انتخابات باشکوه، سالم 
و با رعایت کامل دستورالعمل های بهداشتی برای 

حفظ سلامت مردم در قم مهیا شده است.
ستاد  جلسه  در  دوشنبه  روز  سلیمان پور  بیژن 
اطلاع رسانی استان قم، تاکید کرد: همه برنامه های 
انتخاباتی در قم طبق زمان بندی در حال اجراست 
متولی  دستگاه های  میان  مطلوبی  هماهنگی  و 

برگزاری این حماسه ملی حاکم است.
شورای  نامزدهای  صلاحیت  بررسی  افزود:  وی 
اسلامی شهر قم به خوبی و درحد مطلوبی انجام 
شده است و از میان 490 نامزد که 15 تن از آنان 
انصراف دادند، صلاحیت 450 تن تایید شد، هیات 
درصد   97 صلاحیت  نیز  قم  شهرستان  اجرایی 

نامزدهای ورود به این عرصه  را تایید کرد.
وی با اشاره به این که استان قم از حیث تنوع و 
تکثر نامزدها در عرصه انتخابات شوراها، وضعیت 
به  معترض  نامزدهای  داد:  ادامه  دارد،  مناسبی 
نتیجه تایید صلاحیت خود از هشتم تا دوازدهم 

اردیبهشت ماه برای اعتراض فرصت داشتند و نتیجه 
قطعی تا بیست ویکم اردیبهشت ماه اعلام خواهد 

شد.
برگزای  کرونایی  شرایط  در  گفت:  سلیمان پور 
انتخابات سخت است اما همه امکانات لازم از جمله 
تامین اقلام بهداشتی مورد نیاز در شعب رای در 

استان قم مهیا شده است.
وی با اشاره به این که نهایت تلاش خود را برای 
حفظ سلامت مردم در زمان برگزاری انتخابات انجام 
خواهیم داد، افزود: تمام عوامل برگزاری انتخابات 
در استان قم تست کرونا خواهند داد و به مردم در 

این خصوص اطمینان می دهیم.
وی ادامه داد: همچنین شعب اخذ رای استان 
را به میزان 10 درصد افزایش داده و همه امکانات 
خود را برای برگزاری انتخابات سالم در نهایت آرامش 

و حفظ سلامت مردم به کار خواهیم گرفت.
معاون سیاسی،  امنیتی و اجتماعی استانداری قم 
گفت: دشمنان هزاران میلیارد تومان هزینه کردند 
که مردم را ناامید کنند و زمانی که دیدند نمی توانند 

به نیت شیطانی خود برسند، می خواهد با ایجاد 
ترس از کرونا مشارکت مردم در انتخابات را کاهش 
تمام تلاش  این شرایط  ادامه داد: در  دهند. وی 
خود را خواهیم کرد که با رعایت مسائل بهداشتی 

انتخابات در نهایت سلامت و شکوه برگزار شود.

معاون سیاسی، امنیتی و اجتماعی استانداری قم:

شرایط برگزاری انتخابات پرشور با حفظ سلامت مردم مهیاست

مدیرکل زندان ها و اقدامات تأمینی و تربیتی استان قم تعداد 5 هزار زندانی 
را زیبنده استان قم ندانست و خواستار حمایت و پشتیبانی بیشتر مسؤولان در 

این عرصه شد.
علی اصغر رنجبر که روزدوشنبه در نشست رسمی و علنی شورای اسلامی شهر 
و به عنوان میهمان سخن می گفت با تصریح بر این که زندانی تنها محدودیت 
آزادی دارد، اما از سایر حقوق شهروندی برخوردار است اظهار کرد: خوشبختانه 
اوضاع کرونا در مجموعه ندامتگاه های استان بویژه با همیاری دانشگاه علوم 
پزشکی قم و تجهیز تمام ورودی ها به تست سریع )رپید( کووید19 تحت کنترل 
است. وی افزود: تهدید کرونا سبب شد 80 درصد دادرسی ها در استان به 
صورت الکترونیکی انجام شود که این امر کاهش تردد خانواده زندانیان را نیز به 
دنبال داشت. مدیرکل زندان ها و اقدامات تأمینی و تربیتی استان قم ادامه داد: 
گمان بنده در زمان پذیرش این مسؤولیت آن بود که قم کمترین تعداد زندانیان 
را دارد، اما واقعیت آن است که تعداد 5 هزار زندانی در قم به عنوان خاستگاه 
انقلاب و مهد تشیع زیبنده این استان نیست. رنجبر همچنین اشاره ای نیز به 
اقدامات مختلف سازمان زندان ها کرد و گفت: استفاده حداکثری از ظرفیت 
روحانیون، مبلغان، مددکاران و مشاوران و همچنین اقدامات دیگر پیشگیری 
کننده در دستور کار این سازمان قرار دارد. وی سپس بیکاری را از عوامل اصلی 
بزهکاری در دنیا عنوان کرد و خواستار کمک مسؤولان و مدیریت شهری برای 

راه اندازی کارگاه های مخصوص زندانیان و خانواده آنان در منازل شد.
زندانیان 6 ماه پس از آزادی  همچنان رصد می شوند 

مدیرکل زندان ها و اقدامات تأمینی و تربیتی استان قم اضافه کرد: سازمان 
زندان ها حتی 6 ماه پس از آزادی زندانیان نیز آنان را رصد می کند تا بازگشت 
یک  عنوان  به  بتوانند  افراد  این  و  شود  محقق  خوبی  به  اجتماع  به  ایشان 
نیروی مفید در جامعه فعالیت داشته باشند. رنجبر استفاده از ظرفیت پابند 
الکترونیکی برای کاهش جمعیت کیفری و کاهش آسیب های متعدد ناشی 
از ورود سرپرست خانواده به زندان را مورد توجه قرار داد و خاطر نشان کرد: 
در حال حاضر برای نزدیک به 90 نفر از زندانیان استان، از پابند الکترونیکی 

به  و دادستانی  نگاه مجموعه دادگستری  استفاده می شود، ضمن آن که 
استفاده حداکثری از این پابندهاست.

وی با ابراز خرسندی از عدم وجود زندانیان با جرایم مالی کمتر از 50 میلیون 
تومان و همچنین زندانیان مهریه در ندامتگاه های استان بیان کرد: خوشبختانه 
در سال گذشته 172 مددجوی این سازمان با مبلغ بدهی بیش از 15 میلیارد 
تومان با کمک خیرین آزاد شدند، ضمن آن که مرکز نیکوکاری شهید لاجوردی 

نیز در استان با هدف آزادی زندانیان با جرایم مالی راه اندازی شده است.
کاهش 3۴ درصدی ورودی زندانیان جرایم غیرعمد 

مدیرکل زندان ها و اقدامات تأمینی و تربیتی استان قم سپس به کاهش 
34 درصدی ورودی زندانیان جرایم غیرعمد در استان توجه داد و یادآور شد: 
خوشبختانه بانک های عامل استان همیاری خوبی در ارائه تسهیلات قرض 

الحسنه به زندانیان داشته اند و از این نظر در رتبه دوم کشوری قرار داریم.
رنجبر با اشاره به این که بیشترین درصد زندانیان در کشور مربوط به بزه سرقت 
است گفت: البته 38 درصد زندانیان استان قم مربوط به معضل مواد مخدر و در 
ادامه 32 درصد آنان مربوط به موضوع سرقت هستند. وی با اشاره به راه اندازی 
12 سوله اشتغال در ندامتگاه های استان ابراز امیدواری کرد که کارآفرینان 

استان توجه لازم را به بحث اشتغال زندانیان داشته باشند.
ضرورت توجه بیشتر مسؤولان به مشکلات زندان ها

مدیرکل زندان ها و اقدامات تأمینی و تربیتی استان قم با اشاره به درخواست 
های 25 گانه خود از مجموعه مسؤولان استان و مدیریت شهری بیان کرد: تجهیز 
فضای سبز، روکش آسفالت، اختصاص سرویس های ایاب و ذهاب از مراکز پر 
تردد شهر به ندامتگاه ها، تجهیز بخش هایی از زندان به وسایل ورزشی و پارکینگ، 
کمک به حسینیه ها، مساجد و مراکز فرهنگی زندان، اختصاص ایستگاه آتش 
نشانی در زندان و همچنین موضوع حمل و نقل و تفکیک زباله بخشی از این 
درخواست هاست. رنجبر در پایان سخنان خود زندان را یک محله آسیب پذیر و یا 
حتی  یک شهر آسیب زده توصیف کرد و خواستار توجه بیشتر مسؤولان به مسائل 

و مشکلات سازمان زندان ها و مجموعه ندامتگاه های استان شد.

مدیرکل زندان ها و اقدامات تأمینی و تربیتی استان قم :

وجود 5 هزار زندانی زیبنده استان قم نیست

معاون مسکن شهری بنیاد مسکن انقلاب اسلامی قم با اشاره به افزایش وام 
مسکن، گفت: اگر وام مسکن در مرحله ساخت و به نام متقاضی پرداخت شود، 

تاثیر مثبتی در رونق بازار مسکن با حداقل تورم خواهد داشت.
تاثیر  پرداخت شود  برای احداث  وام مسکن  اگر  افزود:  شهرام رضوان پور،  

تورمی کمتری نسبت به پرداخت وام برای خرید مسکن دارد.
وی اضافه کرد: احتمال این که وام در مرحله ساخت به دست مصرف کننده 
واقعی برسد، بیشتر است؛ ولی در مرحله خرید ممکن است وام به دست واسطه 

و یا افرادی که نیازی به مسکن ندارند، برسد که این مساله باعث تورم می شود.
وی با تاکید بر این که سمت وسوی پرداخت وام برای ساخت مسکن باشد، 
ادامه داد: در طرح اقدام ملی مسکن نیز وام برای ساخت و به نام مصرف کننده 

پرداخت می شود که شیوه ای اصولی است و باعث تورم نمی شود.
رضوان پور تصریح کرد: از سوی دیگر می توان به جای پرداخت وام مسکن به 
خریداران، این منابع را به تولیدکنندگان مسکن پرداخت کرد تا علاوه بر تامین 

نیاز مصرف کنندگان واقعی، تولید را نیز رونق دهند.

معاون مسکن شهری بنیاد مسکن انقلاب اسلامی قم:

باید وام مسکن به دست مصرف کننده واقعی برسد 

سال  نخست  سه ماهه  در  گفت:  قم  شهردار 
1400 بیش از سه هزار و 400 میلیارد تومان پروژه 

سرمایه گذاری در این کلان شهر آغاز می شود.
به  اشاره  با   ، نژاد  سقائیان  مرتضی  سید 
برنامه ریزی های مدیریت شهری برای بهره برداری 
با  داشت:  اظهار  ماهیانه  به صورت  پروژه ها  از 
برنامه ریزی های انجام شده در هر ماه از سال جاری 

تعدادی از پروژه ها کلنگ زنی و افتتاح خواهد شد.
ملزومات  از  یکی  را  سرمایه گذاری  جذب  وی 
بودجه  کل  کرد:  ابراز  و  دانست  شهر  در  پیشرفت 
شهرداری سه هزار و 62 میلیارد تومان است و این 
در حالی است که تنها در بخش سرمایه گذاری قرار 

سرمایه گذاری  شهر  در  بودجه  این  از  بیش  است 
شود. شهردار قم با بیان اینکه سال گذشته بیش از 
1400 میلیارد تومان پروژه های سرمایه گذاری در قم 
انجام شد، افزود: یکی از مناطقی که ظرفیت بالای 
سرمایه گذاری بخش خصوصی را دارد بلوار پیامبر 
مشکلات  نیز  راستا  این  در  که  است  اعظم)ص( 
برطرف و بسته های تشویقی نیز برای سرمایه گذاران 
طرح ها  این  با  امیدواریم  که  گرفته شده  نظر  در 

روزبه روز شاهد توسعه واعتلای شهر قم باشیم.
تقاطع غیرهمسطح فردوسی افتتاح می شود

وی با تأکید بر اینکه حضور سرمایه گذاران در این 
در  خدمات  افزایش  و  توسعه  سبب  رکود،  شرایط 

شهر می شود، یادآور شد: در سه ماهه نخست سال 
1400 بیش از سه هزار و 400 میلیارد تومان پروژه 

سرمایه گذاری در این کلان شهر آغاز می شود.
اماکن  از  برخی  وضعیت  آخرین  نژاد  سقاییان 
داد  قرار  موردتوجه  را  شهری  رفاهی  و  تفریحی 
باغ  مانند  اماکن  این  از  بسیاری  کرد:  تصریح  و 
کرونا  به واسطه  بوستان ها  و  شهربازی ها  پرندگان، 
تعطیل هستند که پس از عبور از پیک خطرناک کرونا 
به زودی بازگشایی و در اختیار مردم قرار می گیرند. 
ورودی  و  فردوسی  تقاطع  اضافه کرد:  قم  شهردار 
جعفریه نیز به منظور سهولت در رفت وآمد شهروندان 

و زائران نیز تا یک ماه آینده آماده بهره برداری است.

شهردارقم خبرداد:

آغاز 3۴۰۰ میلیارد تومان پروژه سرمایه گذاری 

وجود  با  داده  نشان  بررسی ها  جدیدترین 
جولان  همچنین  و  مرگ  و  ابتلا  آمار  وافزایس 
ویروس جهش یافته انگلیسی و هندی در کشور، 
حدود 3۸درصد مردم کشور همچنان از ماسک 

استفاده نمی کنند! 


